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Sak 159/09  BU-protokoll august 2009  
 
Arkivsak: 200900521 
Arkivkode: 00 
Saksbehandler: Kristin Kaus 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 29.09.09 159/09  
 
BU-PROTOKOLL AUGUST 2009  
 

Protokoll 6/09 
 

 
Møte: Bydelsutvalget  
Møtested: Akersbakken 27  

Møtetid: tirsdag 25. august 2009 kl. 18.00     
Sekretariat: 23 47 52 10  
 

 
Møteleder: Torunn K. Husvik (A) 
  
Tilstede: Haakon Sandøy (A) 

Gudmund Brede (A)  
Trude Johansen (A) 
Nora Fjelddalen (SV) 
Stian Oen (SV) 
Firuz Kutal (SV) 
Rune Aale-Hansen (H) 
Lars Erik Becken (H)   
Gudrun Jære Hoel (V)  
Hans Petter De Fine (R) 

  
Forfall: Mona Grønlie (V) 

Helge L’Orange (H) 
Inga-Mari Ramsfjell-Kind (H) 
Remi Padoin (F) 

  
Som vara møtte: Torkild Strandvik (V) for Mona Grønlie (V) 

Andreas Meeg Bentzen (H) for Helge L´Orange (H) 
  
I tillegg møtte: Bydelsdirektør Tone Frønes 

Avdelingssjef Sven Bue Berger 
Avdelingssjef Kjersti Halvorsen 
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Avdelingssjef Ole Kristian Brastad 
Internrevisor Sveinung Lervåg 

  
Møtesekretær: Karin Fure  
 
Eventuelt 
Bydelsdirektøren informerte om brukerundersøkelsene, pandemi og barnehageopptaket. 
 
Åpen halvtime: 
Inger Grødum, St.Hanshaugen eldresenter om samarbeid eldresentrene, og seniorakademiet. 
Ivar Børsheim, eldrerådet om kompetanseplan pleie- og omsorg, samarbeid mellom Vestre 
Aker og St. Hanshaugen eldresenter og tilsynsutvalget. 
Jan Helge Nordbye, eldrerådet om samarbeid mellom Vestre Aker og St. Hanshaugen 
eldresenter. 
 
Godkjenning av innkalling og sakskart 
Godkjent 
 

Sak 137 /09  BU-protokoll juni 2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Godkjent 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt 
 
Vedtak: 
Godkjent 
 

 Sak 138 /09  Protokoller fra råd utvalg og komitee r 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Tatt til orientering 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt 
 
Vedtak: 
Tatt til orientering 
 

 Sak 139 /09  Planforslag til offentlig ettersyn - Jernbanetorget 1 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Bydelsutvalget er enig i Plan- og bygningsetatens foreløpige konklusjon med forbehold 
i saken.  
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2. Bydelsutvalget mener det er viktig at reguleringsforslaget for Østbanebygningen 
samordnes med det kommende områdeprogram for Oslo S-området samt plan for 
utvikling av Oslo Sentralbanestasjon med hensyn til funksjoner og gangforbindelser. 

 
3. Planen må i henhold til den nye Diskriminerings- og tilgjengelighetsloven, som trådte i 

kraft fra 1.1.2009, ha et høyt fokus på tilrettelegging for universell utforming av lokaler, 
gangforbindelser og informasjon til publikum. 

 
4. Bydelsutvalget ser at forslaget til reguleringsbestemmelser åpner for tekniske rom i 

tillegg til et påbygg i tre etasjer. Bydelsutvalget mener at tekniske rom for fremtiden må 
bygges inn som en del av bygningskroppen, og ikke være synlige på taket av regulert 
toppetasje.  

 
Votering:  
Enstemmig vedtatt 
 
Vedtak: 
 

1. Bydelsutvalget er enig i Plan- og bygningsetatens foreløpige konklusjon med forbehold 
i saken.  

 
2. Bydelsutvalget mener det er viktig at reguleringsforslaget for Østbanebygningen 

samordnes med det kommende områdeprogram for Oslo S-området samt plan for 
utvikling av Oslo Sentralbanestasjon med hensyn til funksjoner og gangforbindelser. 

 
3. Planen må i henhold til den nye Diskriminerings- og tilgjengelighetsloven, som trådte i 

kraft fra 1.1.2009, ha et høyt fokus på tilrettelegging for universell utforming av lokaler, 
gangforbindelser og informasjon til publikum. 

 
4. Bydelsutvalget ser at forslaget til reguleringsbestemmelser åpner for tekniske rom i 

tillegg til et påbygg i tre etasjer. Bydelsutvalget mener at tekniske rom for fremtiden må 
bygges inn som en del av bygningskroppen, og ikke være synlige på taket av regulert 
toppetasje.  

Sak 140 /09  Planforslag til offentlig ettersyn - H aakon VII gate 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Bydelsutvalget er enig med Byantikvarens tidligere uttalelse i saken, samt Plan- og 
bygningsetatens vurdering og anbefaler derfor ikke planforslaget slik det foreligger. 

 
2. Bydelsutvalget viser til sommerens utspill fra byråd for byutvikling om å rydde opp på 

takene i Oslo Sentrum, og mener at det i forbindelse med rehabiliteringen bør kunne 
tillates et påbygg som tar inn i seg de tekniske installasjonene som er på taket i dag, slik 
at ny maksimal gesimshøyde for det tilbaketrukkede volum blir ca. k+36.0.  

 
Votering:  
Enstemmig vedtatt 
 
Vedtak: 

1. Bydelsutvalget er enig med Byantikvarens tidligere uttalelse i saken, samt Plan- og 
bygningsetatens vurdering og anbefaler derfor ikke planforslaget slik det foreligger. 
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2. Bydelsutvalget viser til sommerens utspill fra byråd for byutvikling om å rydde opp på 

takene i Oslo Sentrum, og mener at det i forbindelse med rehabiliteringen bør kunne 
tillates et påbygg som tar inn i seg de tekniske installasjonene som er på taket i dag, slik 
at ny maksimal gesimshøyde for det tilbaketrukkede volum blir ca. k+36.0.  

 
 
 

 Sak 141 /09  Grøntplan for Oslo kommunedelplan for  den blågrønne 
strukturen i Oslos byggesone varsling av planforsla g til 
offentlig ettersyn 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Bydelsutvalget støtter en restriktiv linje i forhold til omdisponering av park, natur- og 
friområder. Bydelsutvalget mener det er viktig at planen følges opp med utfyllende 
bestemmelser med krav til dokumentasjon og konsekvensvurdering i forbindelse med 
forslag til omdisponering av park, natur- og friområder. De fremlagte bestemmelser 
virker å være langt på vei utfyllende. 

 
2. Bydelsutvalget ser at planen har som utgangspunkt at områder regulert til 

gravlundsareal skal sikres opprettholdelse. Et unntak i planen er at området ved Vestre 
Aker kirke foreslås sikret som park, natur- og friområde. Bydelen har inneværende år 
behandlet sak om varsel om omregulering til formål barnehage på dette arealet. 
Bydelen uttalte seg positiv til omregulering til barnehage, men også at en måtte vurdere 
andre tomter i området, for eksempel Blindernveien 6, ved innkjøringen til NRK. 
Bydelsutvalget ber om at en på nytt vurderer forslaget.  

  
3. Bydel Sentrum er i denne omgang ikke registrert. Bydelsutvalget mener at det også for 

Bydel Sentrum må gjennomføres dekningsanalyse og vurdering av behov for 
eventuelle nye parker her.  

 
4. Planens retningslinjer skal sikre at det tas hensyn, og at konsekvenser vurderes, ved 

planer og tiltak inntil park- friområder og at det stilles strenge krav til nye 
utviklingsprosjekter med hensyn til å utløse etablering av park på egen tomt eller 
nærliggende tomt. Bydelsutvalget ser det foreslås at for tiltak som berører/ beslaglegger 
kommunal eiendom bør vurderes spesielt om kommunen kan sikre at normen for 
minimumsdekning av parker ivaretas gjennom utvikling av den angjeldende 
eiendommen til park. 

 
5. Bydelsutvalget mener at en i tillegg til Retningslinje, R 2.2 Krav til nye parker også må 

ta inn et krav om at nye parker skal tilrettelegges for universell utforming, eksempelvis 
med ledelinjer, belysning, skilting, beplanting med mer.  

 
6. Bydelsutvalget registrerer at det forslås etablering av bydelsvise planer for 

oppgradering og vedlikehold av parker og naturområder, og håper at dette vil få 
betydning for den fremtidige opprustning av parkene i bydelen.  

 
7. Videre støtter bydelsutvalget forslaget om at det foretas en gjennomgang av regulerte 

friområder som har annen bruk, for å vurdere om de bør omreguleres i tråd med faktisk 
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bruk eller om friområdereguleringen bør realiseres. Dette må vurderes i forhold til 
arealenes egnethet som friområde, behov for friområde i nærområdet m.m.  

 
Behandling: 
Tilleggsforslag fra Rune Aale-Hansen (H): 
Nytt punkt 8 
Bydelsutvalget viser til at Geitmyra utgjør en stor og verdifull grønn lunge i bydelen. Tilgangen 
til området er i dag begrenset av høye gjerder og låste porter. Bydelsutvalget ønsker å beholde 
skolehagevirksomheten på området, men mener at det bør vurderes å åpne området for mer 
allmenn ferdsel. 
 
Nytt punkt 9 
Bydelsutvalget viser til at familiebarnehagen på toppen av Idioten er lokalisert innenfor et 
regulert friområde. Når det er full barnehagedekning basert på permanente barnehager vil 
bydelsutvalget gå inn for å avvikle dagens baselokale for familiebarnehagen på toppen av 
Idioten, for slik å sikre at hele friområdet igjen gjøres tilgjengelig for nærmiljøet og bydelens 
innbyggere. 
 
Votering:  
Bydelsdirektørens forslag punkt 1 – 7 enstemmig vedtatt 
Høyres forslag til punkt 8 enstemmig vedtatt 
Høyres forslag til punkt 9 falt mot 5 stemmer (H og V) 
 
Vedtak: 

1. Bydelsutvalget støtter en restriktiv linje i forhold til omdisponering av park, natur- og 
friområder. Bydelsutvalget mener det er viktig at planen følges opp med utfyllende 
bestemmelser med krav til dokumentasjon og konsekvensvurdering i forbindelse med 
forslag til omdisponering av park, natur- og friområder. De fremlagte bestemmelser 
virker å være langt på vei utfyllende. 

 
2. Bydelsutvalget ser at planen har som utgangspunkt at områder regulert til 

gravlundsareal skal sikres opprettholdelse. Et unntak i planen er at området ved Vestre 
Aker kirke foreslås sikret som park, natur- og friområde. Bydelen har inneværende år 
behandlet sak om varsel om omregulering til formål barnehage på dette arealet. 
Bydelen uttalte seg positiv til omregulering til barnehage, men også at en måtte 
vurdere andre tomter i området, f.eks Blindernveien 6, ved innkjøringen til NRK. 
Bydelsutvalget ber om at en på nytt vurderer forslaget.  

  
3. Bydel Sentrum er i denne omgang ikke registrert. Bydelsutvalget mener at det også for 

Bydel Sentrum må gjennomføres dekningsanalyse og vurdering av behov for eventuelle 
nye parker her.  

 
4. Planens retningslinjer skal sikre at det tas hensyn, og at konsekvenser vurderes, ved 

planer og tiltak inntil park- friområder og at det stilles strenge krav til nye 
utviklingsprosjekter med hensyn til å utløse etablering av park på egen tomt eller 
nærliggende tomt. Bydelsutvalget ser det foreslås at for tiltak som berører/ 
beslaglegger kommunal eiendom bør vurderes spesielt om kommunen kan sikre at 
normen for minimumsdekning av parker ivaretas gjennom utvikling av den angjeldende 
eiendommen til park. 
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5. Bydelsutvalget mener at en i tillegg til Retningslinje, R 2.2 Krav til nye parker også må 
ta inn et krav om at nye parker skal tilrettelegges for universell utforming, eksempelvis 
med ledelinjer, belysning, skilting, beplanting med mer.  

 
6. Bydelsutvalget registrerer at det forslås etablering av bydelsvise planer for 

oppgradering og vedlikehold av parker og naturområder, og håper at dette vil få 
betydning for den fremtidige opprustning av parkene i bydelen.  

 
7. Videre støtter bydelsutvalget forslaget om at det foretas en gjennomgang av regulerte 

friområder som har annen bruk, for å vurdere om de bør omreguleres i tråd med 
faktisk bruk eller om friområdereguleringen bør realiseres. Dette må vurderes i forhold 
til arealenes egnethet som friområde, behov for friområde i nærområdet m.m.  

 
8. Bydelsutvalget viser til at Geitmyra utgjør en stor og verdifull grønn lunge i bydelen. 

Tilgangen til området er i dag begrenset av høye gjerder og låste porter. 
Bydelsutvalget ønsker å beholde skolehagevirksomheten på området, men mener at det 
bør vurderes å åpne området for mer allmenn ferdsel. 

 

 Sak 142 /09  Fuglen, Universitetsgata 2: Høringsut talelse til søknad 
om bevilling med utvidet åpnings- og skjenketid inn e og 
ute 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Fuglen, Universitetsgata 2, 0164 Oslo, med fasade, vinduer og inngang mot Pilestredet, ligger 
ved en gate som er tett trafikkert deler av døgnet. Det er flere bevertningssteder og 
underholdingstilbud i området som har skjenketider inne og ute til kl 03:00. Virksomhetene 
langs denne delen av Pilestredet  ligger i avstand fra bebyggelse og overnattingssteder. Det er 
lite sannsynlig at utvidede skjenketider inne og ute til kl 03:00 vil føre til at det oppstår nye 
sosiale - eller miljømessige problemer i området. 
 
Bydelsutvalget anbefaler at Fuglen, Universitetsgata 2, 0164 Oslo får skjenkebevilling for 
servering av alkohol med åpningstid inne til kl 03:30, skjenketid inne til kl 03:00, åpningstid 
ute til kl 03:30 og skjenketid ute til kl 03:00. Det forutsettes at bevillingen utøves etter 
gjeldende lover, forskrifter og regelverk, og for øvrig på en forsvarlig måte. 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt 
 
Vedtak: 
Fuglen, Universitetsgata 2, 0164 Oslo, med fasade, vinduer og inngang mot Pilestredet, ligger 
ved en gate som er tett trafikkert deler av døgnet. Det er flere bevertningssteder og 
underholdingstilbud i området som har skjenketider inne og ute til kl 03:00. Virksomhetene 
langs denne delen av Pilestredet  ligger i avstand fra bebyggelse og overnattingssteder. Det er 
lite sannsynlig at utvidede skjenketider inne og ute til kl 03:00 vil føre til at det oppstår nye 
sosiale - eller miljømessige problemer i området. 
 
Bydelsutvalget anbefaler at Fuglen, Universitetsgata 2, 0164 Oslo får skjenkebevilling for 
servering av alkohol med åpningstid inne til kl 03:30, skjenketid inne til kl 03:00, åpningstid 
ute til kl 03:30 og skjenketid ute til kl 03:00. Det forutsettes at bevillingen utøves etter 
gjeldende lover, forskrifter og regelverk, og for øvrig på en forsvarlig måte. 
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Sak 143 /09  Coco Chalet, Øvre Slottsgate 8: Høring suttalelse til 
søknad om bevilling for skjenking av alkohol ute i Øvre 
Slottsgate 

 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak om høringsuttalelse: 
Øvre Slottsgate er et mangfoldig og mye besøkt gågateområde preget av serverings- og 
skjenkesteder, konsert- og kulturtilbud, butikker og shoppingsenter.  
 
Bevertningssted, som vil drive uteservering, må kunne redegjøre for hvordan de kan sikre at 
skjenking og uteservering skjer i henhold til lover, forskrifter og gjeldende reglement for Oslo 
kommune. 
 
Å sikre at skjenking fra uteserveringer skjer i tilstrekkelig kontrollerte former og samtidig se til 
at gågaten fremstår som trygg, fremkommelig og tilgjengelig for folk som ferdes her, er viktige 
miljømessige forhold som må avklares før en skjenkebevilling innvilges. 
 
Selv om forskriftens § 1 a) gir mulighet til å søke om utvidet skjenketid ute anser 
bydelsutvalget at Minh Duong AS, på vegne av Coco Chalet, først må oppfylle kommunens 
krav om å inngå avtale for leie av uteserveringsareal og at virksomheten tildeles bevilling med 
skjenketid ute til kl 23:30 før det eventuelt gis en anbefaling om utvidet skjenketid til kl 03:00.  
 
Bydelsutvalget  anbefaler derfor ikke at Coco Chalet, Øvre Slottsgate 8, 0157 Oslo får 
bevilling for skjenking av alkohol ute til kl 03:00. 
 
Under forutsetninger av at Coco Chalet får gårdeiers - og nabovirksomhetenes samtykke til å 
drive uteservering i gågaten og inngår forpliktende leiekontrakt med kommunen anbefaler 
bydelsutvalget at Coco Chalet, Øvre Slottsgate 8, 0157 Oslo får skjenkebevilling for servering 
av alkohol ute med åpningstid til kl 24:00 og skjenketid ute til kl 23:30. 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt 
 
Vedtak: 
Øvre Slottsgate er et mangfoldig og mye besøkt gågateområde preget av serverings- og 
skjenkesteder, konsert- og kulturtilbud, butikker og shoppingsenter.  
 
Bevertningssted, som vil drive uteservering, må kunne redegjøre for hvordan de kan sikre at 
skjenking og uteservering skjer i henhold til lover, forskrifter og gjeldende reglement for Oslo 
kommune. 
 
Å sikre at skjenking fra uteserveringer skjer i tilstrekkelig kontrollerte former og samtidig se til 
at gågaten fremstår som trygg, fremkommelig og tilgjengelig for folk som ferdes her, er viktige 
miljømessige forhold som må avklares før en skjenkebevilling innvilges. 
 
Selv om forskriftens § 1 a) gir mulighet til å søke om utvidet skjenketid ute anser bydelsutvalget 
at Minh Duong AS, på vegne av Coco Chalet, først må oppfylle kommunens krav om å inngå 
avtale for leie av uteserveringsareal og at virksomheten tildeles bevilling med skjenketid ute til 
kl 23:30 før det eventuelt gis en anbefaling om utvidet skjenketid til kl 03:00.  
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Bydelsutvalget  anbefaler derfor ikke at Coco Chalet, Øvre Slottsgate 8, 0157 Oslo får 
bevilling for skjenking av alkohol ute til kl 03:00. 
 
Under forutsetninger av at Coco Chalet får gårdeiers - og nabovirksomhetenes samtykke til å 
drive uteservering i gågaten og inngår forpliktende leiekontrakt med kommunen anbefaler 
bydelsutvalget at Coco Chalet, Øvre Slottsgate 8, 0157 Oslo får skjenkebevilling for servering 
av alkohol ute med åpningstid til kl 24:00 og skjenketid ute til kl 23:30. 
 

Sak 144 /09  Rehabilitering/ oppussing av barnehage r - August 2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar saken til orientering. 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt 
 
Vedtak: 
Bydelsutvalget tar saken til orientering. 
 

 Sak 145 /09  Ungdomsrådets kafedialog, handlingspl an. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar handlingsplanen til orientering. 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt 
 
Vedtak: 
Bydelsutvalget tar handlingsplanen til orientering. 
 

Sak 146 /09  Navn på midlertidig barnehageenhet, og  navnendring på 
barnehage 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar saken til orientering. 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt 
 
Vedtak: 
Bydelsutvalget tar saken til orientering. 
 

 Sak 147 /09  Informasjon om utvikling av kompetans eplan pleie og 
omsorgstjenesten 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak:  
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1. Informasjon om utvikling av kompetanseplaner i pleie og omsorgstjenesten tas til 
orientering.    

2. Utarbeidet kompetanseplan i pleie og omsorgstjenestene legges frem for bydelsutvalget 
når den er ferdigstilt.   

 
Behandling: 
Tilleggsforslag fra Haakon Sandøy (A):  
Punkt 3, bydelsutvalget er opptatt av at arbeidet med kompetanseplanen ikke må komme i   
veien for endringene av ansattes stillingsbrøker til utvidede stillinger. 
 
Punkt 4, bydelsutvalget forutsetter at målgruppene for kompetanseplanen er representert i 
prosjektgruppa. 
 
Punkt 5, med tanke på gjennomføring av kompetanseplanen peker bydelsutvalget på at 
gjennomføringen vil være avhengig av tydelige insentiver. 
 
Punkt 6, bydelsutvalget mener at bydelen bør samarbeide med andre bydeler om gjennomføring 
av felles områder av kompetanseplanen. 
 
Votering:  
Bydelsdirektørens forslag punkt 1 – 2 enstemmig vedtatt 
Tilleggsforslag punkt 3 – vedtatt mot 5 stemmer (H og V) 
Tilleggsforslag punkt 4 – ble vedtatt mot 5 stemmer (H og V) 
Tilleggsforslag punkt 5 – ble vedtatt mot 5 stemmer (H og V) 
Tilleggsforslag punkt 6 – ble enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 

1. Informasjon om utvikling av kompetanseplaner i pleie og omsorgstjenesten tas til 
orientering.    

2. Utarbeidet kompetanseplan i pleie og omsorgstjenestene legges frem for bydelsutvalget 
når den er ferdigstilt.   

3. Bydelsutvalget er opptatt av at arbeidet med kompetanseplanen ikke må komme i   veien 
for endringene av ansattes stillingsbrøker til utvidede stillinger. 

4. Bydelsutvalget forutsetter at målgruppene for kompetanseplanen er representert i 
prosjektgruppa. 

5. Med tanke på gjennomføring av kompetanseplanen peker bydelsutvalget på at 
gjennomføringen vil være avhengig av tydelige insentiver. 

6. Bydelsutvalget mener at bydelen bør samarbeide med andre bydeler om gjennomføring 
av felles områder av kompetanseplanen. 

 

Sak 148 /09  Vestre Aker eldresenter og samarbeid m ed St. 
Hanshaugen eldresenter 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar saken om Vestre Aker eldresenter og samarbeid med St. Hanshaugen 
eldresenter til orientering. 
 
Behandling: 
Tilleggsforslag fra Rune Aale-Hansen (H): 
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Bydelsutvalget er opptatt av å ha et godt tilbud til bydelens eldre, og ser på eldresentrene som 
en verdifull ressurs. 
 
I lys av mulig etablering av omsorg pluss på Adamstuen, mener bydelsutvalget at det er viktig å 
ha et eldresenter i dette området av hensyn til brukernes behov for tilbud i nærmiljøet. 
 
For å sikre et mest mulig stabilt eldresentertilbud i bydelen, ønsker bydelsutvalget at 
eldresentrene må ha et tettere administrativt samarbeid. 
 
Bydelsutvalget ber administrasjonen foreslå en organisering av eldresentertilbudet fra 01.01.10 
etter møte med Vestre Aker - og  St.Hanshaugen eldresentre.  
 
Eldrerådet inviteres inn i arbeidet som høringsinstans. 
 
Votering:  
Bydelsdirektørens forslag og tilleggsforslag enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
Bydelsutvalget tar saken om Vestre Aker eldresenter og samarbeid med St. Hanshaugen 
eldresenter til orientering. 
 
Bydelsutvalget er opptatt av å ha et godt tilbud til bydelens eldre, og ser på eldresentrene som 
en verdifull ressurs. 
 
I lys av mulig etablering av omsorg pluss på Adamstuen, mener bydelsutvalget at det er viktig å 
ha et eldresenter i dette området av hensyn til brukernes behov for tilbud i nærmiljøet. 
 
For å sikre et mest mulig stabilt eldresentertilbud i bydelen, ønsker bydelsutvalget at 
eldresentrene må ha et tettere administrativt samarbeid. 
 
Bydelsutvalget ber administrasjonen foreslå en organisering av eldresentertilbudet fra 
01.01.10 etter møte med Vestre Aker - og  St. Hanshaugen eldresentre.  
 
Eldrerådet inviteres inn i arbeidet som høringsinstans. 
 

 Sak 149 /09  Årsregnskap 2008 - Vestre Aker Eldres enter 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Regnskap for 2008 for Vestre Aker Eldresenter godkjennes. 
2. Underskudd dekkes av institusjonene 
3. Overskudd beholdes av institusjonene 

 
Votering:  
Enstemmig vedtatt 
 
Vedtak: 

1. Regnskap for 2008 for Vestre Aker Eldresenter godkjennes. 
2. Underskudd dekkes av institusjonene 
3. Overskudd beholdes av institusjonene 
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Sak 150 /09  Høringsuttalelser behandlet etter somm erfullmakt 2009, 
vedtak i sak 131/09 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar til orientering nevnte saker om høringssvar behandlet etter sommerfullmakt 
gitt i sak 131/09 til bydelsutvalgets leder. 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt 
 
Vedtak: 
Bydelsutvalget tar til orientering nevnte saker om høringssvar behandlet etter sommerfullmakt 
gitt i sak 131/09 til bydelsutvalgets leder. 
 

Sak 151 /09  Nyoppnevninger fra SV 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Kim-André Åsheim oppnevnes som leder av helse- og sosialkomiteen. 
 
Bydelsutvalget foreslår Kim-André Åsheim som leder av lokal klagenemd. 

 
Behandling: 
Tilleggsforslag fra Stian Oen (SV) 
Kim-André Åsheim oppnevnes som leder av tilsynsutvalget for hjemmetjenesten. 
 
Bydelsutvalget i Bydel St. Hanshaugen ber valgstyret om å foreta nytt valgoppgjør for 
Sosialistisk Venstreparti. 
 
En av Sosialistisk Venstrepartis valgte bydelsutvalgsrepresentanter i Bydel St. Hanshaugen – 
Morten Drægni – har flyttet fra bydelen. I tillegg har en av de valgte vararepresentantene – 
Thea B. Strømme – flyttet fra bydelen 
 
Blant de fire som sto på Sosialistisk Venstrepartis liste ved valget i 2007 som ikke ble valgt 
verken til fast bydelsutvalgmedlem eller varamedlem, har to flyttet fra bydelen: Leif Helland og 
Thore Wiig Andersen 
 
Bydelsutvalget ber om at valgstyret foretar et nytt valgoppgjør slik at Kim-André Åsheim og 
Vidar Krumins kan tre inn som nye varamedlemmer for Sosialistisk Venstreparti i 
bydelsutvalget i Bydel St. Hanshaugen.  
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt 
 
Vedtak: 
Kim-André Åsheim oppnevnes som leder av helse- og sosialkomiteen. 
 
Bydelsutvalget foreslår Kim-André Åsheim som leder av lokal klagenemd 
 
Kim-André Åsheim oppnevnes som leder av tilsynsutvalget for hjemmetjenesten 
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Bydelsutvalget i Bydel St. Hanshaugen ber valgstyret om å foreta nytt valgoppgjør for 
Sosialistisk Venstreparti. 
 
En av Sosialistisk Venstrepartis valgte bydelsutvalgrepresentanter i Bydel St. Hanshaugen – 
Morten Drægni – har flyttet fra bydelen. I tillegg har en av de valgte vararepresentantene – 
Thea B. Strømme – flyttet fra bydelen. 
 
Blant de fire som sto på Sosialistisk Venstrepartis liste ved valget i 2007 som ikke ble valgt 
verken til fast bydelsutvalgmedlem eller varamedlem, har to flyttet fra bydelen: Leif Helland og 
Thore Wiig Andersen. 
 
Bydelsutvalget ber om at valgstyret foretar et nytt valgoppgjør slik at Kim-André Åsheim og 
Vidar Krumins kan tre inn som nye varamedlemmer for Sosialistisk Venstreparti i 
bydelsutvalget i Bydel St. Hanshaugen.  
 

 Sak 152 /09  Økonomisk status pr juli -09 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar saken om økonomisk status pr. juli til orientering og vedtar følgende 
budsjettjusteringer: 
 

• Budsjettet på FO 1 økes med kr 25 170 000,- 
• Budsjettet på FO 2A økes med kr 1 626 00,- 
• Budsjettet på FO 2B økes med kr 1 207 000,- 
• Budsjettet på FO 3 økes med kr 725 000,- 
• Budsjettet på FO 4 økes med kr 2 096 000,- 

 
Sum budsjettjusteringer kr 30 824 000,- 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt 
 
Vedtak: 
Bydelsutvalget tar saken om økonomisk status pr. juli til orientering og vedtar følgende 
budsjettjusteringer: 
 

• Budsjettet på FO 1 økes med kr 25 170 000,- 
• Budsjettet på FO 2A økes med kr 1 626 00,- 
• Budsjettet på FO 2B økes med kr 1 207 000,- 
• Budsjettet på FO 3 økes med kr 725 000,- 
• Budsjettet på FO 4 økes med kr 2 096 000,- 

 
Sum budsjettjusteringer kr 30 824 000,- 
 
 

 Sak 153 /09  Bydelens tilsynsutvalg for perioden 2 008-2011 - 
orientering 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
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Bydelsutvalget tar saken om orientering om tilsynsutvalgene i Bydel St. Hanshaugen til 
orientering. 
 
Behandling: 
Endringsforslag fra Rune Aale-Hansen (H) 
Bydelsutvalget er meget bekymret over at tilsynsutvalget for institusjoner ikke fungerer i 
henhold til instruksen.  
 
Utvalgets arbeide er klargjort i reglement vedtatt av bystyret. Utvalget har en viktig funksjon 
og betydning for bydelsutvalgets kunnskap om hvordan dette tjenestetilbudet fungerer. 
 
Bydelsutvalget ber om ny sak i september. 
 
Endringsforslag fra Torun Husvik (A): 
Bydelsutvalget tar saken om orientering om tilsynsutvalgene i Bydel St. Hanshaugen til 
orientering. Bydelsutvalget tar til etterretning at tilsynsutvalget for institusjonene i 2008 
gjennomførte to tilsynsbesøk, selv om bystyret har vedtatt at det skal gjennomføres minst fire 
slike tilsynsbesøk årlig. 
 
Bydelsutvalget vil understreke at tilsynsutvalgene har en viktig funksjon i forhold til 
bydelsutvalgets kunnskap om hvordan tjenestetilbudene innen helse- og omsorgssektoren 
fungerer. Bydelsutvalget ber om at det fremlegges en ny sak for bydelsutvalget i september, 
hvor det redegjøres nærmere for gjennomført og planlagt aktivitet i regi av tilsynsutvalgene 
inneværende år. 
 
Votering:  
Bydelsdirektørens forslag enstemmig vedtatt. 
Endringsforslag fra Husvik satt opp mot Aale-Hansen og vedtatt mot 5 stemmer (H, V) 
 
Vedtak: 
Bydelsutvalget tar saken om orientering om tilsynsutvalgene i Bydel St. Hanshaugen til 
orientering. Bydelsutvalget tar til etterretning at tilsynsutvalget for institusjonene i 2008 
gjennomførte to tilsynsbesøk, selv om bystyret har vedtatt at det skal gjennomføres minst fire 
slike tilsynsbesøk årlig. 
 
Bydelsutvalget vil understreke at tilsynsutvalgene har en viktig funksjon i forhold til 
bydelsutvalgets kunnskap om hvordan tjenestetilbudene innen helse- og omsorgssektoren 
fungerer. Bydelsutvalget ber om at det fremlegges en ny sak for bydelsutvalget i september, 
hvor det redegjøres nærmere for gjennomført og planlagt aktivitet i regi av tilsynsutvalgene 
inneværende år. 
 
 
Protokolltilførsel fra Høyre: 
Høyre viser til at bydelsutvalgets flertall (AP, SV, R) ved konstitueringen av komiteer og råd 
kun la vekt på partitilhørighet ved fordeling av lederverv. Bydelsutvalgets mindretall ga i 
forbindelse med konstituering klart uttrykk for at vi kunne stille med gode kandidater med 
relevant erfaring til aktuelle lederposisjoner, men dette ble avvist av flertallet. Flertallet bærer 
derfor et særlig ansvar for at komiteene og rådene fungerer slik de skal, til beste for beboerne i 
bydelen. 
 
Høyre er sterkt bekymret for manglende oppfølging av tilsynsutvalgenes arbeid som bryter med 
reglementet på grunnleggende punkter. Høyre viser til at bydelsutvalgets flertall (AP, SV; R) 



 

 14

har et særlig ansvar for å sikre at folkevalgte oppnevnte organer ivaretar det arbeidet vervene 
innebærer.  
 
Høyre har forståelse for at ikke minst arbeidet til tilsynsutvalget for institusjonene er krevende. 
Samtidig er det et viktig arbeid som bidrar til at bydelsutvalget har oversikt over hvordan dette 
tjenesteområdet fungerer.  
 
Ikke minst av respekt og hensyn til god og verdig eldreomsorg både i hjemmetjenesten og på 
institusjonene, er det nødvendig å ha gode og fungerende tilsynsutvalg. 
 
Høyre må beklage å slå fast at bydelsutvalgets flertall (AP, SV, R) grovt forsømmer sitt ansvar, 
og vil oppfordre til at dette snarest blir rettet opp.  
 
Høyre ber bydelsadministrasjonen om å redegjør for konsekvensene av brudd på reglementet på 
dette området.  
 

 Sak 154 /09  Forlengelse av leiekontrakt med OBOS - 
Schwensensgate 6A og B, leilighet nr 101, 102, 103 og 
104 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Bydelsutvalget anbefaler at Bydel St. Hanshaugen forlenger leieavtalen med Obos om leie av 4 
leiligheter i Schwensensgate 6 med ytterligere 5 år.   
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt 
 
Vedtak: 
Bydelsutvalget anbefaler at Bydel St. Hanshaugen forlenger leieavtalen med Obos om leie av 4 
leiligheter i Schwensensgate 6 med ytterligere 5 år.   
 

Sak 155 /09  Skolebehovsplanen 2010 - 2020 - høring  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget har følgende kommentarer til skolebehovsplanen: 
 
Angående punkt: 
 
3.2. Uteareal 
Da de fleste av skolene som ligger i vår bydel har begrenset uteareal er det prisverdig at planen 
setter fokus på dette, spesielt med tanke på den kvaliteten de representerer for nærmiljøet. 
 
4.2.3. Kapasitet og elevtallsutvikling i sentrumsområdet 
4.2.4 Vurdering av skolebehov og løsninger i sentrumsområdet 
Grunnskolen 
Det blir her regnet med fulle skoler i 2012, samt underkapasitet for 2016. Det blir i punkt 4.2.4 
ikke nevnt noen konsekvens av dette i forhold til skoler i bydelen. På bakgrunn av dette 
etterlyser bydelen klarere planer for utbygging/nybygging i dette området. 
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Behandling: 
Tilleggsforslag fra Stian Oen (SV): 
Kap 3.9.1 og 3.9.3 endres – og skal isteden utdype hvordan Oslo kommune skal legge til rette 
for at alle elever med rett til spesialundervisning, eller som har behov for tilpasset opplæring 
og/eller generell tilrettelegging i de fysiske forholdene, skal få et dette på nærskolen og i et 
klassefellesskap med jevnaldrende de naturlig sokner til.  
 
Begrunnelse: 
I byrådets skolebehovsplan legger en opp til at Oslo kommune skal ha segregerte tilbud – jf. 
Kap 3.9.1 og 3.9.3. Opplæringsloven slår fast at alle elever har rett til å gå på nærskolen og 
tilhøre en klasse. Det skal ikke inndeles i grupper ut i fra faglig nivå, kjønn eller etnisk 
tilhørighet jf. § 8-2 i opplæringsloven. Segregerte tilbud vil derfor være i strid med 
opplæringsloven.  
  
Et vedtak om rett til spesialundervisning for en elev, betyr at eleven har krav på 
spesialpedagogisk oppfølging, men ikke at dette skal skje utenfor klassefellesskapet. I henhold 
til opplæringslovens § 8-2, må Oslo kommune legge til rette for at alle elever skal tilhøre en 
klasse og at hovedregelen er at elevene får undervisning sammen med sine medelever i klassen. 
Derfor må både kap. 3.9.1 og 3.9.3 endres til hvordan Oslo kommune skal legge til rette for 
spesialundervisning og tilrettelagt undervisning i klassefellesskapet på nærskolen, slik at man 
får en inkluderende skole som sagt på slutten i kap 3.9.2.  
  
Et tilleggsgode vil være at dette vil kunne bidra til økt lærertetthet i klassene.  
 
Votering:  
Bydelsdirektørens forslag enstemmig vedtatt 
Nytt forslag fra Stian Oen (SV) vedtatt mot 5 stemmer (H, V) 
 
Vedtak: 
Bydelsutvalget har følgende kommentarer til skolebehovsplanen: 
 
Angående punkt: 
3.2. Uteareal 
Da de fleste av skolene som ligger i vår bydel har begrenset uteareal er det prisverdig at 
planen setter fokus på dette, spesielt med tanke på den kvaliteten de representerer for 
nærmiljøet. 
 
4.2.3. Kapasitet og elevtallsutvikling i sentrumsområdet 
4.2.4 Vurdering av skolebehov og løsninger i sentrumsområdet 
Grunnskolen 
Det blir her regnet med fulle skoler i 2012, samt underkapasitet for 2016. Det blir i punkt 4.2.4 
ikke nevnt noen konsekvens av dette i forhold til skoler i bydelen. På bakgrunn av dette 
etterlyser bydelen klarere planer for utbygging/nybygging i dette området. 
 
Kap 3.9.1 og 3.9.3 endres – og skal isteden utdype hvordan Oslo kommune skal legge til rette 
for at alle elever med rett til spesialundervisning, eller som har behov for tilpasset opplæring 
og/eller generell tilrettelegging i de fysiske forholdene, skal få et dette på nærskolen og i et 
klassefellesskap med jevnaldrende de naturlig sokner til.  
 
Begrunnelse: 
I byrådets skolebehovsplan legger en opp til at Oslo kommune skal ha segregerte tilbud – jf. 
Kap 3.9.1 og 3.9.3. Opplæringsloven slår fast at alle elever har rett til å gå på nærskolen og 
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tilhøre en klasse. Det skal ikke inndeles i grupper ut i fra faglig nivå, kjønn eller etnisk 
tilhørighet jf. § 8-2 i opplæringsloven. Segregerte tilbud vil derfor være i strid med 
opplæringsloven.  
  
Et vedtak om rett til spesialundervisning for en elev, betyr at eleven har krav på 
spesialpedagogisk oppfølging, men ikke at dette skal skje utenfor klassefellesskapet. I henhold 
til opplæringslovens § 8-2, må Oslo kommune legge til rette for at alle elever skal tilhøre en 
klasse og at hovedregelen er at elevene får undervisning sammen med sine medelever i klassen. 
Derfor må både kap. 3.9.1 og 3.9.3 endres til hvordan Oslo kommune skal legge til rette for 
spesialundervisning og tilrettelagt undervisning i klassefellesskapet på nærskolen, slik at man 
får en inkluderende skole som sagt på slutten i kap 3.9.2.  
  
Et tilleggsgode vil være at dette vil kunne bidra til økt lærertetthet i klassene.  
 

 Sak 156 /09  Nyoppnevninger fra Fremskrittspartiet  august 09 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Fremskrittspartiets forslag til vedtak 

1. Remi Padoin (F) oppnevnes som fast medlem i oppvekst- og kulturkomiteen. 
2. Jenni  Pettersen (F) oppnevnes som 1. vara i oppvekst- og kulturkomiteen 
3. Ole Petter Leite (F) oppnevnes som 2. vara i oppvekst- og kulturkomiteen 
4. Lisa Peters (F) oppnevnes som fast medlem i helse- og sosialkomiteen 
5. Erling Kvalheim (F) oppnevnes om 1. vara i helse- og sosialkomiteen 
6. Per Perald (F) oppnevnes som 2. vara i helse- og sosialkomiteen 
7. Erlend Sølvberg (F) oppnevnes som fast medlem i miljø- og byutviklingskomiteen 
8. Per Perald (F) oppnevnes som 1. vara i miljø- og byutviklingskomiteen 
9. Erling Kvalheim (F) oppnevnes som 2. vara i miljø- og byutviklingskomiteen 

 
Votering:  
Bydelsdirektørens forslag enstemmig vedtatt 
 
Vedtak: 

1. Remi Padoin (F) oppnevnes som fast medlem i oppvekst- og kulturkomiteen. 
2. Jenni  Pettersen (F) oppnevnes som 1. vara i oppvekst- og kulturkomiteen 
3. Ole Petter Leite (F) oppnevnes som 2. vara i oppvekst- og kulturkomiteen 
4. Lisa Peters (F) oppnevnes som fast medlem i helse- og sosialkomiteen 
5. Erling Kvalheim (F) oppnevnes om 1. vara i helse- og sosialkomiteen 
6. Per Reald (F) oppnevnes som 2. vara i helse- og sosialkomiteen 
7. Erlend Sølvberg (F) oppnevnes som fast medlem i miljø- og byutviklingskomiteen 
8. Per Perald (F) oppnevnes som 1. vara i miljø- og byutviklingskomiteen 
9. Erling Kvalheim (F) oppnevnes som 2. vara i miljø- og byutviklingskomiteen 

 

 Sak 157 /09  Nyoppnevninger fra Venstre august 200 9 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Gudrun Jære Hoel (V) oppnevnes som fast medlem i arbeidsutvalget 
2. Torkild Strandvik (V) oppnevnes som vara i arbeidsutvalget 
3. Thomas Syvertsen (V) oppnevnes som fast medlem og nestleder i oppvekst- og 

kulturkomiteen 
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4. Sandra Clark (V) oppnevnes som vara i oppvekst- og kulturkomiteen 
 
Votering:  
Bydelsdirektørens forslag enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 

1. Gudrun Jære Hoel (V) oppnevnes som fast medlem i arbeidsutvalget 
2. Torkild Strandvik (V) oppnevnes som vara i arbeidsutvalget 
3. Thomas Syvertsen (V) oppnevnes som fast medlem og nestleder i oppvekst- og 

kulturkomiteen 
4. Sandra Clark (V) oppnevnes som vara i oppvekst- og kulturkomiteen 

 

 Sak 158 /09  Nyoppnevninger fra Høyre august 2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Olav Bye (H) oppnevnes som vararepresentant i ungdomsrådet 
2. Tone Kristiansen (H) oppnevnes som fast medlem i oppvekst- og kulturkomiteen. 

 
Votering:  
Bydelsdirektørens forslag enstemmig vedtatt 
 
Vedtak: 

1. Olav Bye (H) oppnevnes som vararepresentant i ungdomsrådet 
2. Tone Kristiansen (H) oppnevnes som fast medlem i oppvekst- og kulturkomiteen. 
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Referatsaker 
 
Periode: 17. juni 2009 - 25. august 2009   
   
Sak nr. Arkivsak Tittel 
   
70/09 200901135-2 P5 Sushi & Dinner, Pilestredet Park 5: Høringsuttalelse til søknad 

om bevilling for skjenking av alkohol inne og ute 
   
73/09 200801696-8 Idrett, fritid og Idioten - forslag til forberdinger - e-post 

korrespondanse 
   
74/09 200901102-2 The Sense, Henrik Ibsens gate 4: Høringsuttalelse til søknad om 

utvidet åpnings- og skjenketid ute 
   
75/09 200901152-2 Cafe Fiasco, Schweigaardsgate 4: Høringsuttalelse til søknad om 

utvidet åpnings- og skjenketid ute 
   
76/09 200502602-9 Grubbegata i Regjeringskvartalet - underretning om vedtatt 

mindre vesentlig endring 
   
77/09 200500711-7 Byrådens sak 9/2009 - Bredo Stabells vei - prøvestenging med 

diagonalsperre 
   
78/09 200901334-1 Byrådens sak 8/2009 - prøvestenging av Torggata 
   
79/09 200501204-70 Klage på ikke å bli del av høring om beboerparkering på St 

Hanshaugen. 
   
80/09 200900170-12 "Hvilebrakka" i Pilestredet 84 B- rammetillatelse - godkjent 

rivesøknad 
   
81/09 200501528-27 Verktøykasse for Torg og møteplasser 
   
82/09 200901156-2 Baronen, Kirkegata 34: Høringsuttalelse til søknad om 

sammenslåing av bevilling i forbindelse med utvidelse av areal 
   
83/09 200901282-2 Nan & Olive, Karl Johans gate 37 - 43: Høringsuttalelse til søknad 

om bevilling for skjenking av alkohol inne 
   
84/09 200901188-2 Marrakech, Hieronymus Heyerdahls gate 1: Høringsuttalelse til 

søknad om bevilling for skjenking av alkohol ute 
   
85/09 200901205-2 Oro, Tordenskiolds gate 6 A: Høringsuttalelse til søknad om 

bevilling for skjenking av alkohol ute 
   
86/09 200901333-2 Hotel Folketeateret, Storgata 21-23: Høringsutalelse til søknad om 

skjenkebevilling for servering av alkohol fra resepsjon, bar, 
kveldsbuffet og minibarer 

   
87/09 200901440-2 Nye Håndverkeren Bar & Restaurant, Rosenkrantz' gate 7: 
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Høringsuttalelse til søknad om bevilling for skjenking av alkohol 
ute 

   
88/09 200901474-2 UTGÅR! 
   
89/09 200901463-2 Salsasite, Møllergata 9: Høringsuttalelse til søknad om 

skjenkebevilling for srevering av alkohol inne 
   
90/09 200901561-3 Fuglen, Universitetsgata 2: Høringsuttalelse til søknad om 

bevilling for skjenking av alkohol inne og ute 
   
91/09 200901559-2 Micasa, Pilestredet Park 20: Høringsuttalelse til søknad om 

skjenkebevilling for servering av alkohol ute 
   
92/09 200901547-2 Luux, Kristian Iv`s gate 9: Høringsuttalelse til søknad om 

skjenkebevilling for servering av alkohol ute 
   
93/09 200901605-2 Al dente, Stenersgata 1(Oslo City): Høringsuttalelse til søknad om 

skjenkebevilling ved utvidelse av areal 
   
94/09 200901603-2 Gnr 209 / Bnr 306 Karlotte Cafè, Olav V`s gate 4: Uttalelse til 

søknad om bruksendring fra bakeriutsalg til kafe -i eksisterende 
lokale 

   
95/09 200901608-2 Klingenberg Kino, Olav V's gate 4: Høringsuttalelse til søknad 

om skjenkebevilling ved utvidelse av aral inne 
   
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Godkjent 
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Sak 160/09  Protokoller fra råd utvalg og komiteer  
 
Arkivsak: 200900264 
Arkivkode: 026.0 
Saksbehandler: Kristin Kaus 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 29.09.09 160/09  
 
 
PROTOKOLLER FRA RÅD UTVALG OG KOMITEER  
 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Tatt til orientering 
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Sak 161/09  Blindernveien 6 m.fl. - Reguleringsplan  - planforslag til 
offentlig ettersyn  

 
Arkivsak: 200800467 
Arkivkode: 512 
Saksbehandler: Elin Løvseth 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 22.09.09 32/09  
Oppvekst- og kulturkomiteen 23.09.09 54/09  
Miljø- og byutviklingskomiteen 23.09.09 44/09  
Bydelsutvalget 29.09.09 161/09  
 
 
BLINDERNVEIEN 6 M.FL. - REGULERINGSPLAN - PLANFORSL AG TIL 
OFFENTLIG ETTERSYN  
 
 
Tidligere vedtak i saken:  
BUsak 2/2006 Blindernveien- Anmodning om opprydding i reguleringsmessige forhold i 
området ved avkjøring til Marienlyst skole og NRK  
Vedtak:  
Bydelsutvalget ber om at planmyndighetene tar initiativ til at det samtidig med anleggelse av 
den regulerte sykkelveien langs Blindernveien også igangsettes en reguleringsmessig 
opprydding i områdene syd for Blindernveien. Dette for å sikre en mer oversiktlig og 
trafikksikker adkomst til områdene på sydsiden av Blindernveien, og fremføringen av 
turveitraseen Grønn Rute gjennom området. 
AUuttalelse 11.3.2008 Planinitiativ Blindernveien 6 (Vedlegg 1) 
BU sak 201/08  Reguleringsarbeid for Blindernveien 6 og trasé for Grønn rute 
Vedtak: 
Bydelsutvalget opprettholder bydelens uttalelse til planinitiativet, datert 11.3.2008.  
Bydelsutvalget ber om at bydelen, som forvalter av friområdet, tas aktivt med i det videre 
planarbeidet. Bydelsutvalget ber om at friluftsinteresser ivaretas og inkluderes i det videre 
arbeidet. Bydelsutvalget etterlyser en helhetlig plan for området rundt Marienlyst skole og 
NRK. 
AUsak 4/09  ” 3. Bydelsutvalget anbefaler OBY å se videre på mulighetene for etablering av  
                                 barnehage på dagens parkeringsområde i Blindernveien 6”.  
BUsak 141/09 Off. høring Grøntplan for Oslo 
Vedtak 

9. Bydelsutvalget ser at planen har som utgangspunkt at områder regulert til 
gravlundsareal skal sikres opprettholdelse. Et unntak i planen er at området ved Vestre 
Aker kirke foreslås sikret som park, natur- og friområde. Bydelen har inneværende år 
behandlet sak om varsel om omregulering til formål barnehage på dette arealet. 
Bydelen uttalte seg positiv til omregulering til barnehage, men også at en måtte 
vurdere andre tomter i området, f.eks Blindernveien 6, ved innkjøringen til NRK. 
Bydelsutvalget ber om at en på nytt vurderer forslaget.  
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Sammendrag 
Hensikten med planen er å regulere tidligere veigrunn til byggeområde, regulere eksisterende  
skole og barnehage i tråd med faktisk arealbruk, og sikre Grønn rute gjennom området. 
Det foreslås 11000 m2 ny bebyggelse i 4-6 etasjer, med barnehage i ett av byggene. Plan- og  
bygningsetaten anbefaler planforslaget med forbehold om bearbeiding av foreslått bebyggelse.  
 
Dagens situasjon 

 
 

Bakgrunn 
Planarbeidet ble igangsatt etter vedtak i St. Hanshaugen bydelsutvalg 28.02.2006, hvor det ble bedt  
om en reguleringsmessig opprydding i områdene sør for Blindernveien. Planområdet omfatter  
14122 m2, og er avgrenset av Marienlyst skole og NRKs område i sørvest, Blindernveien i nordøst,  
grøntområde med Halvor Blinderns grav i nordvest og boligområde med høyblokker i sørøst.  
Hoveddelen av planområdet er ikke bebygd og er i gjeldende reguleringsplan regulert til veiformål, 
Blinderndiagonalen, som ikke lenger er aktuell. Området regulert til veigrunn ønskes omregulert til  
byggeområder. 
Videre ligger Blinderveien skole og Marienlyst gård barnehage innenfor planområdet, på arealer  
som er regulert til offentlig friområde i gjeldende reguleringsplan. Det er et ønske å regulere skolens 
og barnehagens arealer i tråd med faktisk bruk.  
 

Saksfremstilling 
Beskrivelse av planforslaget 

Bydelen har mottatt planforslag for Blindernveien 6 m.fl med følgende forslagsstillere:  
NRK, Opplysningsvesenets fond, Undervisningsbygg Oslo KF. 
 
Det foreslås regulert tre byggeområder: 
• Felt A - byggeområde for kontor, offentlige bygninger og allmennyttig formål – undervisning  
og barnehage 
• Felt B – byggeområde for offentlig bygning – kringkasting 
• Byggeområde for offentlig bygning/allmennyttig formål – skole 
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Videre foreslås Marienlyst gård barnehage, med arealer inn mot Marienlyst skole og tilliggende  
gangveier, regulert til spesialområde bevaring. 
Tillatt samlet bruksareal for ny bebyggelse innen planområdet foreslås inntil 11000 m2.  
Illustrasjoner til planforslaget viser ny bebyggelse som lameller i nordøstsørvestlig retning, og 
byggehøydene trappes opp i Blinderveiens lengderetning mot de 11.etasjers boligblokkene i sørøst.  
I felt A er bebyggelsen vist lagt inn i terrenget mot Blindernveien, med gjennomgående første etasje. 
En ny barnehage er tenkt innpasset i underetasjen og 1.etasje i dette feltet.  
Det foreslås felles atkomstvei fra Blindernveien inn i området. Felles gangareal ligger inn mot  
atkomstveien, og tinglyst erklæring vil sikre bruk for allmennheten. Parkering er planlagt  
under ny bebyggelse i felt A. Illustrasjonsplanen viser 11 parkeringsplasser på bakkeplan i tilknytning  
til atkomstveien. Disse er tenkt benyttet til hente-/bringetrafikk til skolene og barnehagene. Videre 
foreslås det parkeringslomme langs Blindernveien for busser som transporterer elever til og fra  
svømmehallen ved Marienlyst skole. 
 

Samråds-/kunngjøringsuttalelser 
Planforslaget er ikke sendt til forhåndsuttalelser. Samråds- og kunngjøringsuttalelser tas inn og 
refereres samlet. Generelle merknader gjengis ikke. 
Bydel St. Hanshaugen mener en omregulering av friområdet som Marienlyst gård barnehage benytter 
som uteområde bør være uproblematisk. Etablering av barnehage innenfor område forslått til kontor/ 
offentlig bygning bør vurderes. Videre kommenteres parkeringsbehov og atkomstløsninger. Frilufts- 
interesser må ivaretas. Det er viktig å få en god totalløsning for hele området med hensyn til 
parkering, vare- og busstransport til skoler og svømmehall, kjøring av barn, og utearealer for skoler 
og barnehager. 
Byantikvaren beskriver verneinteressene innen planområdet og nærområdet. Nedre Blindern gård og 
Marienlyst Løkke (Marienlyst gård barnehage) er fredet, og grøntområdet med Halvor Blinderns grav  
er regulert til spesialområde bevaring/gravlund. Ved en konfliktfylt plan i forhold til verneinteressene  
vil planforslaget bli oversendt Riksantikvaren for vurdering av innsigelse. Byantikvaren vil ikke  
motsette seg planene for felt A. Bebyggelsen på felt B bør trekkes tilbake fra høydedraget/gravlunden  
og reduseres i høyde og volum for å ivareta den historiske sammenhengen med Nedre Blindern gård  
og gravlunden. Regulering av området rundt Blindernveien skole til byggeområde til allmennyttig  
formål vurderes som positivt, men det forutsettes at løkkebygningen (Marienlyst gård barnehage)  
reguleres til spesialområde bevaring. Skoleområdet forutsettes ikke videre utbygget, og eventuell  
fornyelse må opprettholde eksisterende situasjon. Byantikvaren har i senere uttalelse frafalt krav om 
arkeologiske registreringer. 
Friluftsetaten uttaler at den delen av friområdet som foreslås omregulert til barnehage ikke kan 
omreguleres uten at arealet erstattes av fullverdige friområder. Et lite område registrert i naturdata- 
basen forutsettes sikret. 
Helseetaten viser til at området er støyutsatt, at det er mistanke om forurensning i grunnen og til 
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mulig luftforurensning. Tiltak mot radon anbefales ved utbygging. 
Samferdselsetaten stiller krav til utforming av avkjørsler, fortau, parkering og byggegrenser. Det  
bemerkes at gangforbindelser som inngår i det offentlige ferdselsnettet bør reguleres til offentlig 
formål, men etaten er likevel fornøyd med at Grønn rute gjennom området blir tilgjengelig for 
allmennheten.  
Det vises videre til krav til støyskjerming, luftforurensning og til at det må utføres trafikkanalyse.  
Vedrørende bussholdeplass kan det ses på en løsning i Blindernveien hvis det ikke finnes en god 
løsning på egen grunn. 
Vann- og avløpsetaten bemerker at det ligger flere kommunale hovedledningstraseer innenfor 
planområdet. Planforslaget vil medføre omfattende omlegginger av hovedledningene. Omlegging må 
avklares så tidlig som mulig med etaten. 
Omsorgsbygg uttaler at de støtter regulering av Marienlyst Gård til barnehageformål, og er positive til 
innpassing av en ny barnehage. 
Hafslund Nett og Viken Fjernvarme gjør oppmerksom på sine kabler og ledningsnett og at det må tas 
hensyn til disse i det videre planarbeidet. 
Sameiene Blindernveien 2-4 er positive til reguleringsforslaget med unntak av regulering av felt A. 
De mener det er viktig å beholde området som en grønn lunge i et område med mange utdannings-  
institusjoner og i nærhet til boligområder. Det åpne og naturlige landskapet bør bevares. 
Marienlyst Vel er kritisk til planene om kontorbygg og mener arealet bør benyttes til barnehageformål  
som erstatning for den planlagte barnehagen i Marienlyst skole. De uttaler at barnehage i skolen vil  
sette punktum for drift av skolehagen, og planforslaget vil medføre tap av en viktig grønn lunge i  
bydelen. En barnehage på området vil føre til økning av barnevennlige områder. 
 
Forslagsstillers kommentarer 
Barnehage er innarbeidet i planforslaget og det er lagt stor vekt på å få en sikker atkomst til 
Marienlyst skole. Holdeplass for busstransport av skolebarn er lagt til Blindernveien med kort og 
oversiktlig gang- vei frem til skolen. Byantikvarens uttalelse er søkt imøtekommet med å avgrense 
planområdet slik at det ikke berører det regulerte spesialområdet. Byggegrense er lagt slik at ny 
bebyggelse ikke vil komme foran Nedre Blindern gård. Omkostningene ved en delvis omlegging av 
ledningsnettet i planområdet synes mer hensiktsmessig enn å tilpasse ny bebyggelse til 
ledningstraséene. Grønn rute kan følge gang- og sykkelveien gjennom området. Deler av området er 
tidligere regulert til byggeområde og veiareal, slik at det aldri har vært aktuelt å beholde området som 
åpent parkareal. Området vil også etter utbyggingen beholde et forholdsvis åpent preg. 
 

Plan- og bygningsetatens kommentarer til samråds- og kunngjøringsuttalelser 
Plan- og bygningsetaten mener det er riktig å omregulere tidligere regulert veigrunn til byggeformål,  
og det er positivt at en ny barnehage innpasses i ny bebyggelse. Barnehagens uteareal skal kunne  
benyttes av nærområdet utenom åpningstiden. Atkomstforholdene i området blir vesentlig forbedret  
og skoleveien sikrere. Grønn rute kan følge felles gangareal, men etaten mener strekningen kvalitets- 
messig kan forbedres med grøntrabatter/beplantning mot atkomstveien. Plan- og bygningsetaten 
finner at hensynet til verneinteressene i området vil bli bedre ivaretatt ved en reduksjon av 
bygningsvolumet på felt B. Det anbefales en innsnevring av byggegrensene i dette feltet. En 
omregulering av det ubebygde friområdet i øst til uteareal for Marienlyst gård barnehage, anbefalt av 
bydelen, kan ikke anbefales da det ikke finnes muligheter for fullverdig erstatningsareal. Barnehagen 
kan benytte friområdet slik som i dag i samsvar med eksisterende situasjon. Blindernveien skole og 
Marienlyst gård barnehage tillates regulert til byggeområde for offentlig bygning/allmennyttig formål 
(skole) og spesialområde-bevaring (offentlig bygning/allmennyttig formål (barnehage)) da dette er  
ksisterende bygninger. 
For øvrig vises det til etatens foreløpige vurdering. 
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Plan og bygningsetatens foreløpige vurdering 
Overordnede mål 
Reguleringsformålene som foreslås vurderes å være i tråd med overordnede mål. Omregulering av 
uaktuelt veiformål til byggeområder legger rammer for en ønsket fortetting i eksisterende byggesone.  
Dette er en målsetting i rikspolitiske retningslinjer og i kommuneplanen. Barn og unges interesser blir 
ivaretatt ved regulering av skoler og barnehager, og opprydding av atkomstforholdene til området gir  
tryggere skolevei. Leke- og friområder bygges ikke ned. 
Landskap 
Den foreslåtte bebyggelsen vil medføre at noen løvtrær i felt A vil gå tapt, men i hovedsak vil 
vegetasjonen innen området bli bevart. En svært gammel alm ved Blindernveien skole er registrert i 
naturdatabasen, og denne vil ikke bli berørt. Landskapsrommet vil imidlertid bli sterkt endret etter 
utbygging. Det skålformede landskapet vil bli fylt med store bygningsvolum. Plan- og bygningsetaten 
mener spesielt lengden av bebyggelsen mot vest (felt B) må reduseres for å ivareta 
landskapssituasjonen og naboskapet til gravlunden bedre. 
Verneinteresser 
Verneinteressene innen planområdet er ivaretatt gjennom regulering av Marienlyst løkke (Marienlyst 
gård barnehage), som er fredet, til spesialområde bevaring. Plan- og bygningsetaten mener imidlertid 
hensynet til verneinteressene som grenser inn til planområdet må ivaretas bedre. Den foreslåtte  
bebyggelsen i felt B vil bli dominerende i landskapsrommet rundt gravlunden (Halvor Blinderns 
grav). 
Området er regulert til spesialområde bevaring i gjeldende reguleringsplan. Naboskapet til Nedre  
Blindern gård, som er fredet, må også tillegges vekt ved utforming av bebyggelsen. 
Miljøfaglige forhold 
Bebyggelsen som foreslås vil skjerme utearealene til den planlagte barnehagen. Støyforholdene vil 
tilfredsstille gjeldene krav. Utearealene til skolene i området vil også bli skjermet mot støy av ny 
bebyggelse. ROS-analyse, spesielt for å belyse mulig forurensning i grunnen, skal utarbeides før 
planforslaget sluttbehandles. Biologisk mangfold blir ikke berørt. 
Trafikkforhold 
Planforslaget rydder opp i en uoversiktig trafikksituasjon inn til området, og regulerer felles atkomst- 
vei til berørte eiendommer, med gang-/sykkelvei (regulert som felles gangareal) parallelt med  
atkomsten. Krysset med Blindernveien blir mer oversiktlig og trafikksikkert. Trafikkanalysen som  
er utarbeidet konkluderer med at det vil være tilfredsstillende trafikkavvikling etter utbyggingen, og  
små forsinkelser i signalkrysset ved avkjørselen fra Blindernveien. Gang-/sykkelveien knytter seg til  
fortau og sykkelvei langs Blindernveien, og strekningen blir en del av Grønn rute. Plan- og bygnings- 
etaten finner at forbindelsen gjennom området er hensiktsmessig, men mener det må opparbeides et  
grøntbelte som skjerm mot atkomstveien og foreslått parkering. 
Trafikk til og fra parkeringskjeller under den nye bebyggelsen på felt A vil krysse gang- og sykkel- 
traséen. Plan- og bygningsetaten mener dette er uheldig, og at nedkjøring til parkeringskjeller må  
vurderes nærmere. Varetransport til ny bebyggelse er ikke beskrevet, og dette må det redegjøres for 
i det videre planarbeidet. 
Plan- og bygningsetaten finner det positivt at parkering legges under terreng, men mener det vil 
kunne være hensiktsmessig med noen mer bakkeparkering. Det er et stort antall besøkende til NRK, 
og med mange skolebarn i området er det spesielt viktig å unngå tilfeldig kjøring og parkering. 
Plassering og utforming av noe mer bakkeparkering, inkl. hente-/bringeparkering, må vurderes 
nærmere.  
Risiko og sårbarhet 
Det er ikke registrert spesielle forhold av høy risiko innen området. ROS-analysen vil bli utarbeidet  
for en grundigere vurdering før planforslaget fremmes til sluttbehandling. 
Sosial infrastruktur 
Skoleanlegg og utearealer vil bli sikret for videre drift gjennom regulering til offentlig 
bygning/allmennyttig formål - barnehage og skole. Det foreslås i tillegg innpasset en ny barnehage  
med inntil 6 avdelinger i bebyggelsen mot øst (felt A). Plan- og bygningsetaten har bedt forslagsstiller 
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 om å innarbeide en ny barnehage i planforslaget. Dette er imøtekommet. Etaten mener denne barne- 
hagen har en bedre lokalisering enn barnehagen i Sognsveien 8, som også er til reguleringsmessig  
behandling. Planforslaget for Sognsveien 8 anbefales ikke av plan- og bygningsetaten fordi det er  
i konflikt med føringene i grøntplanen og turvei B9 (Grønn rute). Etaten mener derfor foreliggende  
forslag bør komme til erstatning for dette. Plan- og bygningsetaten har tidligere fått utarbeidet en  
mulighetsstudie som konkluderte med at hele planområdet var velegnet til barnehageformål, hvis ny  
bebyggelse ble lagt som støyskjerm mot Blindernveien. På illustrasjonsplanen er lekearealet vist på  
sørsiden av bebyggelsen. 
Arealet er oppgitt til inntil 1500 m2. I tillegg er det areal i skråningen opp mot boligblokkene i øst.  
Det er ikke satt opp en arealoversikt, og i det videre planarbeidet må barnehagens inne- og uteareal 
beskrives nærmere i forhold til departementets veiledende norm (24 m2 uteareal pr. barn). 
For å utvikle området videre til en møteplass i tråd med intensjonen i kommunedelplan for torg og 
møteplasser mener plan- og bygningsetaten det må settes av et fellesareal innen planområdet med god 
tilgjengelighet til gangarealet som har funksjon som gang- og sykkelvei – Grønn rute. 
Teknisk infrastruktur 
Flere store vann- og avløpsledninger må legges om ved utbygging slik planforslaget viser. Ny  
bebyggelse må tilknyttes fjernvarmenettet. 
Estetikk og byggeskikk 
Plan- og bygningsetaten mener foreslått utnyttelse er for høy, og at utbyggingsvolum og endelig  
plassering må vurderes nærmere. Bebyggelsesstrukturen i området er sammensatt og vanskelig lesbar, 
og det er ønskelig at ny bebyggelse bidrar til å strukturere området bedre. Etaten mener bebyggelsen  
bør fremstå mer helhetlig for å gi en ryddigere situasjon mot Blindernveien. Det vurderes videre som 
viktig å beholde større åpenhet innen området. Slankere og kortere bygninger anbefales, og  
bygningenes retning må vurderes. Byggegrensene bør snevres inn. Illustrert bebyggelse må vise  
maksimal utnyttelse av området. 
Ny bebyggelse er vist som skjematiske volumer, og det understrekes at bebyggelsen må gis kvalitet i 
utforming, materialbruk og detaljering. Dette er viktig for å oppnå kvalitetsheving og videreutvikling  
av området som et sentralt byområde, samt å underbygge områdets historiske verdi og de offentlige 
funksjonenes betydning. 
Stedsutvikling 
Planforslaget videreutvikler området som senter for offentlige institusjoner. Dette vurderes som  
positivt for å utnytte det arealmessige potensial. Arealet egner seg også godt til barnehage, og barne- 
hagens uteareal vil gi et utvidet aktivitetstilbud. For å utvikle området videre til en møteplass i tråd  
med intensjonen i kommunedelplan for torg og møteplasser mener plan- og bygningsetaten det må  
settes av et fellesareal innen planområdet med god tilknytning til gang-/sykkelvei – Grønn rute. 
Barns interesser 
En opprydding av atkomst og parkering vil gi en tryggere skolevei og et mer tiltalende nærområde til 
skoler og barnehager. Utbyggingen vil ikke bygge ned arealer som i dag benyttes av barn og unge. 
Universell utforming 
Atkomstforhold vil være tilrettelagt med tilgjengelighet for alle. Ny bebyggelse skal følge gjeldende 
 Lover og forskrifter. Den vesentligste delen av utearealene for ny barnehage ligger i relativt flatt  
terreng. Til skråningen i øst vil det være mulig med utgang fra bebyggelsens 2. etasje. 
Økonomiske konsekvenser 
Omfattende omlegging av flere kommunale hovedledningstraseer vil medføre betydelige kostnader.  
Det må inngås utbyggingsavtaler før omlegging av ledningsnettet finner sted. 
Juridiske forhold 
Det forutsettes rekkefølgebestemmelser i forbindelse med opparbeiding av bussholdeplass langs 
Blindereveien, atkomstvei og gang-/sykkelvei. Tinglyst erklæring må sikre allmennhetens bruk av  
gang- og sykkelveien, og foreligge før saken sendes til politisk behandling. I forbindelse med 
formåls- grenser vil grensejusteringer være nødvendig. 
Interessemotsetninger 
Byantikvaren har ikke vurdert planforslaget etter samråd, og eventuelle interessekonflikter i forhold 



 

   27

Til vernede anlegg er ikke endelig avklart. 
Sameiene Blindernveien 2-4, samt Marienlyst vel, stiller seg negative til utbygging av felt A med 
kontorbygg. Sameiene mener dette arealet bør reguleres til et parkområdet, og Marienlyst vel mener  
det bør bygges barnehage som erstatning for barnehagen i Marienlyst skole. 
 

Foreløpig konklusjon 
Plan- og bygningsetaten mener området er godt egnet til de formål som foreslås. En utbygging og 
opprusting av området vil bidra til en ønsket fortetting i sentrale byområder. Ny atkomstvei og gang- 
/sykkelvei vil gi en tryggere skolevei, samt sikre en manglende lenke av Grønn rute. Videre vil 
innpassing av barnehage med utearealer øke tilbudet til barn og unge. Etaten mener imidlertid at 
foreslått utbyggingsvolum bør reduseres begrunnet med områdets verneinteresser og den 
dominerende virkningen sett i forhold til landskap og tilliggende bebyggelse. 
Plan- og bygningsetaten anbefaler planforslaget med forbehold om at foreslått bebyggelse bearbeides. 
 

Uttalelse til plansaken fra barnas representant i plansaker i bydelen 
”Barnas representant  i plansaker i Bydel St. Hanshaugen ser med bekymring  på planforslaget som 
tilsier mange barn og mye trafikk. 
Marienlyst skole skal huse i alt 980 elever som går på skole og SFO.  
Gangveien, som skal opprettes fra Blindernveien ned langs det foreslåtte kontorbygget og ned til 
skolen, blir skolevei for mange barn. Tanken bak begrepet gangvei er en veistrekning hvor  folk skal 
ferdes i trygg forvissning om at biltrafikk er forbudt. Gangveien i dette planforslaget blir 
tilsynelatende brutt ved flere tilfeller som er med på å skape en utrygg skolevei. Første brudd skjer 
ved nedkjørsel til kontorbygningens parkering i kjelleretasjen. 
Deretter bli gangveien brutt ved innkjørselen til Blindernveien skole. Elevene ved denne skolen blir  
brakt og hentet av drosjer og minibusser hver dag.             
Det er foreslått barnehage med 4 - 6 avdelinger i første etasje og delvis andre etasje i 
kontorbygningen. 
Dette vil også medføre mye trafikk ved bringing og henting av barn. I planforslaget er det foreslått ti 
korttidsparkeringsplasser. Til en så stor barnehage synes antallet parkeringsplasser utilstrekkelig. Det  
kan føre til hastverksparkering på forbudte områder; eksempelvis gangveien som igjen fører til utrygg  
skolevei for elevene”. 
 
Bydelsdirektørens vurdering 
Planarbeidet ble igangsatt etter vedtak i St. Hanshaugen bydelsutvalg i 2006, hvor det ble bedt  
om en reguleringsmessig opprydding i områdene sør for Blindernveien. Bydelen har til tross for  
oppfordring fra bydelsutvalget ikke deltatt aktivt i planarbeidet. Bydelsdirektøren synes imidlertid  
det er svært positivt at det nå foreligger et konkret forslag til plan for området. Bydelsdirektøren  
støtter i all hovedsak Plan- og bygningsetatens synspunkter på planforslaget.  
 
Bydelsdirektøren mener det er positivt at en ny barnehage kan innpasses på området. Det er imidlertid  
svært mange barnehager i dette området, og dekningsgraden for barnehager generelt i bydelen er i 
ferd med å bli bedre. I forhold til andre utbyggingsprosjekter vil en barnehage med det omfang som  
foreslås kunne medføre en overdekning på sikt. Dersom andre prosjekter i området realiseres, og  
pågående andre utbyggingssaker ferdigstilles i henhold til fremdriftsplanen, vil dette samlet gi 
bydelen en realistisk barnehagedekning som samsvarer med Statisk sentralbyrås 
befolkningsfremskrivning. 
 
Plan- og bygningsetaten mener den foreslåtte barnehagen har en 
bedre lokalisering enn barnehagen i Sognsveien 8, som også er til reguleringsmessig behandling. 
Planforslaget for Sognsveien 8 anbefales ikke av plan- og bygningsetaten fordi det er i konflikt med 
føringene i grøntplanen og turvei B9 (Grønn rute), og etaten mener derfor foreliggende forslag bør  
komme til erstatning for dette. Bydelsdirektøren ser at Plan- og bygningsetaten tidligere har fått  
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utarbeidet en mulighetsstudie som konkluderte med at hele planområdet Blindernveien 6 var velegnet 
til barnehageformål, hvis ny bebyggelse ble lagt som støyskjerm mot Blindernveien. Bebyggelsen 
som foreslås vil skjerme utearealene til store deler av den planlagte barnehagen. Den del av 
barnehagen som plasseres i 1.etg. vil ha støyutsatt uteareal og må støyskjermes. I følge forslagsstiller 
legges det opp til en utearealnorm på 60% av veiledende norm. Bydelsdirektøren mener at en i de 
tilfeller departementets veiledende norm for uteareal kan oppfylles, bør planlegging av barnehager 
legge tilrette for et barnetall som samsvarer med denne. Bydelsdirektøren mener det er viktig at krav  
til tilstrekkelige og gode uteoppholdsarealer opprettholdes der hvor det er tilstrekkelige arealer i  
planområdet, selv om barnehager ligger i nærheten av parker og friområder.  
Med mange barnehager i nærheten av en park vil slitasjen på parken kunne bli stor og også  
medføre brukerkonflikter. Bydelsdirektøren mener at barnehagen bør planlegges med 4 og ikke 6  
avdelinger, tilsvarende en 72 ekvivalenter barnehage. 
 
Bydelsdirektøren mener at forslagstillerne gjennom planen vil gjøre adkomstforholdene i området noe  
tryggere, men at det fortsatt er lagt opp til krysninger av turveien, blant annet til det underjordiske  
p-huset på felt A og innkjørsel til Blindernveien skole, og som vil kunne medføre farefulle 
situasjoner.  
Bydelsdirektøren mener at dette må løses på en bedre måte eksempelvis ved en kulvert/undergang for  
de gående/syklende på turveien i dette området. 
 
Som Plan- og bygningsetaten mener bydelsdirektøren at Grønn rute/turveistrekningen kvalitetsmessig 
må forbedres med et grøntbelte som skjerm mot atkomstveien og foreslått parkering. 
 
I området vil det bli mye trafikk ved bringing og henting av barn, både til skole og til de mange  
barnehagen i området. I planforslaget er det foreslått ti korttidsparkeringsplasser. Bydelsdirektøren  
mener at antall parkeringsplasser er utilstrekkelig. En må forvente at også den nye barnehagen  
på Marienlyst skole vil benytte seg av disse plassene. Bydelsdirektøren er her enig med barnas  
representant i plansaker som mener at dette vil  kunne føre til hastverksparkering på forbudte  
områder, eksempelvis gangveien som igjen vil føre til en utrygg skolevei for elevene. Imidlertid  
må foreldrene både til skole- og barnehagebarn oppfordres til å la bilen stå.  
 
Bydelsdirektøren deler også Plan- og bygningsetatens syn på at hensynet til verneinteressene i  
området vil bli bedre ivaretatt ved en reduksjon av bygningsvolumet på felt B, opp mot gravlunden 
Halvor Blinderns grav. Foreslått utnyttelse er for høy, og bydelsdirektøren er helt enig med etaten i at  
det bør bygges mindre og slankere bygninger for å beholde større åpenhet innen området.  
 
Friluftsetaten og Plan- og bygningsetaten anbefaler ikke en omregulering av det ubebygde friområdet 
 i øst til uteareal for Marienlyst gård barnehage, i tråd med faktisk bruk, da det ikke finnes muligheter 
for fullverdig erstatningsareal. De mener barnehagen kan benytte friområdet slik som i dag i samsvar 
med eksisterende situasjon, noe som også var bydelens forslag ved planinitiativet.  
 
Det er flere interessemotsetninger i denne saken. Byantikvaren uttalte til samråd at de ved en  
konfliktfylt plan i forhold til verneinteressene vil oversende planforslaget til Riksantikvaren for  
vurdering av innsigelse. Byantikvaren har ikke vurdert planforslaget etter samråd, og eventuelle  
interessekonflikter i  forhold til vernede anlegg vil derfor fremkomme ved høringen. 
Sameiene Blindernveien 2-4, samt Marienlyst vel, stiller seg negative til utbygging av felt A med 
kontorbygg, og mener området heller bør reguleres til et parkområde. Bydelsdirektøren forstår  
argumenter for dette, men kan også se grunneiernes behov for annen utnyttelse av arealene fordi  
nærområdet allerede har store parkområder.  
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
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1. Bydelsutvalget beklager at bydelen, som forvalter av friområdene , til tross for oppfordring fra  
          bydelsutvalget ikke er tatt med aktivt i planarbeidet.  
 
2. Bydelsutvalget mener det er positivt at en ny barnehage kan innpasses på området.  
        Den del av barnehagen som plasseres i 1.etg. vil få et støyutsatt uteareal og må derfor  
         støyskjermes. I følge forslagsstiller legges det opp til en størrelse på uteareal tilsvarende 60%  
         av veiledende norm. Bydelsutvalget mener at arealnormen bør kunne tilfredsstilles.  
         Bydelsutvalget mener det er viktig at krav til tilstrekkelige og gode uteoppholdsarealer  
         opprettholdes der hvor det er tilstrekkelige arealer i planområdet, og selv om barnehager ligger 
         i nærheten av parker og friområder. Med mange barnehager i nærheten av en park vil slitasjen 
         på parken kunne bli stor og også kunne medføre brukerkonflikter. Barnehagen bør derfor  
         planlegges med 4 avdelinger, tilsvarende en 72 ekvivalenter barnehage. 
 
3. Bydelsutvalget mener at forslagstillerne gjennom planen vil gjøre adkomstforholdene i området  
         noe tryggere, men at det fortsatt er lagt opp til krysninger av turveien, som vil kunne medføre  
         farefulle situasjoner; innkjøring til det underjordiske p-huset på felt A og innkjørsel til  
         Blindernveien skole.  
         Bydelsutvalget mener at dette må løses på en bedre måte, eksempelvis ved en kulvert/undergang 
         for de gående/syklende på turveien i dette området. 
 
4. Bydelsutvalget mener at Grønn rute/turveistrekningen i dette området kvalitetsmessig må  
         forbedres med et grøntbelte som skjerm mot atkomstveien og foreslått parkering. 
 
5. Bydelsutvalget mener at det i området vil bli mye trafikk ved bringing og henting av barn,  
          både til skolen/e og til de mange barnehagene i området. I planforslaget er det foreslått ti     
          korttidsparkeringsplasser. Bydelsutvalget  mener at antall parkeringsplasser er utilstrekkelig.  
          Bydelsutvalget er her enig med barnas representant i plansaker som mener at dette vil  kunne  
          føre til hastverksparkering på forbudte områder, eksempelvis gangveien, og som vil føre til  
          en fortsatt utrygg skolevei for elevene. Imidlertid mener bydelsutvalget at både barnehager og  
         skole må oppfordre foreldrene til å ikke benytte bil ved henting og bringing, også av 

miljøhensyn.  
 

6. Bydelsutvalget mener at hensynet til verneinteressene i området vil bli bedre ivaretatt ved 
         en reduksjon av bygningsvolumet på felt B, opp mot gravlunden Halvor Blinderns grav.  
          Foreslått utnyttelse er for høy, og bydelsutvalget mener det bør bygges mindre og slankere  
          bygninger for å beholde større åpenhet innen området.  
 
7. Bydelsutvalget mener at det riktige i saken ville være en omregulering av det ubebygde  
         friområdet ved Marienlyst gård barnehage til uteareal for barnehagen, i tråd med faktisk bruk,  
         men forstår at kravet om fullverdig erstatningsareal gjør dette vanskelig.  
 
8. Bydelsutvalget kan forstå at Sameiene Blindernveien 2-4, samt Marienlyst vel, stiller seg  
          negative til utbygging av felt A med kontorbygg. De mener området heller bør reguleres til  
         parkområde. Bydelsutvalget kan forstå argumentene for dette, men kan også se grunneiernes  
         behov for annen utnyttelse av arealene fordi nærområdet allerede har store parkområder.  
 
 
 
 
Tone Frønes 
bydelsdirektør 
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Vedlegg: 
Uttalelse til planinitiativ datert 11.3.2008 
Forslagsstillers planbeskrivelse 
Illustrasjoner, plankart og reguleringsbestemmelser 
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Sak 162/09  Idrettsbarnehage - Bislet stadion  
 
Arkivsak: 200700347 
Arkivkode: 323 
Saksbehandler: André Neby 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 22.09.09 33/09  
Oppvekst- og kulturkomiteen 23.09.09 49/09  
Bydelsutvalget 29.09.09 162/09  
 
 
IDRETTSBARNEHAGE - BISLET STADION  
 
Sammendrag: 
 
Bydelsutvalget har tidligere fattet vedtak som er positive til etablering av en idrettsbarnehage i 
Bydel St. Hanshaugen. Bydelsadministrasjonen har sendt bestilling av mulighetsstudie for 
bygging av en idrettsbarnehage ved Marienlyst skole i oktober 2008, mars 2009 og april 2009 
til henholdsvis Omsorgsbygg Oslo KF og Byrådsavdelingen for kultur og utdanning.  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Bydelsutvalget 27. februar 2007 – 20/07  
Bydelsutvalget 24. februar 2009 – 08/09 
Bydelsutvalget 24. februar 2009 – 32/09 
 
Alle saker ligger vedlagt saken. 
 
Bakgrunn for saken: 
 
I arbeidet med å få full barnehagedekning i Bydel St. Hanshaugen har det vært sett på flere 
ulike løsninger. Eksisterende barnehager har blitt rehabilitert og utvidet, og per dags dato har 
Bydel St. Hanshaugen full barnehagedekning til barn over 3 år.  
 
Bydelsutvalget har hele tiden vært positive til å etablere en idrettsbarnehage i bydelen. Slik 
saken står i dag ønsker drifter av Idrettsbarnehage AS å etablere seg ved Bislett stadion i en 
fremtidig underjordisk idrettshall. 
 
For  å etablere en barnehage må de krav Lov om barnehager og Lov om helsetjenester i 
kommunene stiller til utvendig og innvendig areal være dekket opp. Dette innebærer at det skal 
være nok dagslys, begrenset med støy og god luftkvalitet der det driftes en barnehage.   
 
Saksframstilling/Faktaopplysninger: 
 
En barnehage under Maratonporten vil by på ulike utfordringer. Basert på beliggenhet vil det 
være vanskelig å få tilstrekkelig dagslys inn i lokalene. I tillegg må det foretas målinger av 
luftkvalitet og støynivå på tiltenkte uteareal. Det må stadfestes hvorvidt luftkvalitet og støynivå 
ikke vil være i strid med de krav forskriftene stiller. 
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Hvis barnehagen tenker å benytte nye opparbeidede Lille Bislett til uteareal vil dette etter all 
sannsynlighet bli en utfordring siden bydelen ønsker 2 veis busstrafikk i den nye Bislettgata. 
Dette vil gi et høyt nivå på støy og luftforurensing på utearealet til en eventuell barnehage.  
 
I følge kommuneplan for idrett og friluftsliv 2009-2015 er ikke en idrettshall under 
Maratonporten prioritert.  
 
Bydelsdirektørens vurdering: 
 
Bydelsutvalget har i tidligere vedtak bedt om en utredning rundt idrettsbarnehage i Bydel St. 
Hanshaugen. Bydelsadministrasjonen har sendt bestilling av mulighetsstudier til aktuelle 
instanser. I dag er det Byrådsavdeling for kultur og utdanning som iverksetter 
barnehageutbygginger i Oslo kommune. Vedtak fra Bydelsutvalget vil bli oversendt 
Byrådsavdeling for kultur og utdanning for videre utredning.  
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget ber om at forholdene legges til rette for å etablere idrettsbarnehage i tilknytning 
til Bislet stadion. 
 
 
 
Tone Frønes 
bydelsdirektør 
 
 
 
  
Vedlegg: 
BU sak: 20/07 
BU sak: 08/09 
BU sak: 32/09 
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Sak 163/09  Barnerepresentantordningen i arealplanl eggingen - 
høring, oppnevning og ressursbruk  

 
Arkivsak: 200901732 
Arkivkode: 027 
Saksbehandler: Børge Njå 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 22.09.09 31/09  
Oppvekst- og kulturkomiteen 23.09.09 50/09  
Miljø- og byutviklingskomiteen 23.09.09 43/09  
Bydelsutvalget 29.09.09 163/09  
 
 
BARNEREPRESENTANTORDNINGEN I AREALPLANLEGGINGEN - H ØRING, 
OPPNEVNING OG RESSURSBRUK  
 
Sammendrag: 
 
Viser til tidligere sak 9/08 Forslag til retningslinjer for barne- og 
ungdomsrepresentantene i bydelene 
 
Saksframstilling 
I 1989 ble det vedtatt rikspolitiske retningslinjer for å styrke barn og unges interesser i 
planleggingen. Samme år ble det vedtatt en endring i Plan- og bygningslovens §9-1 om at 
kommunestyret skulle utpeke en tjenestemann som talsperson for barns interesser i utarbeidelse 
og behandling av planer i det faste utvalg for plansaker i kommunene. Målet var å sikre at barn 
og unge blir sett, får sagt sin mening og blir hørt. Målet er at alle som har ansvar og innflytelse 
i forhold til barn og unges oppvekst stiller seg spørsmålet om vi kan prioritere og velge 
løsninger som gir barn og unge et oppvekstmiljø der hensynet til trygghet, trivsel og helse er 
satt i høysetet, og som har fysiske, sosiale og kulturelle kvaliteter som til enhver tid er i 
samsvar med eksisterende kunnskap om barn og unges behov. 
Ordningen med barne- og ungdomsrepresentant i plansaker i Oslo ble i flere år ivaretatt ved en 
utpekt representant (en for hele Oslo) som deltok i det faste utvalg for plansaker i Oslo 
kommune, Byutviklingskomiteen. Da dette ikke var noen tilfredsstillende ordning, har 
bydelene i de senere år hatt egen barne- og ungdomsrepresentant i plansaker, og ordningen har 
fungert noe bedre. Representanten har fått høringssaker tilsendt direkte fra Plan- og 
bygningsetaten, og representantens uttalelse har blitt sendt direkte til Plan- og bygningsetaten, 
med kopi til bydelsutvalget og bydel. 
Bydelens to siste representanter i plansaker har vært henholdsvis leder av en av fritidsklubbene 
og senest ansatt i barne- og ungdomsforvaltningen/ sekretær i Ungdomsrådet. 
 
I løpet av 2007 gjennomførte Plan- og bygningsetaten en enkel evaluering av ordningen. Denne 
evalueringen har resultert i forslag til retningslinjer for barnerepresentantordningen i bydelene. 
 
 
Byrådsavdelingen ber bydelene om uttalelse til forslag om at: 

- ansvaret for å oppnevne barnas representant i arealplanlegging delegeres bydelsutvalget 
- ordningen finansieres innenfor bydelenes budsjettrammer 
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- representanten skal minimum ha et halvt årsverk til disposisjon for sitt arbeide. 
 
Bydelsdirektøren ser det som hensiktsmessig at ordningen med barnas representant i 
arealplanlegging endres. Det er ønskelig med en ordning der en representant representerer flere 
bydeler, og at byens representanter samarbeider om dette arbeidet. Dette for å oppnå en høyest 
mulig kompetanse. For å ivareta tilknytningen til bydelene og utveksling av lokalkunnskap, vil 
det kunne etableres samarbeidsrutiner med en koordinerende stilling for barne- og 
ungdomsarbeidet i bydelene, som til eksempel SaLTo koordinator. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak er i tråd med bydelens svar på høringen i 2008. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget følgende forslag til Plan- og bygningsetatens forslag til Retningslinjer for 
barne- og ungdomsrepresentantene i bydelene : 
1. Bydelsutvalget tror at mange bydeler vil ha problemer med å finne egnede 
representanter og samtidig kunne avsette de tilstrekkelige ressurser til at dette viktige 
arbeidet blir ivaretatt på en god måte. Bydelsutvalget vil derfor foreslå at 
barnerepresentantens arbeid bekostes av sentrale, øremerkede midler, som skal dekke 
både løpende arbeid og deltakelse i nødvendige opplærings- og nettverkssamlinger i 
regi av Plan- og bygningsetaten og Miljøverndepartementet. 
2. Bydelsutvalget mener det kan være positivt med en løsning hvor en barnerepresentant 
representerer flere bydeler, for eksempel 3 bydeler. Vervet vil dermed kunne utgjøre en 
vesentlig del av barnerepresentantens stillingsinnhold, noe som vil kunne gi 
representanten mulighet for kompetansebygging og god erfaring. Bydelsutvalget mener 
en delt stilling mellom flere bydeler også kan være positivt for stillingens integritet; 
som politisk og administrativt fristilt representant. Det vil i tillegg kunne opprettes en gruppe 
barnerepresentanter som sammen vil kunne tilegne seg den nødvendige kompetanse for å 
ivareta vervet på en best mulig måte. 
 
Tone Frønes 
bydelsdirektør 
 
 
Vedlegg: Evaluering av Barnerepresentantordningen og 
Forslag til instruks for barnerepresentantene i bydelene. 
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Sak 164/09  Rapport - evaluering av prøveordningen med 
beboerparkering  

 
Arkivsak: 200501204 
Arkivkode: 615.0 
Saksbehandler: Elin Løvseth 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Miljø- og byutviklingskomiteen 23.09.09 41/09  
Bydelsutvalget 29.09.09 164/09  
 
 
RAPPORT - EVALUERING AV PRØVEORDNINGEN MED BEBOERPA RKERING  
 
Tidligere vedtak i saken:  
BUsak 128/05          Parkeringspolitikk i Oslo – høring  
Notat 30.05.06         Beboerparkering- oppfølging av bystyrets vedtak om parkeringspolitikk 
for  
                                 Oslo 
BUsak 105/06          Beboerparkering – oppfølging av bystyrets vedtak  
BUsak 179/06            Beboerparkeringsprosjekt - valg av prøveområde 
BUsak 36/07            Beboerparkering – prosjektgruppens innstilling   
BUsak 134/08          Oppfølging av prosjekt beboerparkering i indre by  
BU sak 14/09           Beboerparkering -Klager i forbindelse med oppstart av   
                                 beboerparkeringsprosjektet 
AUsak    32/09         Evaluering av prøveordning med beboerparkering i indre by 
 
Sammendrag: 
Trafikketaten har fått laget en rapport som evaluerer prøveordningen med beboerparkering. 
Evalueringsrapporten er oversendt fra byrådsavdelingen til berørte bydeler til orientering og 
eventuell kommentering. Byrådet tar sikte på å avgi sak om beboerparkeringsordning i oktober 
slik at bystyret kan behandle saken før 01.01.2010. 
 
Evalueringen er basert på en kartlegging av parkeringsforholdene i de tre prøveområdene før og 
etter at prøveordningen med beboerparkering ble innført. 
Kort viser evalueringen at :  

- Parkeringsforholdene til beboerne er blitt bedre 
- Ni av ti beboere synes det har blitt lettere å finne parkeringsplass 
- De som er misfornøyde med beboerparkering, er misfornøyde med regelverket rundt 

ordningen 
- Det er et ønske om begrenset beboerlisens ved lån av bil, og mulighet til gjestekort 
- De næringsdrivende er ikke like fornøyde med ordningen som beboerne 

 
 
Saksfremstilling 
Kort om undersøkelsesopplegget 
Kartleggingen før prøveordningen ble iverksatt, ble gjennomført høsten 2007 i regi av 
Trafikketaten, og besto av: 
- En registrering av fremmedparkering ved hjelp av en nummerregistreringsundersøkelse av    
  parkerte biler i de foreslåtte prøveområdene for beboerparkering. 
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- En meningsmåling om parkeringssituasjonen, foretatt gjennom telefonintervju blant beboerne 
i de foreslåtte prøveområdene for beboerparkering. Det ble foretatt 200 intervjuer med personer   
  som disponerer bil i hvert av prøveområdene, til sammen 600 intervjuer. Intervjuene ble 
foretatt per telefon av analyseselskapet Norstat AS.I mai 2009 ble det gjennomført en 
tilsvarende nummerregistreringsundersøkelse i de tre prøveområdene for beboerparkering. Det 
ble også gjennomført en meningsmåling om parkeringssituasjonen blant følgende grupper: 
- Beboere med beboerkort i de tre prøveområdene (1334 svar) 
- Beboere uten beboerkort i prøveområdene (861 svar) 
- Næringsdrivende i prøveområdene (135 svar) 
- Beboere i et kontrollområde i bydel Grünerløkka (302 svar) 
 
Etterundersøkelsen er internettbasert, og alle beboere i de aktuelle områdene fikk tilsendt 
et rekrutteringsbrev i posten. Det var mulig å be om å få spørreskjema tilsendt i posten for 
de som ønsket det. Blant beboere med beboerkort svarte over halvparten på etterundersøkelsen. 
Dette er en meget høy svarprosent, og det tyder på at beboerparkering er et tema som 
engasjerer. 
Svarprosenten er lavere i de andre gruppene, men blant disse gruppene er det også kommet 
inn tilstrekkelig med svar til å kunne analysere forskjeller mellom ulike grupper av beboere 
og næringsdrivende. 
 

Evalueringen viser at: 
 
Parkeringsforholdene til beboerne er blitt bedre 
Andel fremmedparkerte biler er redusert. 
En kartlegging av parkerte biler innenfor prøveområdene for beboerparkering viser at 
andelen biler som ikke hører naturlig hjemme i området (dvs. fremmedparkerte biler) har 
sunket i alle de tre prøveområdene. Før det ble innført beboerparkering, var det i 
underkant av 40 prosent fremmedparkerte biler. Andelen fremmedparkerte biler har sunket 
mest i Bydel Frogner og i Bydel St. Hanshaugen, og minst i Bydel Gamle Oslo. 
 
Ni av ti beboere synes det har blitt lettere å finne parkeringsplass 
Ni av ti beboere synes beboerparkering har gjort det lettere å finne parkeringsplass på gaten 
der de bor, spesielt på dagtid. Beboere med beboerkort synes i større grad det har blitt 
lettere å finne parkeringsplass enn beboere uten beboerkort. Men også 70 prosent av 
beboere uten beboerkort synes det har blitt lettere å finne parkeringsplass på gaten på 
kveldstid. 
Samtidig bruker beboerne vesentlig kortere tid på å finne parkeringsplass på gaten der de 
bor enn de gjorde før det ble innført beboerparkering. Over halvparten av beboerne bruker 
nå under ett minutt på å finne parkeringsplass på gaten. Før det ble innført 
beboerparkering, brukte kun en av fem under ett minutt på å finne parkeringsplass. 
Beboerparkering har dermed medført mindre kjøring i gatene, noe som også kommer til 
uttrykk ved at halvparten av beboerne mener at det har blitt mindre trafikk i gatene etter at 
det ble innført beboerparkering. 
Med innføring av beboerparkering har også andelen av beboere som er lite tilfredse med 
parkeringssituasjonen i sitt boligområde gått ned. Før det ble innført beboerparkering, var 
bare 39 prosent av beboere som eier eller disponerer bil tilfreds med parkeringssituasjonen. 
Hele 96 prosent av beboere med beboerkort er nå tilfredse med parkeringssituasjonen i sitt 
boligområde på dagtid. Tilfredsheten er noe lavere på kveldstid, og den er lavere blant 
beboere uten beboerkort: Om lag halvparten av beboere uten beboerkort er tilfredse med 
parkeringssituasjonen i sitt boligområde på kveldstid. 
Ordningen med beboerparkering har dermed ført til at parkeringsforholdene for de som 
bor i området, og som ikke har parkeringsmuligheter utenfor gategrunn, har blitt bedre. 
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Som en følge av dette er over halvparten av beboerne enige i påstanden om at 
”beboerparkering gjør at jeg lettere kan bli boende sentralt i Oslo”. 
 
De som er misfornøyde med beboerparkering, er misfornøyde med regelverket rundt ordningen 
Selv om parkeringsforholdene for beboerne er blitt bedre etter at det ble innført en 
prøveordning med beboerparkering, er det likevel en del av beboerne som ikke er fornøyde 
med ordningen. 84 prosent av beboere med beboerkort er fornøyde med ordningen, mens 
halvparten av beboere uten beboerkort er fornøyde med prøveordningen med 
beboerparkering, totalt sett. 
Det kan tyde på at beboerparkeringsordningen, slik den i dag er utformet, legger 
parkeringsforholdene godt til rette for beboere som eier eller disponerer egen bil, men at 
denne tilretteleggingen til dels har gått på bekostning av andre grupper som innimellom har 
behov for gateparkering. 
 
Tidsrommet beboerparkering gjelder for 
I prøveperioden for beboerparkering gjelder ordningen i tidsrommet kl. 09-17 på 
hverdager, og kl. 09-15 på lørdager. 
Om lag 40 prosent av beboerne uten beboerkort er fornøyd med tidsrommet ordningen 
med beboerparkering gjelder for, mens om lag halvparten av beboerne med beboerkort er 
fornøyde med gjeldende tidsrom. 
Flesteparten av de som er misfornøyde med tidsrommet, mener at tidsrommet burde 
forlenges. Det er særlig om ettermiddagen at kampen om parkeringsplassene er størst: 
”Det er på kveldstid det er vanskeligst å finne parkeringsplass der jeg bor. Beboerparkering 
løser ikke dette problemet, da ordningen kun begrenser parkering på dagtid. På dagen er uansett 
de fleste på jobb og nesten alle plassene er ledige. Vennligst gjør om ordningen slik at det er 
lettere å finne  plass om kvelden.” 
Beboere uten beboerkort synes en maksimaltid på to timer er for kort. 
Maksimal parkeringstid for de som ikke har beboerlisens er to timer. To timers parkering 
koster 31 kroner. 
Over halvparten av beboerne uten beboerkort er misfornøyde med en maksimaltid på to 
timer for dem uten beboerkort. Beboere med beboerkort er mer fornøyde med to timers 
maksimaltid enn beboere uten kort. 
De som foretrekker en annen maksimaltid, synes to timer er for kort tid, og foretrekker at 
maksimaltiden bør være på minst 3-4 timer. Ønske om økt maksimaltid skyldes særlig 
hensynet til de besøkende: ”Det er veldig vanskelig å få besøk av gjester med bil når de bare 
kan parkere i maks. 2 timer på dagtid.” 
 
Ønske om begrenset beboerlisens ved lån av bil, og mulighet til gjestekort 
Det gis anledning til å få ett beboerkort per person, og beboerkortet er knyttet til en 
bestemt bil. Man må dokumentere at man bor i området, og at man eier eller disponerer en 
bil på fast basis. 
Over halvparten av husstandene i bydelene i indre Oslo eier eller disponerer ikke egen bil 
(kilde: SSB). Mange av disse låner eller leier en bil av og til. Beboerparkering har gjort det 
vanskelig for denne gruppen å parkere i sitt nærområde de gangene de låner bil. Det savnes 
en ordning som tar hensyn til dette: ” Jeg savner muligheten for å søke om 
beboerparkeringskort når man ikke står registrert som eier av bil. Dersom man f. eks låner en 
bil i en periode er det ganske håpløst”. 
En god del ønsker seg også muligheten til å få et gjestekort for besøkende som er på besøk 
en stund: ” Jeg kan ikke lenger få flere dagers besøk av slektninger og familie med bil for de 
har ingen steder å parkere bilen for så lang tid. Det skulle vært mulig å få beboerparkeringskort 
også for de som ikke har bil så gjester kunne få benytte dem ved besøk over 2 timer.” 
 



 

 38

De fleste husstandene i indre Oslo som eier eller disponerer en bil, har bare en bil (kilde: 
SSB). Resultatene fra undersøkelsen tyder ikke på at en beboerparkeringsordning fører til at 
folk kjøper bil i større grad: Om lag 95 prosent er ikke enige i påstanden om at 
”beboerparkering gjør at husstanden vil kjøpe flere biler i nærmeste framtid”. Det ser 
dermed ut til at det vil kunne fungere bra med å tildele en beboerlisens per person framfor 
husstand. 
 
De næringsdrivende er ikke like fornøyde med ordningen som beboerne 
I prøveordningen for beboerparkering fikk ikke næringsdrivende anledning til å bli tildelt 
parkeringslisens. Trafikketaten ønsket å bruke erfaringer fra prøveperioden til å vurdere 
dette nærmere ved en eventuell videreføring av ordningen. For å kartlegge de 
næringsdrivendes syn på beboerparkeringsordningen, ble det sendt ut et spørreskjema til 
alle næringsdrivene i de tre prøveområdene, med unntak av Veterinærinstituttet og 
Tannlegehøgskolen. 
Disse to institusjonene fikk et eget brev fra Trafikketaten, datert 03.06.2009, hvor de ble 
invitert til å si sin mening om beboerparkeringsordningen. Bare Veterinærinstituttet har 
svart på denne henvendelsen. Svarene fra Veterinærinstituttet er oppsummert i vedlegg 3 i 
rapporten og inngår ikke i analysene nedenfor. 
Et firma som driver en form for virksomhet som krever næringstransport påvirkes av 
beboerparkeringsordningen på en helt annen måte enn et firma med mange besøkende 
kunder. De næringsdrivende er derfor gruppert i tre hovedgrupper, alt etter hvordan 
ordningen med beboerparkering er antatt å påvirke næringsvirksomheten: 
 
1. Næringsdrivende som driver en form for virksomhet som krever næringstransport.  
    Dette gjelder 48 prosent av de næringsdrivende som har svart på undersøkelsen. 
2. Næringsdrivende som driver kunderettet virksomhet. Dette gjelder 65 prosent av de 
    næringsdrivende som har svart på undersøkelsen.1 

3. Næringsdrivende som verken driver næringstransport eller som har kunderettet virksomhet.    
    Dette gjelder 22 prosent av de næringsdrivende som har svart på undersøkelsen 
 
Halvparten av de næringsdrivende med transportbehov mener det har blitt vanskeligere å drive 
virksomheten. De næringsdrivende med et transportbehov er delt på midten når det gjelder 
hvordan beboerparkering påvirker parkeringsforholdene i nærområdet. Omtrent halvparten 
mener at beboerparkering gjør det vanskeligere å finne parkeringsplass på gaten, mens 40 
prosent mener at det har blitt lettere. De øvrige er nøytrale til spørsmålet. 
Videre mener rundt 40 prosent av næringsdrivende med et transportbehov at 
beboerparkering har gjort det vanskeligere å drive næringsvirksomheten, mens noe færre 
mener at beboerparkering har gjort det lettere. Åtte av ti tror det blir lettere å drive 
næringsvirksomheten med et parkeringskort for næringsdrivende. 
Flertallet av de næringsdrivende med kunderettet virksomhet mener det har blitt 
lettere for kundene å nå dem. 
Litt over halvparten av de næringsdrivende med kunderettet virksomhet mener at 
beboerparkering gjør det lettere for kunden å finne parkeringsplass, mens en av tre mener 
det har blitt vanskeligere. For denne gruppen av næringsdrivende slår altså beboerparkering 
bedre ut enn for de som driver en form for virksomhet som krever næringstransport. 
1 En del næringsdrivende har både et eget transportbehov, og besøkende kunder. Der hvor de 
næringsdrivende er gruppert i gjensidig utelukkende grupper, er disse plassert i gruppen 
”næringsdrivende med transportbehov” da deres syn på beboerparkering og 
parkeringsforholdene sammenfaller mer med denne gruppen enn med gruppen som 
utelukkende har kunderettet virksomhet. 
 
De næringsdrivende synes en maksimaltid på to timer er for kort 
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Når det gjelder synet på tidsrommet som beboerparkering gjelder for, er det er stor 
forskjell mellom de ulike næringsdrivende. Flertallet av de næringsdrivende som driver 
kunderettet virksomhet er fornøyde med tidsrommet ordningen gjelder for, mens flertallet 
av de næringsdrivende med et transportbehov er ikke fornøyd med dette tidsrommet. Disse 
foretrekker at tidsrommet forkortes. 
Flertallet av både de næringsdrivende med et transportbehov, og næringsdrivende som 
driver kunderettet virksomhet, er ikke fornøyde med en maksimaltid på to timer for dem 
uten beboerkort. Disse foretrekker at maksimaltiden utvides til minst 3-4 timer. 
De øvrige næringsdrivende mener i større grad at to timer er en passe maksimaltid. 
Om lag halvparten av de næringsdrivende er ikke fornøyd med prøveordningen med 
beboerparkering slik den fungerer i dag. Minst fornøyde er de næringsdrivende med et 
transportbehov. Ved en eventuell videreføring av beboerparkeringsordningen er det derfor 
viktig å legge parkeringsforholdene til rette, også for denne gruppen. 
 
Bydelsdirektørens oppsummering og vurdering 
Hensikten med prøveprosjektet med beboerparkering var å undersøke om parkeringsforholdene 
for beboerne ble bedre, og om kriteriene for beboerparkeringsordningen fungerer etter 
hensikten. 
 
Alle beboere innenfor de tre prøveområdene fikk invitasjon til å bli med i undersøkelsen, og 
over halvparten av beboerne med beboerkort valgte å svare på undersøkelsen, noe som viser at 
mange beboere ønsket å si sin mening om ordningen.  
Av evalueringsrapporten går det frem at ordningen med beboerparkering har gjort at 
parkeringsforholdene til beboerne er blitt bedre. Færre biler som ikke hører til i disse områdene 
står parkert i gatene, og det har blitt lettere å finne parkeringsplass på gaten, særlig på dagtid.  
Før det ble innført prøveordning med beboerparkering i Oslo, var andelen fremmedparkerte 
biler på mellom 36 og 38 prosent i de tre prøveområdene. Det vil si at i overkant av 60 prosent 
av alle parkerte biler, hørte hjemme i området. Etter at det ble innført en prøveordning med 
beboer-parkering, har andelen fremmedparkerte biler sunket i alle prøveområdene. 
Prøveordningen med beboerparkering har dermed ført til at en større andel av 
parkeringsplassene i de tre prøveområdene disponeres av beboere i området. 
I Bydel St.Hanshaugen har andelen fremmedparkerte biler sunket fra 37 prosent til 17 
prosent av de parkerte bilene. Dette innebærer at om lag 80 prosent av bilene som i dag 
er parkert i proveområdet for beboerparkering i denne bydelen, hører hjemme i 
området. Før prøveordningen med beboerparkering ble innført, var det tilnærmet fullt belegg i 
disse områdene, og det var vanskelig å finne parkeringsplass. Denne situasjonen er endret med 
innføring av beboerparkering. Parkeringsbelegget har imidlertid sunket, særlig på dagtid. Men 
også her er det forskjeller bydelene imellom: 
Etter at beboerparkering ble innfort, er parkeringsbelegget i bydel St. Hanshaugen på 
60 prosent på dagtid. Det vil si at 40 prosent av parkeringsplassene er ledige. På 
kveldstid er parkeringsbelegget i bydel St. Hanshaugen på 74 prosent, dvs. at 26 prosent 
av plassene er ledige. 
Bydelsdirektøren mener at dette viser at det bør være mulig å åpne opp muligheten for å la 
næringsdrivende med spesielle behov og enkelte andre grupper også få muligheten til å parkere 
i området på dagtid.  
 
Beboerne bruker kortere tid på å finne parkeringsplass på gaten nå enn de gjorde før det ble 
innført beboerparkering. Hele 96 prosent av beboere med beboerkort synes det er lett å finne 
parkeringsplass på dagtid. 
De som er bosatt i kontrollområdet synes det er like vanskelig å finne parkeringsplass i dag, 
som de som bor i prøveområdene synes det var i forkant av prøveordningen. Dette tyder 
på at endringen i synet på parkeringsforholdene skyldes prøveordningen med 
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beboerparkering, og ikke en generell endring som gjelder over hele indre by: 
Beboerparkering har dermed medført mindre kjøring i gatene, noe som også uttrykkes ved 
at halvparten av beboerne er enige i en påstand om at det har blitt mindre trafikk i gatene 
etter at det ble innført beboerparkering. 
 
Omtrent halvparten av beboerne er misfornøyde med tidsrommet for ordningen, og blant disse 
ønsker flesteparten at den skal vare lenger utover på kveldstid. Omtrent halvparten av beboerne 
ønsker også at makstiden skal endres, og forlenges fra 2 til 3-4 timer. Dette begrunnes gjerne 
med at det da blir lettere å få besøk av venner og familie. 
Evauleringen viser at et flertall av beboerne i prøveområdene for beboerparkering ønsker at 
ordningen utvides til å gjelde alle boligområder innenfor Ring 2. 78 prosent av beboere med 
beboerkort, og 60 prosent av beboere uten beboerkort er positive til dette.  
 
Næringsdrivende var utelatt fra prøveordningen i denne omgang, da hovedformålet var å 
undersøke om beboerne fikk bedret parkeringsforholdene. Næringsdrivende ble imidlertid spurt 
om hvordan prøveordningen hadde påvirket deres drift, og blant dem med kundeorientert 
næring mente halvparten at beboerparkering har gjort det lettere for kundene å finne parkering. 
En tredjedel mener det har blitt vanskeligere. Næringsdrivende med transportbehov er noe 
mer negative. Halvparten mener ordningen har gjort det vanskeligere å finne parkeringsplass og 
40 prosent mener den har gjort det vanskeligere å drive virksomheten. Synet på maksimaltiden 
deler de med beboerne, og flertallet ønsker seg makstid på 3-4 timer. Alt i alt er om lag 
halvparten av de næringsdrivende ikke fornøyde med ordningen slik den fremstår i dag, men 
åtte av ti mener imidlertid at et parkeringskort for næringsdrivende vil gjøre det lettere å drive 
virksomheten. 
Under halvparten av de næringsdrivende er positive til at beboerparkeringsordningen utvides til 
å gjelde alle boligstrøk innenfor Ring 2, slik ordningen fungerer i dag. Dersom det innføres et 
parkeringskort for de næringsdrivende, øker andelen som er positive til dette, men likevel er 40 
prosent enten likegyldige eller negative til at beboerparkeringsordningen utvides. 
 
Det har vært mye medieoppmerksomhet rundt prøveordningen med beboerparkering og  
skyldes i hovedsak at beboere i områder rett utenfor prøveområdene opplever til dels 
vanskelige parkeringsforhold fordi en del "fremmedparkering" har flyttet seg til disse 
områdene. Evalueringen av prøveordningen har ikke fokus på parkeringsforholdene blant dem 
som bor i områdene utenfor prøveordningen, fordi grensene til prøveområdet ikke vil være 
gyldige ved utvidelse av ordningen.  
 
Hensikten med prøveordningen var også å finne ut om kriteriene for 
beboerparkeringsordningen fungerer etter hensikten. 
En ordning med beboerparkering kan gjelde hele døgnet, eller den kan gjelde innenfor en 
tidsbegrenset periode. Dette valget legger føringer for hvordan beboerparkeringen vil 
fungere for beboerne og for andre med et parkeringsbehov i området. Valg av maksimal 
parkeringstid for de som ikke har beboerkort vil også ha betydning for hvordan en ordning 
med beboerparkering fungerer. 
Prøveordningen med beboerparkering er innført på parkeringsplasser som per i dag er 
uregulerte. I områdene med beboerparkering vil det derfor ikke være offentlig tilgjengelige 
gratisplasser, slik at alle må forholde seg til de gjeldende reguleringene. For å ivareta hensynet 
til kunde- og besøksparkering på dagtid, holdes sentrale avgiftsbelagte parkeringsplasser 
utenfor. For å ivareta fremkommelighet og varelevering, blir strekninger og enkeltplasser som 
er regulert med "parkering forbudt", opprettholdt. 
Et flertall av beboerne som er misfornøyde med tidsrommet beboerparkering gjelder for, 
foretrekker at tidsrommet for beboerparkering forlenges. 
Beboerne som ønsker en forlengelse av det tidsrommet beboerparkering gjelder for, mener 
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i stor grad at ordningen bør gjelde fra klokken åtte om morgenen, og strekke seg lenger 
utover om ettermiddagen på hverdager, til kl. 20.00. En del mener at 
beboerparkeringsordningen bør gjelde også på søndager. Andre foretrekker at det ikke er 
beboerparkering i helgende, særlig med tanke på besøkende Av de som ikke er fornøyde med 
en maksimaltid på to timer, ønsker flertallet at maksimaltiden økes til tre eller fire timer. Dette 
gjelder både beboere med og uten beboerkort. 
Ønske om økt maksimaltid skyldes særlig hensynet til besøkende.  
 
I prøveordningen med beboerparkering gis det ett beboerkort per person, og beboerkortet 
er knyttet til en bestemt bil. 
Bydelene var før prøveprosjektet samstemte i at det bør deles ut en beboerlisens per husstand, 
noe som understøtter miljøhensynet ved en beboerparkeringsordning og oppfordring til 
begrenset bilhold. Trafikketaten, Samferdselsetaten og Oslo Politidistrikt mente imidlertid at 
det i prøveperioden burde tildeles en beboerlisens per person. 
Om lag 95 prosent i undersøkelsen er ikke enige i påstanden om at "beboerparkering gjør at 
husstanden vil kjøpe flere biler i nærmeste framtid". Det ser derfor ikke ut til å 
være et stort problem at det tildeles en beboerlisens per person framfor en beboerlisens per 
husstand. 
 
En del av de som ikke eier eller disponerer egen bil, låner eller leier en bil av og til. 
Beboerparkering har gjort det vanskeligere for denne gruppen å parkere i sitt nærområde de 
gangene de låner bil. Det savnes en ordning som tar hensyn til dette.  
Også eiere av motorsykkel/moped føler at de faller utenfor regelverket for tildeling av 
Beboerlisens.  
Videre er det en god delsom ønsker seg muligheten til å få et gjestekort for besøkende som er 
på besøk for en lengre periode. 
 
Gjennom evalueringen av prøveordningen mener bydelsdirektøren at det har kommet mange 
viktige innspill fra beboere og næringsdrivende. Blant annet kan ønsket om eget kort til 
næringsdrivende og enkelte andre grupper, utvidet varighet av ordningen på kveldstid, samt økt 
maks parkeringstid være faktorer som bør nøye overveies ved eventuell utvidelse og innføring 
av en permanent ordning. 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
 

1. Bydelsutvalget mener at prøveprosjektet med beboerparkering har vært svært vellykket 
for beboere innenfor prøveområdet. Parkeringsforholdene for beboerne har blitt bedre, 
noe de mange positive tilbakemeldingene fra evalueringen viser. Bydelsutvalget er 
derfor positiv til en videreføring av og utvidelse av ordningen. Enkelte faktorer bør 
imidlertid nøye overveies ved eventuell utvidelse av og innføring av en permanent 
ordning. 

 
2. Parkeringsbelegget på dagtid har blitt mindre, og det kan derfor være kapasitet til å åpne 

opp muligheten for at næringsdrivende med spesielle behov og enkelte andre grupper 
kan få muligheten til å parkere i området på dagtid.  

 
3. Evalueringen viser at det har blitt mindre kjøring i gatene for å lete etter 

parkeringsplasser. Bydelsutvalget mener dette er positivt for miljøet og håper at en 
ytterligere utvidelse av ordningen vil føre til enda mindre 
fremmedparkering/jobbparkering, ved at flere vil velge å la bilen stå hjemme.  
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4. Hensikten med prøveprosjektet med beboerparkering var også å undersøke om de valgte 
kriteriene for beboerparkeringsordningen fungerer etter hensikten. 
Evalueringen viser at omtrent halvparten av beboerne mener at ordningen bør vare 
lenger utover på kveldstid, til kl. 20.00. Omtrent halvparten av beboerne samt 
næringsdrivende ønsker også at makstiden forlenges fra 2 til 3-4 timer. Bydelsutvalget 
synes det er viktig at ovennevnte vurderes ved videreføring og utvidelse av ordningen. 

 
5. Bydelsutvalget har merket seg at ordningen ikke gjelder for de som ikke eier eller 

disponerer egen bil, men som bare låner eller leier en bil av og til. 
Ved videreføring av ordningen må det etableres et system som også gjør det mulig for 
disse å søke om tildeling av beboerlisens. Det samme gjelder for eiere av 
motorsykkel/moped. 
 

6. Evauleringen viser at det er en god del beboere som ønsker seg muligheten til å få et 
gjestekort for besøkende som er på besøk for en lengre periode. Bydelsutvalget mener at 
det bør ses på om dette er mulig. 
 

 
  
 
 
 
Tone Frønes 
bydelsdirektør 
 
 
Vedlegg: 
Høringsbrev fra byrådsavdelingen datert 21.8.09 
Urbanet Analyse — Rapport 14/2009 "Evaluering av prøveordning med beboerparkering i 
indre 
Oslo" 
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Sak 165/09  Seniorakademi  
 
Arkivsak: 200802008 
Arkivkode: 125.2 
Saksbehandler: Torun Nilsen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Helse- og sosialkomiteen 22.09.09 64/09  
Eldrerådet 22.09.09 39/09  
Bydelsutvalget 29.09.09 165/09  
 
 
SENIORAKADEMI  
 
Tidligere vedtak i saken: 
BU-saker 19/09 og 148/09 
 
Bakgrunn for saken: 
Bydelsutvalget behandlet i sitt møte 24.02.2009 sak om senioruniversitet (BU-sak 148/09),  
og har bedt om en ny orientering om Seniorakademi. Sak 148/09 omhandlet hva som forstås 
med senioruniversitet eller seniorakademi, og om de ulike aktiviteter og foredrag som tilbys på 
de to eldresentrene i bydelen. Konklusjonen var at det var et godt tilrettelagt og bredt tilbud til 
bydelens seniorer. Tilbudene var lett tilgjengelige og omfattet det som går inn under 
betegnelsen senioruniversitet. 
 
Saksframstilling/Faktaopplysninger: 
Bydelen innkalte til et møte mellom St. Hanshaugen eldresenter, Vestre Aker eldresenter og 
leder i eldrerådet den 09.06.2009, hvor tema var Seniorakademi. Hensikten med møtet var å 
utvikle et Seniorakademi gjennom et samarbeid mellom de to eldresentrene. To frivillige møtte 
i stedet for leder av Vestre Aker eldresenter. Konklusjonen fra møtet ble at de to eldresentrene 
skulle lage et felles opplegg for Seniorakademi. Vestre Aker eldresenter meldte tilbake dagen 
etter at det ikke var aktuelt for dem å være med på dette samarbeidet på det aktuelle tidspunkt, 
da programmet for høsten allerede var laget og sendt i trykken. 
 
I og med at Vestre Aker eldresenter har trukket seg fra samarbeid om et felles program, har  
St. Hanshaugen eldresenter  utarbeidet et eget opplegg. De har satt opp fire onsdager fram til 
jul, med følgende foredrag: 
 
• 2. september 2009: 
      ”Religionens opphav, en felles kilde” ved professor Notto Telle 
• 7. oktober 2009: 

”Pilgrimsspor i fortid og nåtid”, omvisning i utstillingen i Kulturhistorisk museum – 
oppmøte ved museet i Frederiks gate 2 

• 4. november 2009: 
”Jerusalem som politisk og religiøs metafor”, ved en representant fra det mosaiske 
trossamfunn 

• 9. desember 2009: 
”Jerusalem som politisk og religiøs metafor” ved en representant fra islamsk råd 
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I tillegg har senteret utarbeidet sitt vanlige program for høsten 2009, med Dagens tema på de 
onsdager det ikke er Seniorakademi, Forum for menn samt andre, faste aktiviteter. 
Begge programmene følger vedlagt. 
 
Vestre Aker eldresenter sitt program for høsten 2009 ligger også vedlagt. De har hver onsdag  
et kulturprogram med foredrag eller sang og musikk, erindrings- og filosofigruppe, 
Gutteklubben fra Adamsturen som møtes hver torsdag samt andre, faste aktiviteter. 
 
Dette til orientering. 
 
 
Bydelsdirektørens vurdering: 
 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar saken om Seniorakademi til orientering 
 
 
 
Tone Frønes 
bydelsdirektør 
 
 
 
Trykte vedlegg: 
Program for Seniorakademi høsten 2009 
Program for høsten 2009 St. Hanshaugen eldresenter 
Program for høsten 2009 Vestre Aker eldresenter 
 
Utrykte vedlegg:  Ingen 
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Sak 166/09  Tilsynsutvalgets rapport fra uanmeldt t ilsyn ved St. 
Hanshaugen omsorgssenter, juli 2009  

 
Arkivsak: 200901867 
Arkivkode: 240.4 
Saksbehandler: Torun Nilsen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Helse- og sosialkomiteen 22.09.09 62/09  
Eldrerådet 22.09.09 37/09  
Bydelsutvalget 29.09.09 166/09  
 
 
TILSYNSUTVALGETS RAPPORT FRA UANMELDT TILSYN VED ST . 
HANSHAUGEN OMSORGSSENTER, JULI 2009  
 
 
Tidligere vedtak i saken: 
Ingen 
 
Bakgrunn for saken: 
I henhold til Byrådssak 144/08, vedtatt i Bystyret 11.12.2008 (sak 432), pkt. 9 Rapportering 
skal det etter hvert besøk utarbeides en tilsynsrapport som oversendes bydelsutvalget og 
bydelsadministrasjonen. Likeledes skal rapportene gjøres kjent for alle bydelsutvalg i Oslo 
kommune. 
Videre skal Sykehjemsetaten ha kopi av alle tilsynsrapporter for å kunne gi sine kommentarer 
til rapporten.  
 
Saksframstilling/Faktaopplysninger: 
Tilsynsutvalgets virksomhet er regulert av reglement vedtatt av Bystyret. Det enkelte 
tilsynsutvalg skal bl.a. påse at institusjoner drives i samsvar med gjeldende lover, forskrifter, 
retningslinjer og vedtatte driftsplan. Utvalget skal ta stilling til klager fra pasienter og 
pårørende og må selv vurdere om det er rette klageinstans. Etter reglementet skal 
tilsynsutvalget gjennomføre fire besøk til institusjonene i året, to anmeldte og to uanmeldte. 
 
29. juli foretok tilsynsutvalget uanmeldt besøk ved St. Hanshaugen omsorgssenter . 
Fokus for tilsynsutvalget var områder med forbedringspotensial fra forrige tilsyn, hvor 
oppfølgingen i hovedsak var i forhold til ny driver av institusjonen og oppstartproblemer. 
Hovedkonklusjonen i rapporten er positiv. Tilsynsutvalget påpeker i sin rapport at to pårørende 
har hatt vanskeligheter med å komme seg inn i senteret, da  resepsjonen ikke er bemannet på 
tilfredsstillende måte. Dette var noe tilsynsutvalget selv opplevde.  
 
Bydelen har ikke hatt mulighet til å be om kommentarer fra institusjonen, da rapporten nettopp  
er mottatt. Kopi av rapporten blir sendt St. Hanshaugen omsorgssenter og Sykehjemsetaten..  
 
Bydelsdirektørens vurdering: 
Hovedfokus i rapporten er positiv, og områder med forbedringspotensial var forbedret og anses 
tilfredsstillende. 
Bydelen har ingen øvrige kommentarer til rapporten. 
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Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar sak om tilsynsutvalgets rapport fra uanmeldt tilsyn ved St. Hanshaugen 
omsorgssenter, juli 2009 til orientering. 
 
 
 
Tone Frønes 
bydelsdirektør 
 
 
 
 
Trykte vedlegg: 
Tilsynsutvalgets rapport fra tilsyn 29.07.2009 
 
Utrykte vedlegg: 
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Sak 167/09  Tilsynsutvalg - konsekvenser av at tils ynsutvalget ikke 
har fungert  

 
Arkivsak: 200900673 
Arkivkode: 027.0 
Saksbehandler: Torun Nilsen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Helse- og sosialkomiteen 22.09.09 63/09  
Eldrerådet 22.09.09 41/09  
Bydelsutvalget 29.09.09 167/09  
 
 
TILSYNSUTVALG - KONSEKVENSER AV AT TILSYNSUTVALGET IKKE HAR 
FUNGERT  
 
Tidligere vedtak i saken: 
BU-sak 153/09 
 
Bakgrunn for saken: 
Bydelsutvalget har bedt om en redegjørelse for konsekvenser av manglende fungering når det 
gjelder oppnevnte tilsynsutvalg i bydelen. 
 
Saksframstilling/Faktaopplysninger: 
Som nevnt i tidligere sak (BU-sak 153/09) har ikke tilsynsutvalg for institusjoner mv. fungert 
siste halvår 2008. Første tilsyn i 2009 ble gjennomført 29. juli.  
 
Tilsynsutvalg for hjemmebaserte tjenester ble vedtatt opprettet i bydelsutvalget møte 
26.02.2008, for tjenestene hjemmesykepleie og hjemmehjelp/praktisk bistand. Det har inntil nå 
ikke vært noen henvendelser til utvalget fra brukere. 
 
Konsekvenser 
Muligheten for bydelens politikere til å følge med på hvordan helsetjenesten på institusjonene 
faktisk fungerer svekkes, da det er tilsynsrapportene som ligger til grunn for forhold som bør 
forbedres. 
Ved at det ikke føres tilsyn slik instruksens pkt. 5 om arbeidsoppgaver sier, får heller ikke 
institusjonene tilbakemelding om eventuelle avvik, og derved færre muligheter for å utbedre og 
endre forhold som ikke er i samsvar med de krav som er fastsatt av stat eller Oslo kommune i  
lov, forskrift, instruks og lignende.    
 
Bydelsdirektørens vurdering: 
Opprettelse av tilsynsutvalg for institusjon mv. gir politikerne mulighet til å følge med på 
hvordan helsetjenesten faktisk virker i kommunale og private institusjoner med beliggenhet i 
bydelen. 
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For å sikre at bydelens beboere på institusjon skal få forsvarlig medisinsk tilsyn og behovsrettet 
pleie og omsorg gjennom de tjenester de har krav på, er det viktig å ha gode og fungerende 
tilsynsutvalg. 
 
Når det gjelder tilsynsutvalg for hjemmebaserte tjenester, så har Oslo Fylkesforening av Norsk 
Pensjonistforbund kommet med foreløpig utkast til hvordan dette kan fungere i praksis. 
Eldrerådet har uttalt seg til utkastet, jfr vedlegg. Endelig høringsforslag vil bli lagt fram for 
bydelsutvalget når det foreligger. 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar sak om tilsynsutvalg – konsekvenser av at tilsynsutvalgene ikke fungerer, til 
orientering. 
 
 
Tone Frønes 
Bydelsdirektør 
 
 
 
 
Trykte vedlegg:  Eldrerådet uttalelse til utkast fra Oslo Fylkesforening av Norsk    

Pensjonistforbund 
 
Utrykte vedlegg: Ingen 
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Sak 168/09  Omsorgsplan 2015  
 
Arkivsak: 200901582 
Arkivkode: 001.3 
Saksbehandler: Hilde Lund 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 22.09.09 38/09  
Helse- og sosialkomiteen 22.09.09 61/09  
Bydelsutvalget 29.09.09 168/09  
 
 
OMSORGSPLAN 2015  
 
Saksframstilling: 
 
Innledning 
I St. melding 25 –Mestring, mulighet og mening gir regjeringen en oversikt over de framtidige 
hovedutfordringene og fastlegger både kortsiktige og langsiktige strategier for å møte dem. De 
nye brukergruppene stiller krav til nye arbeidsformer og endret kompetanse, og veksten i tallet 
på eldre vil kreve en betydelig utbygging av tjenestetilbudet. Den største behovsveksten 
kommer imidlertid først om 15-20 år, og regjeringen ser det derfor som spesielt viktig å utnytte 
perioden fram mot 2020 til å forberede og gjennomføre en gradvis utbygging av 
tjenestetilbudet – særlig i forhold til utdanning og rekruttering av helse- og sosialpersonell og 
investeringer i bygningsmasse og teknologi. Dette gir muligheter for å gjøre investeringer som 
både kan redusere behovsveksten gjennom forebyggende tiltak og effektivisere driften gjennom 
et langsiktig utviklingsarbeid, med fokus på kompetanse, organisasjon og ledelse.  
 
Meldingen konsentrerer seg derfor først og fremst om perioden fram til 2015, men har et 
tidsperspektiv helt fram mot 2050. For å forankre dette historisk trekker meldingen opp 
utviklingslinjene 50 år tilbake i tid. 
 
Meldingens tiltak oppsummeres i Omsorgsplan 2015. Regjeringen vil på denne måten sette 
aktuelle omsorgspolitiske spørsmål inn i et langsiktig perspektiv og sikre at de langsiktige mål 
og strategier blir fulgt av handlekraftige og konkrete tiltak.  
 
Rettslig er omsorgsbegrepet benyttet både i kommunehelsetjenesteloven, sosialtjenesteloven, 
og barneverntjenesteloven. I denne meldingen blir omsorgstjenesten i hovedsak brukt som en 
samlebetegnelse for ulike former for hjemmetjenester, hjemmesykepleie, omsorgsboliger, 
aldershjem og sykehjem, med støtte fra allmennlegetjenesten og den øvrige kommunale helse- 
og sosialtjenesten. I denne definisjonen ligger det også en forutsetning om at tjenestene skal 
sikre brukerne innflytelse over tjenestetilbudet og at de skal ha en aktiv og meningsfylt 
tilværelse. 
 
Framtidige behov 
Demografiske framskrivinger viser at framtidas brukere av de kommunale omsorgstjenestene 
vil bli flere. Samtidig ser vi at den største økningen av tjenestemottakere de siste tiår er 
personer under 67 år. Morgendagens brukere vil ha andre behov og problemer enn dagens 
tjenestemottakere, men også andre ressurser til å mestre dem. Framtidas brukere vil både bestå 
av nye generasjoner eldre og flere yngre tjenestemottakere, som alle vil kreve et mer 



 

 50

mangfoldig tjenestetilbud. Framtidas eldre vil både ha høyere utdanning, være mer 
ressurssterke og ha bedre helse enn dagens eldre. I større grad enn dagens eldre vil de også 
være vant til og forvente å kunne bestemme over egen tilværelse. 

Sammenlignet med andre land er Norge i en relativt sett gunstig situasjon, ettersom effektene 
av de demografiske endringene er mindre dramatiske. Tallet på eldre over 80 år fordobles de 
neste 35 år. Den sterkeste tilveksten skjer først fra rundt 2020. I forhold til veksten i tallet på 
eldre, blir det færre i yrkesaktiv alder og færre middelaldrende til å yte omsorg for et økende 
antall eldre. Dette gir utfordringer både i forhold til verdiskapning, rekruttering og 
familieomsorg. 

Den største delen av omsorgstjenestenes brukere er kvinner. Alderdommens helseproblemer 
bør derfor vurderes og ses i et kvinneperspektiv. Sosial utjevning og tiltak for å bedre 
hverdagen for eldre kvinner vil være svært viktig. 
 
Omsorgsplan 2015 
Omsorgplan 2015 oppsummerer regjeringens strategi de nærmeste ti år for å møte både dagens 
og framtidas omsorgsutfordringer. Omsorgsplanen bygger på meldingens fem strategiske grep 
som kan bli kjennetegn på framtidas omsorgstjenestetilbud, og gi planleggingen retning og 
innhold.  
Omsorgsplan 2015 forutsetter langsiktig planlegging av bygningsmessige investeringer, 
personellinnsats, kompetanseutvikling, utdanningskapasitet og tilrettelegging av fysiske og 
sosiale omgivelser. Planarbeidet må foregå både på kommunalt og statlig nivå, og forutsetter et 
tett samspill mellom statlige fagmyndigheter og kommunesektoren. 
 
Oppsummering av konkrete tiltak fram til 2015 basert på fem langsiktige strategier for 
framtidas omsorgstjenester: 
   
1. Kvalitetsutvikling, forskning og planlegging 

• Ny avtale om kvalitetsutvikling 
• Kommunestyret bør fastsette kvalitetskrav 
• Brukerstyrt personlig assistanse (BPA) 
• Omsorgsforskning 
• Utvidet pasientombudsordning 
• Revidert helse- og sosiallovgining 
• Styrket forvaltningskompetanse 
• Planlegging 

 
2. Kapasitet og kompetanseheving 

• Kapasitetsvekst og 10 000 årsverk 
• Kompetanseløftet 2015 
• Fortsatt høy utdanningskapasitet: 
• Investeringstilskudd til sykehjem og botilbud 

 
3. Samhandling og medisinsk oppfølging 

• Helhetlig demensplan 2015 
• Nasjonal standard for legetjeneste i sykehjem 
• Omsorg ved livets slutt og lindrende behandling: 
• Handlingsplan for styrking av spesialisthelsetjenester for eldre 
• Ny avtale for samhandling 
• Tannhelsetjenesten 
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4.  Aktiv omsorg 
• Klarere ansvar for aktivitet og sosiale tiltak 
• Større tverrfaglig bredde 
• Den kulturelle spaserstokken 
• Mat og måltider 

 
5.  Partnerskap med familie og lokalsamfunn 

• Permisjonsordinger 
• Håndbok til pårørende 
• Utbygging av frivillighetssentraler, eldresentre og forebyggende tiltak 

 
Kompetanseløftet 2015 
Kompetanseløftet 2015 er et delprosjekt under Omsorgsplan 2015, regjeringens strategi for å 
møte dagens og framtidens omsorgsutfordringer.  
 
Kompetanse- og rekrutteringsplanen Kompetanseløftet 2015 har som hovedmål å skaffe 
tilstrekkelig og stabilt personell og nødvendig fagkompetanse til den kommunale pleie- og 
omsorgstjenesten.  

Planen inneholder strategier og tiltak for å møte langsiktige demografiske utfordringene knyttet 
til at befolkningen i løpet av få år vil bestå av flere eldre mennesker med høy levealder, og 
tilsvarende færre i arbeidsdyktig alder.  

Gjennomføringen av tiltakene er basert på samarbeid mellom flere aktører.  

Fylkesmannen medspiller  
Fylkesmannen er som statens forlengede arm, en viktig medspiller når det gjelder å behandle 
søknader om finansiering av tiltak og prosjekter knyttet til Kompetanseløftet.  
 
Satsningen består av en rekke tiltak:  

• Aksjon helsefagarbeider  

• Kvalifisering av personell  

• Rekrutteringskampanje  

• Øke andelen med høyere utdanning  

• Desentraliserte høgskolestudier  

• Fagskoleutdanning for personell med videregående opplæring  

• Videre- og etterutdanning for høgskoleutdannet personell  

• Øke andelen som arbeider heltid  

• Flink med folk i første rekke  

• Forbedring av arbeidsmiljø  

• Undervisningssykehjem  

• Omsorg ved livets slutt og lindrende behandling  



 

 52

 
10 000 årsverk  
Et viktig mål for inneværende år er å sikre 10 000 nye årsverk i omsorgstjenesten gjennom å 
styrke kommuneøkonomien og å motivere kommunene til å prioritere omsorgssektoren.  
Med 10 000 nye årsverk kan den kommunale demensomsorgen styrkes. Det kan også satses på 
kultur, aktivitet og sosiale tiltak innenfor omsorgssektoren generelt. En annen målsetning er å 
bidra til utbygging av flere dagtilbud og eldresentre.  
 
Innen 2015 er målene med Kompetanseløftet blant annet å:  

• heve det formelle utdanningsnivået til personell i omsorgstjenestene,  

• sikre brutto tilgang på omkring 4 500 helsefagarbeidere pr år gjennom ulike tiltak, 
herunder Aksjon helsefagarbeider, Rekrutteringskampanjen og gjennom 
voksenopplæringstiltak.  

• skape større faglig bredde i omsorgssektoren  

• styrke veiledning, internopplæring og videreutdanningsmuligheter for personellet i 
sektoren  

 
Oslo har en betydelig utfordring når det gjelder norskopplæring for fremmedspråklige som skal 
arbeide i omsorgsyrker. På ett av Oslos sykehjem er 80% av personalet fremmedspråklige. 
Bydelen vil kartlegge og prioritere arbeidet med norskopplæring når kompetanseplan i pleie og 
omsorgstjenesten utarbeides.  
   
         
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Informasjon om Omsorgsplan 2015, tas til orientering.  
 
 
 
Tone Frønes 
bydelsdirektør  
 
 
 
 
  
 
 



 

   53

 

Sak 169/09  Brukerundersøkelser 2009  
 
Arkivsak: 200901864 
Arkivkode: 061.4 
Saksbehandler: Helga Katharina Haug 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Råd for funksjonshemmede 22.09.09 31/09  
Eldrerådet 22.09.09 40/09  
Helse- og sosialkomiteen 22.09.09 65/09  
Oppvekst- og kulturkomiteen 23.09.09 52/09  
Bydelsutvalget 29.09.09 169/09  
 
 
BRUKERUNDERSØKELSER 2009  
 
Sammendrag: 
 
Bydel St. Hanshaugen har i perioden fra mai til august 2009 gjennomført brukerundersøkelser 
ved bydelens fritidsklubber, kommunale og private barnehager og boligkontoret. Nedenfor 
gjengis resultatene av undersøkelsene.  
  
Tidligere vedtak i saken: 
 
Ingen  
 
Bakgrunn for saken: 
 
Bydel St. Hanshaugen har i mange år benyttet brukerundersøkelser som verktøy for å måle 
brukernes tilfredshet med tjenestene de får. Brukerundersøkelser inngår som en sentral del av 
totalkvalitetssystemet i Bydel St. Hanshaugen. Totalkvalitetssystemet gir felles plattform for 
ledelse og fungerer som et styringsverktøy for lederne. Totalkvalitetssystemet er en form for 
resultatledelse, også kalt balansert målstyring og er tydeliggjort gjennom et felles målekart som 
er gjeldene for alle lederne. Bydel St. Hanshaugen har for 2009 utarbeidet et målekart med fem 
prioriterte områder:  
1) Brukere og innbyggere 2) Medarbeidere 3) Interne prosesser 4) Økonomi 5) Marked. 
Målekartene henger sammen med strategisk plan og danner grunnlaget for lederkontraktene og 
satsningsområder og tiltak i tjenestestedenes årsplaner.  
         
Det prioriterte området ”Brukere og innbyggere” har følgende målekriterier: 1) 
brukertilfredshet 2) opplevelse av samordnede tjenester 3) opplevelse av god service 4) 
opplevelse av brukermedvirkning 5) godt omdømme. Disse fem delområdene inngår i 
brukerundersøkelsene og resultatene benyttes til å gjøre eventuelle forbedringer i 
tjenesteytingen.  
 
Bydelens styringssystem består av et årshjul med tilhørende styringssløyfer. Årshjulet viser alle 
de viktigste aktivitetene i et år og skal brukes til å planlegge de faste aktivitetene som kommer i 
løpet av året og for å sikre flyten i arbeidet. Årshjulet for 2009 inneholder tre styringssløyfer 
der hver sløyfe har spesifikke prioriterte områder det skal fokuseres på. Hver styringssløyfe har 
en tidsperiode på ca 6 uker og denne perioden skal være en arbeidsperiode der det stilles krav 
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til at ledere i alle ledd formidler og følger opp resultater av de ulike undersøkelsene. I 
styringssløyfe 2, i perioden fra august til oktober, skal det bl a fokuseres på brukere og 
innbyggere og målemetoden som brukes er brukerundersøkelser.  
 
 
 
Saksframstilling/Faktaopplysninger: 
 
Bydel St. Hanshaugen har i år gått til anskaffelse av et nettbasert program, Questback, for både 
medarbeider- og brukerundersøkelser, noe som betyr at brukere som har mulighet til det kan 
svare direkte på internett. Brukere som ikke kan benytte seg av dette, har fått mulighet til å 
svare på papirversjon. Ved bruk av Questback, benytter brukerne en skala fra 1 til 6 når de gir 
sine svar, der 6 er best. Tidligere brukerundersøkelser har hatt en annen skala og vi har ikke 
kunnet gjøre en direkte overføring fra det gamle til det nye systemet. Tidligere undersøkelser 
har hatt svaralternativer fra svært tilfreds til svært misfornøyd. Målene som ble satt for hvert 
delområde har derfor til en viss grad basert seg på hva som er ansett som rimelig. 
Målsetningene for 2010 vil bli basert på konkrete resultater i 2009. 
 
Bydel St. Hanshaugen har for 2009 hatt følgende ambisjonsnivå for de ulike delområdene:   
1) Brukertilfredshet:     mål: 5,0  - godt nok: 4,3  
2) Opplevelse av samordnede tjenester:  mål: 4,5  - godt nok: 3,8  
3) Opplevelse av god service:   mål: 5,0  - godt nok: 4,2 
4) Opplevelse av brukermedvirkning:  mål: 4,8  - godt nok: 3,8 
5) Godt omdømme:    mål: 5,1  - godt nok: 4,5 
 

 
Resultater 
 
Fritidslubbene 
Måten det ble gått frem på var at ansatte informerte om undersøkelsen og oppfordret 
ungdommene til å svare. Det kom inn 165 besvarelser i den perioden undersøkelsen pågikk, 
noe som er tilsvarende antall svar fra tidligere undersøkelser. 
Resultatene viser at brukertilfredshet med den totale tjenesten oppnådde 5,4, der altså 5.0 var 
målet og 4,3 ansett som ”godt nok”. Hva angår brukermedvirking var resultatet 5,2 (mål 4,8) og 
for godt omdømme 5,1 (mål 5,1). Det ble ikke spurt om samordnede tjenester og god service til 
denne målgruppen.  
 
I tillegg til spørsmål som gikk på tilfredshet, ble det spurt om hvorfor ungdommen gikk på 
klubben, hvordan de fikk kjennskap til at klubbene eksisterte, hva som burde gjøres for at flere 
kunne benytte tilbudet, hva slags aktiviteter de kunne tenke seg etc. Dette ga lederne for 
klubbene meget verdifull informasjon om hvordan de skal utvikle tilbudet videre. 
 
Kommunale barnehager 
Prosessen i de kommunale barnehagene var at informasjon om undersøkelsen, bl a om hvor på 
internettet man fant denne, ble gitt i hver barnehage. Det kom inn 166 besvarelser, hvilket er i 
underkant av 40% svarprosent. Dette er en relativt markert nedgang fra 2008 da vi oppnådde 
53%. Det vil bli diskutert hvordan vi neste år kan gjøre forbedringer på dette området slik at 
svarprosenten kan bli høyere. 
 
Resultatene viser at brukertilfredshet med den totale tjenesten oppnådde 4,7 der målet altså er 
5.0 og ”godt nok” er 4,3. Tilsvarende for de andre delområene (målet i parentes): opplevelse av 
samordnede tjenester 3,7 (4,5),  opplevelse av god service 4,9 (5.0), opplevelse av 
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brukermedvirkning 3,0 (4,8) og godt omdømme 4,8 (5,1). Vi ser med andre ord at det er 
området brukermedvirkning som har størst forbedringspotensiale. 
 
Private barnehager 
Prosessen var den samme som for de kommunale barnehagene. Mens vi tidligere år har hatt 
meget lav deltager- respons, var svarprosenten denne gang betydelig høyere. Det kom inn 208 
svar, hvilket utgjorde en svarprosent på ca 50%. 
På alle delområdene var det bedre resultater for de private sammenlignet med kommunale 
barnehager. Resultatene viser at brukertilfredshet med den totale tjenesten oppnådde 5,3 (mål 
5,0), opplevelse av god service 5,5 (5,0), opplevelse av brukermedvirkning 4,1 (4,8) og godt 
omdømme 5,4 (5,1). Vi merker oss at også her er brukermedvirkning det delområdet med 
relativt svakest resultater, mens resultatene på de andre områdene må karakteriseres som svært 
tilfredsstillende og over målsetningene. 
 
Boligkontoret 
Fremgangsmåten var at alle besøkende på boligkontoret fra slutten av juni til medio august ble 
informert om undersøkelsen og bedt om å svare. I tillegg sendte kontoret spørreskjemaet til 
navngitte personer det hadde hatt kontakt med den siste tiden. Resultatene er basert på 50 svar. 
Resultatene var meget oppløftende, på alle delområder ble resultatene bedre enn målsetningene. 
Resultatene viser at brukertilfredshet med den totale tjenesten ga et resultat på 5,2 (mål 5,0) 
opplevelse av samordnede tjenester 4,6 (4,5), opplevelse av god service 5,2 (5,0), opplevelse av 
brukermedvirking 4,8 (4,8) og godt omdømme 5,3 (5,1) 
 

Bydelsdirektørens vurdering  
 
Jevnt over ligger resultatene litt over eller litt under det som bydelen på forhånd har satt som 
mål. Bildet blir enda bedre når vi sammenligner resultatene mot det som ble definert som ”godt 
nok”. Brukermedvirkning er det delområdet som utgjør den største utfordringen med hensyn til 
forbedring. Det viser seg videre at resultatene for de private barnehagene er bedre enn for de 
kommunale. 
 
Tjenestestedslederne skal nå i en seks ukers periode utarbeide forbedringstiltak på de områder 
som har behov for slik tiltak, og disse forbedringstiltakene skal innlemmes i tjenestestedenes 
årsplaner. Tjenestestedenes forbedringstiltak presenteres på lederforum primo oktober. 
 
Det blir fortløpende foretatt brukerundersøkelser for de resterende tjenesteområder som enda 
ikke har foretatt brukerundersøkelser så langt i 2009. Når det gjelder de hjemmebaserte 
tjenestene, gjennomføres brukerundersøkelsene av Helse- og Velferdsetaten for alle bydeler. 
Som i fjor gjennomføres undersøkelsen i månedsskiftet august/september og resultatene vil 
sannsynligvis foreligge på slutten av året. 
 
Som i tidligere år, er det gjennomført flere brukerundersøkelser for tjenestesteder i 
storbyavdelingen. Også her er resultatene meget oppmuntrende og ligger jevnt over på eller 
over målsetningene. Spesielt Pro Sentret, der det ble undersøkt tilfredshet hos norske, 
nigerianske og østeuropeiske brukere, var resultatene meget bra. 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget tar brukerundersøkelser ved bydelens fritidsklubber, kommunale og private 
barnehager og boligkontoret til orientering. 
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Tone Frønes 
bydelsdirektør 
 
  
Trykte vedlegg: 
Ingen 
 
Utrykte vedlegg: 
Ingen 
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Sak 170/09  Rapportering pr. 2. tertial  
 
Arkivsak: 200900535 
Arkivkode: 121.0 
Saksbehandler: Charles Omane-Brobbey 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 29.09.09 170/09  
 
RAPPORTERING PR. 2. TERTIAL  
 
Sammendrag: 
Bydel St. Hanshaugen legger med dette fram økonomisk status pr. 2 tertial. Saken er utarbeidet 
i samsvar med rundskriv 13/2009 vedrørende retningslinjer for rapportering pr. 2. tertial 2009 
og tilsvarer innsendte rapportering til Byrådsavdelingen for velferd og sosiale tjenester med 
frist 11.09.09. 
 
Det rapporteres om et forventet mindreforbruk for året på totalt kr 7 910 000,- hvorav kr 2 746 
000,- er knyttet til øremerkede midler, og kr 5 164 000,- er knyttet til ordinær driftsramme. 
Prognosen er forbedret med kr 754 000,-fra rapporteringen i juli. 
 
Som vedlegg til saken fremlegges også bydelens statistikk pr. 2. tertial. 
 
 
Saksframstilling: 
 
1. Økonomisk situasjon 
Tabellen under viser budsjett, regnskap og prognose for netto driftsutgifter pr 31.08.2009. 
 

I II III IV V VI VII VIII

Kap
Dok3/ 
2009

Budsjett pr. 
31.08.2009

Regnskap 
pr. 

31.08.2009

Avvik hittil i 
år

Justert 
budsjett 

2009

Prognose 
2009

Prognose 
avvik

Avvik på 
prosjekt

Avvik 
ordinær 

drift
Drift 466 475 340 583 317 149 23 434 509 295 501 385 7 910 2 746 5 164

Sos. 43 501 32 173 32 745 -572 48 260 48 260 0 0

004 509 976 372 756 349 894 22 862 557 555 549 645 7 910 2 746 5 164

 
 

Avvik mellom periodisert budsjett og regnskap hittil i år  
Det er et positivt avvik på drift hittil i år som skyldes at mindreforbruk fra 2008 er innarbeidet i 
budsjettet i henhold til rundskriv 13/2009, samt at utgifter på barnehageområdet forventes å bli 
lavere enn budsjettert. Bydelen har i regnskapet anordnet ikke-regnskapsførte utgifter for 
sykehjemsplasser, husleie, TT-kjøring og vederlagsinntekter.  
 
Bydelen går mot et samlet mindreforbruk på kr 7,910 mill i 2009, hvorav kr 2, 746 mill er 
øremerkede prosjektmidler. 
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Avvik mellom opprinnelig og justert budsjett 
I henhold til byrådets rundskriv 13/2009 er bydelens budsjett avstemt mot sentralt budsjett og 
det er innarbeidet en økning i budsjettet på kr 47, 579 mill. Kr 2,000 mill er foreløpig ikke 
vedtatt i bydelsutvalget. Av Byrådets vedtatte budsjettjusteringssak på overføring av midler fra 
2008 er innarbeidet med kr 21,376 mill hvorav kr 11,586  mill er øremerkede midler.  
 
Avvik mellom justert budsjett og regnskapsprognose 
I den videre teksten følger en kort statusrapport for hvert funksjonsområde. 

 
 

F1: Helse, sosial og nærmiljø (mindreforbruk kr 13, 851 mill.) 
 
Bydelen har under dette funksjonsområdet avsatt mindreforbruket fra 2008 på kr 8, 900 mill. 
 
Bydelen rapporterer et forventet mindreforbruk på funksjonsområde 1 på kr 13,851 mill, 
hvorav  
kr 2,746 mill er knyttet til prosjektmidler. Dette er en stor endring fra rapportering i 
1. tertial.   
 
Hovedårsaken til endringen skyldes at bydelen fikk en økning av midler til sosialhjelpsrammen 
på totalt kr 5,191 mill i juni grunnet økte sosialhjelpsutgifter. Det meldes også om endring på 
utbetaling av driftstilskudd til bydelens fysioterapeuter med 15 % fra 01.07.2009 mot 4,5 % 
som lå tilgrunn i budsjettet. Dette medfører en økning i utbetalingen på kr 0,456 mill. 
 
Bydelens IKT utgifter til sentral drift hos UKE har økt betraktelig i 2009 og det er estimert et 
merforbruk på kr 1,200 mill. Økningen av utgiftene til sentral drift av IKT har hatt en dramatisk 
endring fra 2008. Økningen ligger på 135 %, dvs. at utgiftene lå på kr 858 000,- i 2008, mot 
forventet utgift i 2009 på kr 2,022 mill. 
 
Budsjettjustering 
Budsjettet foreslås økt med kr 2, 000 mill ihht. Kommunaldirektørens sak 45/09 om Bydel St. 
Hanshaugens tilsynsansvar i Oslo sentrum. Nærmiljøseksjonen budsjett øker med kr 1, 464 
mill, og bydelsdirektørens lønnsbudsjett til bydelsoverlege øker kr 0, 536 mill. 
 
 
F2A: Barnehager (mindreforbruk kr 2, 766 mill.) 
 
Bydelen  forventer et mindreforbruk på barnehageområdet i forhold til budsjett på kr 2, 766 
mill. Prognosen er basert på forløpige beregninger av likebehandlingtilskudd og vil måtte 
endres dersom utbetalingene blir høyere.  Endelige beregninger av tilskudd vil foreligge i løpet 
av høsten. 
 
Bydelen rapporterer også et merforbruk knyttet til høyere husleiekostnader i forbindelse med 
rehabilitering av barnehage.  Bydelen har også mottatt mindre tilskudd til kommunale 
barnehager som medfører et negativt avvik på kr 1,000 mill.   
 
Det har vært problemer med rekruttering knyttet til tiltak for førskolebarn med særskilt behov 
som medfører en besparelse på kr 1, 905 mill.  
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F 2B: Oppvekst (merforbruk kr 0, 110 mill.) 
 

Bydelen forventer et lite mindreforbruk på kr 0, 110 mill i 2009.  Dette skyldes en ubesatt 
stilling fra august til desember. 
 

F 3: Pleie og omsorg (merforbruk kr 8, 817 mill.) 
 
Bydelen rapporterer et forventet merforbruk på funksjonsområde 3 på kr 8, 817 mill. Dette er 
en forverring på kr 3, 503 mill fra rapportering 1. tertial, og en forverring på  kr 1, 389 mill fra 
forrige måned.  
 
Merforbruket meldes hovedsakelig på bakgrunn i bruk av institusjonsplasser for brukere under 
og over 67 år. Det meldes et forventet merforbruk på sykehjemsplasser til senior på kr 6, 050 
mill. Dette er en negativ endring fra forrige måned med kr 1, 850 mill.  Endringen skyldes at 
det pt. er 7 brukere på vurderingsplass på Furuset som er blitt sendt direkte fra sykehus. 
Bydelen har budsjettert med 186 sykehjemsplasser pr 01.01.2009. Det planlagte nedtaket på 13 
plasser innen juni, er endret til 13 plasser hele året. Pr august disponerte bydelen 186 plasser, 
totalt 7 plasser over budsjettert nedtaksplan. 
 
Tabellen nedenfor viser nedtaksplanen for institusjonsplasser for brukere over 67 
 
  jan feb mar  apr  mai  juni  juli aug  sept.  okt nov  des 
Plantall sykehjemsplasser over 67 år 186 184 182 179 182 181 180 179 178 176 174 173 

Forbruk sykehjemsplasser over 67 år 191 189 187 181 185 186 185 *186     

Avvik 5 5 5 2 3 5 5 7     
*Status per 31.08 I tillegg disponerer bydelen 8 korttidsplasser, 17 aldershjemsplasser, 10 rehabiliteringsplasser og 
59 dagsenterplasser samt institusjonsplasser til innbyggere under 67 år. 

 
Vedtaksmengden på hjemmehjelp og hjemmesykepleie har hittil i år har ligget høyere enn 
budsjettert. Vedtaksmengden ligger ca 13 % i gjennomsnitt over budsjett hittil i år. Og det 
meldes om et samlet merforbruk på 2,486 mill for året som følge av dette.  

 
F 4: Økonomisk sosialhjelp  

Bydelen forventer balanse på økonomisk sosialhjelp forutsatt at plantallene på 500 klienter pr 
måned med gjennomsnittelig utbetaling på kr 9 500,- holder seg ut året.  
 
Dette er en endring fra forrige måned da det ble meldt et forventet mindreforbruk på kr 1 ,496 
mill, og en endring fra rapportering 1. tertial da det ble meldt kr 1, 400 i  merforbruk. 
Forbedring fra 1. tertial skyldes ekstrabevilgning til sosialhjelp hvorav  kr 2,096 mill er tilført. 
Opprinnelig omdisponert sosialhjelp på kr 8,881 mill er tidligere tilbakeført til 
funksjonsområde 4 fra andre funksjonsområder. Bydelen ser mulighet for å overføre deler av 
den økte sosialhjelpsrammen til aktive tiltak.  
 
Konklusjon/tiltak for å komme i balanse 
Bydelen har en aktivitet som er høyere enn tildelt ramme i 2009, men kan rapportere et 
forventet mindreforbruk for året som skyldes overførte midler fra 2008. 
 
Med bakgrunn i forventet reduksjoner i rammen for 2010 vil bydelsdirektøren i sitt 
budsjettforslag 2010 legge bydelsutvalgets vedtak og føringer til grunn. 
 
2. Investeringsprosjekter 
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Bydelen har to investeringsprosjekter knyttet til kap. 271 Byomfattende barnhageoppgaver 
(BOU). Overførte midler fra 2008 er på totalt kr 1,824 mill.  
 
Ut fra framdriftsplan flytter Fryd barnehage til Akersveien 26 i midten av desember 2009. Noe 
investeringsmidler må overføres i 2010, da oppstart kan bli noe forsinket. Marienlyst barnehage 
endret navn til Tusentrippen barnehage flytter inn i Marienlyst skole i årsskiftet 2009/2010. Må 
overføres noe investeringsmidler til 2010. Prognosen er usikker, men det forventes foreløpig en 
overføring av totalt kr 1,790 mill til 2010. Det er i prognosen for momsrefusjon beregnet full 
kompensasjon av forventet forbruk i 2009. 
 
Årsprognose for momsrefusjon

Regnskap hittil i 
år

Regulert 
budsjett 2009

Årsprognose 
(forventet 

inntekt i 2009)
10507001 Fryd barnehage 0 0 0
10507002 Tusentrippen barnehage 1 0 5
Art 17280 Investeringsmoms 1 0 5

Prosjekt

 
3. Rapportering av måltall for tjenesteproduksjon 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Funksjonsområde 1 Sosialtjenesten med mer
I II III IV V VI

Kap 004 Resultat 
2007

Resultat 
2008

Måltall 
2009

Status 2. 
tertial 
2009

Årsprogn
ose 2009

Avvik             
(III - V)

Finansiering til kjøp av bolig  - 
andelen søknader behandlet 
innen 1 måned

92,3 % 99,4 % 80 % 93,0 % 90 % 10%-poeng

Søknad om kommunal bolig - 
andelen søknader behandlet 
innen 3 måneder

100 % 100 % 95 % 100,0 % 100 % 5%-poeng

Andel positive vedtak for 
kommunal bolig effektuert 
innen 6 måneder

96 % 96 % 80 % 100,0 % 94 % 14%-poeng

Antall personer i 
døgnsovernattingssteder uten 
kvalitetsavtale

0 0 0 0 0 0

Antall personer med opphold 
over tre måneder i 
døgnovernatting

0 0 0 0 0 0

Økonomisk sosialhjelp - andel 
søknader behandlet innen to 
uker

93,2 % 91 % 95 % 90,0 % 95 % 0

Minimum andel fornøyde 
brukere etter 
brukerundersøkelser i 
sosialtjenesten

66 % 56 % 70 % - 70 % 0



 

   61

Kommentar til avvik mellom måltall 2009 og årsprognosen: 
Bydel St. Hanshaugen har gode og innarbeidede rutiner ift. saksbehandling av bistand til bolig. 
Bydelen har benyttet døgn overnattingssteder uten kvalitetsavtale til 8 personer, men forventer 
ikke økning resten av året. 
 
 

I II III IV V VI

Kap 004 Resultat 
2007

Resultat 
2008

Måltall 
2009

Status 2. 
tertial 2009

Årsprognos
e 2009

Avvik             
(III - V)

Andel barn 1-5 år med 
barnehageplass* 79,3 % 90,4 % 96,0 % 96,9 % 96 % 0

 
*Årsprognosen avhenger av hvor mange barn fra egen bydel som fyller de nyopprettede plassene. 
 
Kommentar til avvik mellom måltall 2009 og årsprognosen: 
Årsprognosen er lavere enn måltall noe som blant annet skyldes at 54 plasser ved Utforskeren 
barnehage ble overført til annen bydel. 
 
Kommentar til avvik mellom måltall 2009 og årsprognosen: 
Det forventes andel avsluttede undersøkelser innen 3 mnd vil ta seg opp i løpet av høsten 
ettersom barnevernet i bydelen nå er fullbemannet. 
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Funksjonsområde 3 - Pleie og omsorg
I II III IV V VI

Kap 004
Resultat 

2007
Resultat 

2008
Måltall 
2009

Status 2. 
tertial 2009

Årsprognose 
2009

Avvik             
(III - V)

Brukertilfredshet i 
hjemmetjenesten - andel 
fornøyde brukere

84 % 83 % 80 % 83 % 80 % 0

Saksbehandlingstid for søknad 
om institusjonsplass 19 24 14 21 14 0

Saksbehandlingstid for søknad 
om praktisk bistand 19 13 14 21 14 0

Saksbehandlingstid for søknad 
om hjemmesykepleie 15 7 14 9 14 0,0

Iverksettingstid for vedtak om 
praktisk bistand 12 11 14 4 7 7,0

Iverksettingstid for vedtak om 
hjemmesykepleie 4 9 14 5 7 7,0

Andel innbyggere 66 år og 
under som mottar 
hjemmetjenester

1,3 % 1,0 % 1,0 % 1,0 % 1,0 % 0

Andel innbyggere 67- 79 år som 
mottar hjemmetjenester 18,5 % 10,0 % 9,5 % 10,0 % 9,5 % 0

Andel innbyggere 80-89 år som 
mottar hjemmetjenester 41,2 % 35,0 % 32,6 % 35,0 % 32,6 % 0

Andel innbyggere 80 år og over 
som mottar hjemmetjenester

42,5 % 35,7 % 34,4 % 36,1 % 34,4 % 0

Andel innbyggere 90 år og over 
som mottar hjemmetjenester

47,2 % 38,0 % 43,5 % 38,0 % 43,5 % 0

Andel innbyggere 67- 79 år som 
er beboere i institusjon 4,2 % 3,5 % 3,4 % 3,3 % 3,4 % 0

Andel innbyggere 80-89 år som 
er beboere i institusjon 11,1 % 12,5 % 12,5 % 13,8 % 12,5 % 0

Andel innbyggere over 90 år 
som er beboere i institusjon 35,7 % 36,9 % 38,5 % 35,3 % 35,0 % -3,5 %-poeng

Andel heldøgnsbeboere på 
tidsbegrenset opphold i 
institusjon

9,2 % 7,5 % 8,5 % 7,9 % 8,5 % 0

 
Kommentar til avvik mellom måltall 2009 og årsprognosen: 
Avviket i saksbehandlingstid skyldes hovedsakelig av sykefravær samt utskifting av bemanning 
i  bestillerenheten hittil i år. Avviket på effektuering av hjemmetjenesten skyldes gode og 
innarbeidede rutiner. Bydelen har igangsatt revurderinger av vedtak på hjemmehjelp og 
hjemmesykepleie og regner med å oppnå måltall innen årets slutt.  
Bydelen arbeider systematisk med å finne riktig tilbud ift. LEON-prinsippet når det gjelder 
behov for tjenester til innbyggere over 67 år. Som en følge av dette arbeid regner bydelen med 
å nå måltallet i løpet av året. Avviket på andel innbyggere i institusjoner over 90 år skyldes en 
generell nedgang i denne aldersgruppen. 
 
 
4. Status for sykefravær og HMS-arbeid 
 
 31.07.2008 31.07.2009 Endring 
Kvinner 9,4% 10,8% 1,4 
Menn 9,8% 9,4% -0,4% 
Totalt 9,50% 10,4 0,9% 
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Sykefraværet i bydelen har gått opp i forhold til i fjor.  Det er vanskelig å gi noen forklaring på 
dette men bydelen er i gang med en rekke nye tiltak for å få ned fraværet. NAV 
arbeidslivssenter er en viktig samarbeidspartner i dette arbeidet.  Bedre oppfølging av lederes 
bruk av dialogmøter og oppfølging av sykmeldte, utarbeidelse av ulike hjelpeverktøy 
(statistikker osv) i oppfølgingsarbeidet, og mer aktiv bruk av attføringsutvalget er noen av 
virkemidlene som er satt i gang.  Bydelen skal fokusere videre på systematisk arbeid med 
forebygging av sykefravær og oppfølging av sykmeldte, og det er i den forbindelse utarbeidet 
en helhetlig IA-handlingsplan med en rekke tiltak for å redusere fraværet.  
 
En forløpende oversikt over nye og endrede krav i HMS lovgivningen ivaretas gjennom en 
aktiv ”informasjonsinnhenting” av dette og gjennom samarbeid med aktuelle aktører som f.eks 
bedriftshelsetjenesten og arbeidslivssenteret. Bydelens HMS system er elektronisk med lenker 
til aktuell lovgivning på området.  Dette revideres jevnlig og er bygd opp etter Oslo kommunes 
vedtatte overordende HMS system.   Bydelen har dette året videreutviklet og tatt i bruk et nytt 
rapporteringssystem på HMS området.  Utover dette har ikke systemet blitt videreutviklet men 
dette arbeidet starter i oktober måned.  Da skal bydelen innføre et helhetlig elektronisk 
kvalitetssystem (Kvalitetslosen) hvor HMS er meget sentralt område.  Ved å innføre dette 
systemet i vår virksomhet vil kravet til forløpende oppdatering og videreutvikling bli enda 
bedre ivaretatt enn i dag. 
 
 
5. Rapportering tiltakspakken 
Prosjekt: 
Oppgradering av Stensparken. Prosjektnr.: 20049901 
 
Hovedgrep for gjennomføring: 
Bydel St. Hanshaugen er bevilget kr. 1.4 mill til rehabilitering av Stensparken. 
Bydelens drifter av parkene, Park og Idrett Oslo KF (POI) har utarbeidet en faglig prioritering 
av hva som må prioriteres av vedlikehold, rehabilitering og oppgradering i Stensparken. 
 
Framdrift for gjennomføring av tiltakene: 

• I løpet av uke 37 vil bydelen motta pristilbud for utførelse av arbeidet.  
• Leverandør skal velges umiddelbart deretter. 
• Arbeidet kan forhåpentligvis starte umiddelbart deretter (se kommentar ”risiko for 

avvik”) 
 
Risiko for avvik: 
Midler til Tiltakspakken ble fordelt i bystyrets møte, sak 54, 04.03.2009. Bydelen hadde sitt 
første møte med POI 16.03.2009 for å komme raskt i gang med arbeidene. Det var nødvendig 
med en befaring i parken sammen med POI etter at snøen var helt borte. Befaring fant sted 
20.04.2009. Etter denne befaringen utarbeidet POI en oversikt over alt som burde rehabiliteres i 
parken, datert 28.05.2009. Dette oversteg tildelte midler, og en ny befaring ble foretatt 16.06.09 
for å prioritere arbeidet. POI ble bedt om priser på ny prioritering og ville innhente pristilbud 
gjennom minikonkurranse.  
Det har tatt lang tid å innhente pristilbud. POI la ut beskrivelsen av arbeidene i Stensparken 
som minikonkurranse med svarfrist 28.08.09. Det kom ikke svar / tilbud innen fristen, og 
fristen ble forlenget til 13.09.09. Vi forventer da svar fra 3 tilbydere om både pris, oppstart og 
forventet ferdigstillelse.  
 
6. Verbalvedtak 
 
F2. Mottak av flyktninger:  
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Oslo kommune tar imot 300 flyktninger i 2009. Byrådet gis fullmakt til å foreta nødvendig 
budsjettjusteringer. 
 
Kvote for 2009 er 17. Bydelen har bosatt hele kvoten for 2009 og 2 av kvoten for 2010. 
 
F12. Tilskudd til frivillige, organisasjoner og idretts-, kunst- og kulturtiltak: 
For tilskudd til frivillige organisasjoner og til idrett, kunst- og kulturtiltak til enkeltpersoner og 
andre private rettssubjekter som følge av bystyrets budsjettvedtak, skal regler for 
tilskuddsforvaltning  - Instruks for utforming av tilskuddsordninger i Oslo kommune, 
bystyrevedtak 18.12.2002 (sak 503), jf. Instruksens pkt 1 siste ledd legges til grunn. 
 
Regler for tilskuddsforvaltning – Instruks for utforming av tilskuddsordninger i Oslo kommune 
er fulgt. Bydelen har utarbeidet egne retningslinjer for tildeling av frivillighetsmidler som 
ivaretar Oslo kommunes regler for tilskuddsforvaltning. Disse retningslinjene er vedtatt av 
Bydelsutvalget. 
 
K1. Myndighet til å fatte vedtak etter opplæringsloven § 7-6. Skyss til barn under 
opplæringspliktig alder 
Bystyrets vedtak av 05.05.2004 i sak 235 punkt 45 om myndighet til å fatte vedtak om skyss 
for barn under opplæringspliktig alder oppheves fra 01.01.2009. Bydelene delegeres myndighet 
til å treffe vedtak med hjemmel i opplæringsloven § 7-6 om skyss for barn under 
opplæringspliktig alder fra 01.01.2009. I reglement for bydelene vedtatt av bystyret 20.10.1999 
sak 595, gjøres følgende endringer: nytt punkt 9 skal lyde, Vedtak om spesialpedagogisk hjelp 
og skyss, jfr opplæringsloven §§ 5-7 og 7-6. Endringen gjelder fra 01.01.2009. 
 
Bydelen har per i dag ingen som har bedt om skyss i forbindelse med vedtak etter 
opplæringslova.  
 
K2. Spesialpedagogikk for førskolebarn 
Byrådet bes følge situasjonen for førskolebarn som har rett på spesialpedagogiske tiltak nøye, 
slik at den organisatoriske omleggingen som er foretatt, blir slik at barna får den hjelpen de har 
krav på. 
 
Gjennom å ha delegert ansvaret for vedtak og ansvaret for å utføre disse til Pedagogisk 
fagsenter, mener bydelen å ha sikret at alle barn mottar den hjelpen de har krav på. Grunnet 
problemer med å få tak i kvalifisert personell har det i noen tilfeller gått litt tid før vedtaket er 
effektuert. 
 
 
K17B. Aktivitetstilbud for funksjonshemmede på 8.-10. årstrinn i SFO 
Byrådet gjennomgår fordelingen av budsjettmidler mellom bydelene og kap. 211 
Skolefritidsordningen for å avklare om det er blitt en skjevhet i den opprinnelige fordelingen, 
knyttet til utgifter til aktivitets tilbud for funksjonshemmede på 8. -10. årstrinn i SFO. Byrådet 
får fullmakt til å innarbeide eventuelle korreksjoner i Dok 3/2009. 
 
Bydelen er har fått kr 298 000 i budsjettet til formålet. Bydelen gir tilbud til alle 
funksjonshemmede på 8. -10. årstrinn, enten gjennom egenprodusert fritidstilbud ved 
etterskoletilbudet ved Marienlyst aktivitetspark og fritidsklubb eller ved kjøp av plasser andre 
steder. Vi ser at ressursene er knappe for å kunne lage et kvalitativt bra tilbud, men har ved å 
benytte fagpersonell ved Pedagogisk fagsenter til å styrke bemanningen ved etterskoletilbudet 
klart å kunne utnytte ressursene best mulig. 
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H1. Innsatsteam 
Byrådet bes opprette innsatsteam og arbeide  tettere med individuell oppfølging av mennesker 
som er i overgangen fra fengsel til fritid. 
 
Bydelen har ikke opprettet et eget innsatsteam for å følge opp mennesker som er i overgang fra 
fengsel til frihet. Vi har vektlagt å ta i bruk allerede eksisterende og godt innarbeidede tjenester 
på kommunalt og statlig nivå. For å få dette til har bydelen opprettet en fagkonsulentstilling 
med ansvar for bosetting av mennesker som løslates fra fengsel og skrives ut fra rusbehandling. 
Fagkonsulenten skal i samarbeid med andre aktuelle instanser bidra til en helhetlig og 
samordnet hjelp med utgangspunkt i den enkeltes behov. Fagkonsulenten gir den enkelte tett 
individuell oppfølging og bistår bruker i å nå individuelle mål. Individuell plan er et viktig 
redskap i arbeidet med den enkelte. Det er bl.a. et tett samarbeid med NAV-kontoret, 
boligtjenesten, fastlege, Kriminalomsorgen Region Øst, Helse Øst og Lovisenberg DPS.  
 
H4. Samarbeid med frivillige organisasjoner 
Byrådet bes styrke samarbeidet med de frivillige organisasjonene innenfor helse- og 
sosialsektoren. Byrådet bes sørge for at frivillige og ideelle organisasjoner får informasjon om 
aktuelle utfordringer innenfor denne sektoren, samt om hvordan de kan samarbeide med 
kommunen og medvirke til et bedre helse-, rus og sosialfaglig tilbud i Oslo. 
 
Sosial og Kvalifiseringsseksjonen har ikke samarbeidet med de frivillige organisasjonene 
innenfor helse og sosialseksjonen. Hjemmetjenesten har et bra samarbeid med bydelens 
eldresenter. Blant annet sørger disse for ombringing av varmmat (middag) til hjemmetjenestens 
brukere som har behov for dette. Videre er det samarbeid med Frivillighetssentralen rundt 
hjemmeboende eldre. 
  
H6. Kompetanseplaner  
Byrådet bes medvike til at Sykehjemsetaten og bydelene utarbeider kompetanseplaner i 
eldreomsorgen. Byrådet bes disponere de midlene som er satt av til kompetansetiltak, på en slik 
måte at sykehjem og bydeler kan søke om midler. Byrådet bes rapportere til helse- og 
sosialkomiteen om hvordan midlene er brukt. 
 
Bydelen har søkt og mottatt midler til utvikling av kompetanseplaner i pleie og 
omsorgstjenesten. Planen skal inngå som en del av personalpolitisk strategi i bydelen. Arbeidet 
med planen starter opp i september og ferdigstilles i desember 2009. Bydelsutvalget behandlet 
sak om utvikling av kompetanseplan 25.08.09 og bydelen kommer med en ny sak til 
bydelsutvalget når planen  er ferdigstilt i desember. 
 
 
 
H8. Leiligheter for mennesker med nedsatt funksjonsevne 
Leiligheter som planlegges for funksjonshemmede bør gi størst mulig grad av valgmuligheter, 
enten man ønsker enkeltstående leiligheter i vanlig bomiljø, eller leiligheter gruppert i mindre 
enheter, som gir grunnlag for sosialt fellesskap. 
 
Bydelen benytter de byomfattende boligene til denne gruppen. I tillegg gis utbedringslån ved 
behov for tilpasninger i enkeltstående leiligheter.   
  
 
H10.  Egenbetaling for renhold, matlaging m.m. 
Med hjemmel i forskrift til lov om sosiale tjenester m.v. fastsettes fra og med 01.01.2009 
følgende betalingssatser og utgifter for renhold, matlaging m.m.: 
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Husstandens samlede skattbare 
nettoinntekt før særfradrag - i hht forskrift 
til lov om sosiale tjenester mv.

Timesats i 
kroner

Utgiftstak i 
kroner (timer)

Inntil 140 512 (under 2G) 20 1800 (90 timer)
Fra 140 513 (2-3 G) 50 4 500 (90 timer)
Fra 210 768 (3-4 G) 125 11 250 (90 timer)
Fra 281 024 (over 4 G) 215 19 350 (90 timer)  
 
Bydelen følger gjeldende betalingssatser. 
 
H12. Egenbetaling trygghetsalarm. 
Husstandens samlede skattbare 
nettoinntekt før særfradrag - i hht forskrift 
til lov om sosiale tjenester mv.

Månedssats 
kroner

Fra 210 768 (over 3 G) 185  
 
Bydelen har halvert satsen for egenandel på trygghetsalarmer. 
 
H13. Valgfri innkreving av egenbetaling for trygghetsalarm. 
Bydelene gis fullmakt til å avgjøre hvorvidt de vil la være å innkreve egenandeler på 
trygghetsalarmer. 
 
Bydelen har halvert satsen for egenandel på trygghetsalarmer. 
 
H14. Veiledende normer for økonomisk sosialhjelp til livsopphold: 
Satser for økonomisk sosialhjelp økes med 1,8% utover prisjusteringen foretatt til sak 1/2009 
og fastsettes slik: 
Enslige aleneboende: 5 392 
Ektepar/samboere: 8 464 
Enslige forsørgere: 6 140 
Barnetillegg 0-10 år: 1 213 
Barnetillegg 11-18 år: 1 609 
Unge hjemmeboende 18-23 år: 1609 
 
De veiledende normer er oppdatert og iverksatt i tjenesten. 
 
 
 
H18. Sosialhjelpsrammen i bydelen 
Byrådet bes ha fokus på utviklingen knyttet til sosialhjelpsutbetalinger i bydelene, og komme 
tilbake til bystyret med rapporteringer i tertialrapportene om utbetalingsutviklingen sett i 
forhold til budsjettet. 
 
Det er hver måned en grundig gjennomgang av alle nye brukere, og tiltak blir rettet inn mot å 
gjøre disse sjølhjulpne så raskt som mulig. Utbetalingene blir grundig gjennomgått og 
utviklingen i utbetalingene blir fulgt hver måned . 
 
H32. Kommunale tilleggspensjoner  
Kommunale tilleggspensjoner og kommunalt barnetillegg avvikles gradvis ved at ingen nye 
personer tas inn i ordningen. Enslig forsørgere tas fortsatt opp i ordningen. 
 
Det er ingen tall eller oversikt på antall personer som omfattes av gjeldende ordning. 
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H62. Ettervernspott i barnevernet 
Bydelene får et kriteriefordelt tilskudd som skal benyttes til ettervernstiltak. Bydelene redegjør 
i løpet av året for ettervernsarbeidet i barnevernet. 
 
Bydelen arbeider med å sikre at de som ønsker det mottar det ettervernet som er faglig 
nødvendig. 
 
H65. Fosterforeldre 
Byrådet bes i samarbeid med Barne- og familieetaten snarlig ferdigstille opplegg for bydelene 
for å sikre opplæring, oppfølging og tilsyn i fosterhjemsfamilier, slik at fosterhjemsbarn får en 
så kvalitativt god livssituasjon som mulig. 
 
Bydelen er i dialog med Barne- og familieetaten i forbindelse med å samkjøre arbeidet for å 
sikre at dette arbeidet blir utført på best mulig måte. 
 
S2. Transporttjenesten for forflytningshemmede mellom 6 og 67 år - fritidsreiser 
For brukere av transporttjenesten for forflytningshemmede mellom 6 og 67 år settes kvoten til 
150 reiser pr. år. For brukere 6 - 67 år som for første gang søker etter 1. juli settes kvoten til 75 
fritidsreiser første året. 
 
Bydelen følger fastsatt kvote. 
 
S3.  Transporttjenesten for forflyttningshemmede over 67 år som ikke er blinde eller 
svaksynte - fritidsreiser   
For brukere av transporttjenesten for forflytningshemmede over 67 år som ikke er blinde eller 
svaksynte, settes kvoten for fritidsreiser til 50 reiser pr. år. For brukere som for første gang 
søker etter 1. juli settes kvoten til 25 fritidsreiser første året. 
 
Bydelen følger fastsatt kvote for fritidsreiser. 
 
 
 
 
 
S4. Transporttjenesten for forflyttningshemmede over 67 år som er blinde eller svaksynte 
eller spesialbrukere - fritidsreiser   
For primærbrukere av transporttjenesten for forflytningshemmede over 67 år som er blinde 
eller svaksynte eller spesialbilbrukere gis en kvoten på 150 fritidsreiser pr. år. For 
primærbrukere over 67 år som for første gang søker etter 1. juli settes kvoten til 75 fritidsreiser 
første året. 
 
Bydelen følger fastsatt kvote for fritidsreiser. 
 
S7. TT evaluering  
Byrådet bes i den kommende byrådssaken om TT-kjøring, gjennomgå tilbudene før og etter 
fylte 67 år til dem som har vært funksjonshemmede hele livet, med tanke på mer 
likebehandling, uavhengig av hvilken alder den funksjonshemmede har. 
 
Bydelen følger gjeldende retningslinjer. Ved spesialtransport endres ikke kvoten ved fylte 67 
år. 
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S8. Transporttjenesten for forflyttningshemmede – egenandel  
Egenandelen innenfor Oslos grense for turer innen transporttjenesten for forflytningshemmede 
settes til kr 30,- for voksne og kr 15,- for barn under 18 år. 
 
Bydelen følger fastsatt egenandel. 
 
S9. Egenandel for reiser til arbeid og dagsentra 
Egenandel for transporttjenester for reiser til arbeid og dagsentra for forflytningshemmede over 
16 år settes til kr 315,- pr mnd. 
 
Bydelen følger fastsatt egenandel. 
  
 
7. Flertallsmerknader 
 
Funksjonsområde 4- økonomisk sosialhjelp og bostøtte: 
 
…”Disse medlemmer er opptatt av at byrådet i sterkere grad prioriterer innføring av og bruk av 
individuelle planer for å hjelpe vanskeligstilte med å forbedre sin livssituasjon. Det er videre 
behov for fortsatt kompetanseheving og –utvikling på saksbehandlernivå i bydelene på dette 
feltet.” 
 
Bydelen har stort fokus på bruk av individuell plan for sosialklienter og kompetanseheving på 
saksbehandlernivå. 
 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar saken om rapportering pr. 2.tertial til orientering og vedtar følgende 
budsjettjustering: 
 

• Budsjett på FO 1 økes med kr 2 000 000,-. 
 
Sum budsjettjusteringer kr 2 000 000,-. 
 
 
 
Tone Frønes 
bydelsdirektør 
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Sak 171/09  St. Hanshaugen barneverntjeneste  
 
Arkivsak: 200901350 
Arkivkode: 321 
Saksbehandler: Børge Njå 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 22.09.09 29/09  
Oppvekst- og kulturkomiteen 23.09.09 51/09  
Bydelsutvalget 29.09.09 171/09  
 
 
ST. HANSHAUGEN BARNEVERNTJENESTE  
 
Sammendrag: 
Bydelens barneverntjeneste har den siste tiden gått gjennom store deler av sitt arbeid, dette for 
å sikre at barnevernstjenesten yter så godt tilbud som mulig til bydelens beboere. Denne 
gjennomgangen avdekket noen utfordringer, blant annet med tanke på håndtering av 
saksbehandlingsrutiner og bruk av fagdatasystemet Familia. 
 
Tjenesten har derfor vært gjenstand for internrevisjon rundt flere forhold vinteren 2009.  
 
Saksframstilling: 
 
Det har i denne perioden vært en del utskiftninger blant ansatte, noe som er naturlig der det blir 
gjennomført endringer. Barnevernet har per i dag besatt alle stillinger. Noen stillinger har 
vikarer, grunnet ulike typer fravær, og en stilling er besatt av vikar i påvente av nyansettelse. 
 
Barnevernet har gjennomgått alle stillingene, og det er nå laget og godkjent nye stillings- og 
arbeidsbeskrivelser som er i tråd med nåværende organisering. 
 
Ambulant team er en viktig del av bydelens barnevernsarbeid, noe som resulterer i en større 
andel lokalproduserte tiltak. 
 
Iverksatte tiltak for å kvalitetssikre arbeidet i barneverntjenesten 
 

• HEV er kontaktet med tanke på å få hjelp til det barnevernsfaglige arbeidet, samt med 
fagsystemet Familia. De kartla i sommer behovet for bistand, og bistår barnevernet frem 
til utgangen av oktober. Alle saksbehandlere får hjelp til gjennomgang av sine saker 
med tanke på at full bruk av Familia vil frigi tid til klientarbeid. 

• Lederteamet mottar ekstern veiledning i gruppe hver tredje uke, og personlig ved behov. 
Dette er i all hovedsak veiledning i forhold til lederrollen. 

• Alle saksbehandlere mottar ekstern faglig veiledning i gruppe hver andre uke.  
• Øvrige deler av Oppvekstseksjonen gir den bistanden som kan gis. Til eksempel bistår 

fagkonsulent i forhold til blant annet lønnsoppfølging og daglig drift. Ambulant team, 
bestående av en psykolog og to miljøterapeuter, benyttes i stor grad til barnevernsfaglig 
arbeid, og seksjonssjef deltar aktivt i arbeidet i tjenesten. 
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• Bedriftshelsetjenesten har vært inne med det formål å lage en miljøkartlegging av det 
faglige og sosiale arbeidsmiljøet. Hovedverneombud og tillitsvalgte er med på denne 
prosessen. Miljøkartleggingen ble gjennomført og gjennomgått med de ansatte i juni.  

• Denne kartleggingen skal danne basis for videre arbeid med å få løsningsfokusert arbeid 
i barnevernet, spesielt med tanke på det barnevernsfaglige arbeidet og intern 
kommunikasjon. 

 
Barnevernet har til nå levert rapporteringer som har inneholdt til dels store avvik på måltall, 
tidsfrister for undersøkelsessaker, samt tiltaksplaner.  
 
Under følger statistikk og måltall for tertialrapporteringer 2009. 
 
Den siste tiden er det arbeidet særlig med å få tiltaksplaner og omsorgsplaner i mål, og en ser 
her en forbedring i forhold til rapportering 1. tertial. 
 

  Tabell 2 - 4 -1B - Barn med hjelpetiltak og omsorgstiltak, med gyldige 
planer ved periodeslutt 

     
Pr. 30.04.2009 

 1) Antall barn i hjelpetiltak totalt      1a)          111 

  - herav barn med gyldig tiltaksplan     1b)      34 

 2) Andel barn med hjelpetiltak som har tiltaksplan        30,6% 

 3) Antall barn under omsorg totalt      2a)          22 

  - herav barn med gyldig omsorgsplan     2b)     9 

 4) Andel barn under omsorg som har omsorgsplan        40,9% 

 
 

  Tabell 2 - 4 -1B - Barn med hjelpetiltak og omsorgstiltak, med gyldige 
planer ved periodeslutt       

Pr. 31.08.2009 

 1) Antall barn i hjelpetiltak totalt      1a)           87

  - herav barn med gyldig tiltaksplan     1b)      57

 2) Andel barn med hjelpetiltak som har tiltaksplan         65,5%

 3) Antall barn under omsorg totalt      2a)           22

  - herav barn med gyldig omsorgsplan     2b)     10

 4) Andel barn under omsorg som har omsorgsplan         45,5%

 
Når det gjelder antall avsluttede undersøkelsessaker, så har vi en nedgang, noe som skyldes den 
bemanningssituasjonen barnevernet har hatt frem til august. Arbeidet med å avslutte innen frist 
vil bli særlig vektlagt frem til barnevernet oppnår sitt måltall på 100%. 
 
Tallene fra 1. tertial. 
 

Andel avsluttede undersøkelsessaker innen 3 md., i %:     91% 
  Beregnes som % av totalt antall avsluttede undersøkelsessaker (inkl. henlagte) i perioden    
         

Andel avsluttede undersøkelsessaker innen 6 md., i %:     100% 
  Beregnes som % av totalt antall avsluttede undersøkelsessaker (inkl. henlagte) i perioden    

 
 
Tallene fra 2. tertial. 
 

Andel avsluttede undersøkelsessaker innen 3 md., i %:     85% 
  Beregnes som % av totalt antall avsluttede undersøkelsessaker (inkl. henlagte) i perioden    
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Andel avsluttede undersøkelsessaker innen 6 md., i %:     74% 
  Beregnes som % av totalt antall avsluttede undersøkelsessaker (inkl. henlagte) i perioden    

 
 
Tallene for de ulike tilsyns- og oppfølgingsbesøk er som forventet og ifølge plan, og 
måltall/årsprognose for 2009 vil oppnås. 
 
Funksjonsområde 2B - Barnevern I II III IV V VI 

Kap 004 Resultat 
2007 

Resultat 
2008 

Måltall 
2009 

Status 2. 
tertial 2009  

Årsprognose 
2009 

Avvik             
(III - V) 

Antall gjennomførte tilsynsbesøk pr 
fosterbarn under 18 år hvor Oslo har 
plasseringsansvar 

1,80 2,68 4,00 2,20 4,00 0,00 

Antall gjennomførte tilsynsbesøk pr 
fosterbarn under 18 år hvor Oslo har 
tilsynsansvaret * 

2,40 2,14 4,00 2,40 4,00 0,00 

Antall gjennomførte oppfølgingsbesøk pr 
fosterbarn 

3,50 2,86 4,00 2,80 4,00 0,00 

 
Med ovennevnte plan for tjenesten mener bydelen at det barnevernsfaglige arbeidet er sterkt 
forbedret, og at avvik vil bli lukket ved utgangen av året. 
 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar saken til orientering 
 
 
Tone Frønes 
bydelsdirektør 
 
 
 



 

 72

 

Sak 172/09  Oppfølging av rapport 17/2009 "Økonomis tyring i Bydel 
Frogner og Bydel St. Hanshaugen"  

 
Arkivsak: 200801783 
Arkivkode: 126.2 
Saksbehandler: Ole Kristian Brastad 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 29.09.09 172/09  
 
OPPFØLGING AV RAPPORT 17/2009 "ØKONOMISTYRING I BYD EL FROGNER 
OG BYDEL ST. HANSHAUGEN"  
 
Sammendrag: 
 
Saksfremstillingen beskriver hvilke tiltak Bydel St. Hanshaugen gjennomfører for å oppfylle 
Kommunerevisjonens anbefalinger til bydelene og til Bydel St. Hanshaugen i rapport 17/2009. 
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
I møte 16.06.2009 vedtok Bydelsutvalget følgende: 
 
”1. Bydelsutvalget tar Bydelsdirektørens svar til Kommunerevisjonen til orientering. 
2. Bydelsutvalget har følgende kommentarer til forvaltningsrevisjonens rapport: 
Bydelsutvalget viser til at bydelsdirektøren skriver at "Arbeidet med å iverksette tiltak har 
startet og Bydel St. Hanshaugen planlegger at alle anbefalinger skal være fulgt i løpet av august 
2009", og ber om at bydelsdirektøren melder tilbake til bydelsutvalget om status for 
gjennomføring av tiltakene i september 2009.” 
 
Bakgrunn for saken: 
 
Kommunerevisjon gjennomførte i perioden september 2008 til april 2009 et 
forvaltningsrevisjonsprosjekt av Bydel Frogner og Bydel St. Hanshaugen. Prosjektets 
hovedformål var å bidra til bedre økonomistyring i bydelssektoren.  
 
I møte 16.06.2009 behandlet Bydelsutvalget rapporten og ba om en ny sak i septembermøte 
som beskriver hvordan bydelen vil oppfylle kommunerevisjonens anbefalinger. 
 
Saksframstilling: 
 
De enkelte anbefalingene fra kommunerevisjonen er gjengitt som kulepunkter. For hvert 
kulepunkt har bydelen redegjort for hvordan Kommunerevisjonens anbefaling løses. 
 
� Bydelen bør i sine budsjettforslag sikre en klarere sammenheng mellom tiltak, 

budsjettpremisser og tallbudsjett. 
 
Budsjettpremissene kan være vanskelig å forstå på en ensartet måte og det er nedsatt en 
arbeidsgruppe sentralt i Oslo kommune som arbeider med dette frem mot fremleggelse av 
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forslag til budsjett for 2010. I bydelens arbeide med budsjettforslag vil vi kontrollere at 
budsjettpremissene er med på riktig måte i budsjettforslaget.  
 
� Bydelen bør ha systemer som sikrer at budsjettet tilfredsstiller de formkrav byrådet stiller. 
 
Vi forstår det slik at dette gjelder bruk av budsjettpremissene og det blir ivaretatt i årets forslag 
til budsjett. 
 
� Bydelen bør i budsjettforslaget redegjøre for prognosen for årsresultatet i inneværende år, 

og hvordan dette er behandlet i bydelsdirektørens budsjettforslag. 
 
Dette skrives inn i situasjonsbeskrivelsen når vi lager budsjettforslag for 2010. Prognosen må i 
større grad kommenteres. Det blir for enkelt å skrive om avvik. Vi må isteden beskrive 
sammenhengen mellom forventet forbruk og avvik. Det gir et bedre bilde av situasjonen. 
 
� Ved prognoser om merforbruk for bydelen som helhet, må bydelsdirektøren foreslå tiltak 

for å hindre merforbruk. 
 
Det er gjort løpende i 2009 og det vil bli fulgt opp videre. I sak om økonomisk status kan vi i 
større grad legge inn konkrete forslag til vedtak. 
 
� Ved prognoser om merforbruk for bydelen som helhet, må bydelsutvalget etterspørre 

forslag om, og vedta tiltak for å hindre merforbruk. 
 
Det må gjøres av bydelsutvalget. 
 
� Bydelen bør bringe sin periodiseringspraksis for regnskap i tråd med anordningsprinsippet. 
 
Vi har frem til nå foretatt anordninger i forhold til tertialmeldinger. Dette vil nå bli gjort 
månedlig. 
 
� Bydelens rapportering bør ha klarere kobling mellom aktivitet og økonomi. 
 
Vi tar med flere nøkkeltall i rapporteringen. Vi har oversikt over aktivitet i forhold til 
institusjon over 67 år og hjemmetjenesten. Vi vil i større grad bruke tabeller på andre områder. 
For eksempel få med institusjonsplasser under 67 år. 
 
� Bydelen bør vurdere å rapportere til bydelsutvalget på KOSTRA-funksjonsnivå. 
 
Vi rapporterer på funksjonsområdenivå. Kostra vil bli veldig mye omfattende og lenger. Men 
mer detaljert rapportering på funksjonsområde kan være mer hensiktmessig. 
 
� Bydelen må sørge for å legge ut rapporten på intranettet før behandling i bydelsutvalget. 
 
Det blir nå gjort.  
 
� Bydelen bør sikre at teritalrapportene blir behandlet av bydelsutvalget. 
 
Tertialrapportene blir  behandlet  av Bydelsutvalget. Det er et problem med rapporteringsfristen 
til VST er før BU-møtet. Rapportering på økonomisk status utvides og omdannes til tertial 
rapportering. 
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� Dersom bydelen vil fortsette å utvikle ”sparekonto”-ordningen bør den opprette en på hvert 
funksjonsområde. 

 
Det er opprettet egne kostnadssteder hvor budsjettet er plassert på riktig kostra funksjon. Det 
budsjettjusteres mot der det er avvik. 
 
� Bydelen bør sørge for at Familia tas i bruk fullt ut. 
 
HEV er kontaktet med tanke på å få hjelp med Familia. De har kartlagt behovet, og  bistår 
barnevernet i en tid fremover. Alle saksbehandlere får hjelp til gjennomgang av sine saker med 
tanke på at full bruk av Familia vil frigi tid til klientarbeid 
 
� Bydelen må gå gjennom sine systemer for utarbeidelse av prognoser for å forbedre 

treffsikkerheten i disse. 
 
Vi bruker mer ressurser på dette nå. Men kan fortsatt bli bedre på å lage prognoser på lønn. 
Periodisering av variabel lønn er komplisert, men vi er i ferd med å bygge opp mer kompetanse 
på dette nå. Det må videre bli bedre samsvar mellom hva som er ført i balansen og prognosen.  
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Bydelsutvalget tar oversikt over oppfølging av kommunerevisjonens anbefalinger 
rapport 17/2009 til orientering  

 
 
 
Tone Frønes 
bydelsdirektør 
 
  
Trykte vedlegg: Ingen 
 
Utrykte vedlegg: Ingen 
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Sak 173/09  Statusrapportering strategisk plan 2. t ertial 2009  
 
Arkivsak: 200702530 
Arkivkode: 102.1 
Saksbehandler: Sissel Kristiseter 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 29.09.09 173/09  
 
STATUSRAPPORTERING STRATEGISK PLAN 2. TERTIAL 2009  
 
 
Saksframstilling: 
 
Vedlagt følger statusrapportering for strategisk plan for Bydel St. Hanshaugen 2. tertial 2009.  
 
Statusrapporteringen beskriver hovedutfordringer, hovedmål og strategier i strategisk plan. For 
hver strategi beskrives hvilke tiltak som er utarbeidet i bydelens avdelinger, med en kort 
redegjørelse for status. Statusgjennomgangen viser at det er stor aktivitet i forhold til å oppfylle 
bydelens strategiske plan. 
 
”Ansvarlig” og ”økonomi” vil bli innarbeidet som egne punkter i strategisk plan fra og med 
2010. 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Bydelsutvalget tar statusrapportering for strategisk plan 2. tertial 2009 til orientering. 
 
 
 
 
Tone Frønes 
bydelsdirektør 
 
 
 
 
Vedlegg: Statusrapportering 
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Sak 174/09  Status Falck Ytters plass  
 
Arkivsak: 200601563 
Arkivkode: 215.7 
Saksbehandler: Elin Løvseth 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Helse- og sosialkomiteen 22.09.09 66/09  
Ungdomsrådet 22.09.09 30/09  
Oppvekst- og kulturkomiteen 23.09.09 55/09  
Miljø- og byutviklingskomiteen 23.09.09 42/09  
Bydelsutvalget 29.09.09 174/09  
 
 
STATUS FALCK YTTERS PLASS  
 
Tidligere vedtak i saken: 
BUsak 183/08 Endring av aktivitetstilbud på Falck Ytters plass 
Vedtak: 

1. En viktig forutsetning for ombyggingen av Falck Ytters plass med utvidelse av 
kjøpesenter og bygging av leiligheter, var at friområdet skulle rustes opp og utvides. 
Når vanlig bruk av plassen medfører støyplager, og barn og unge vises bort, er 
forutsetningen for omreguleringen brutt. Bydelsutvalget finner det uakseptabelt at 
manglende støyisolering går ut over barn og unges fritidstilbud.  

 
2. Bydelsutvalget ber administrasjonen gå i dialog med utbygger eller den som har overtatt 

utbyggers ansvar, for å se på mulighetene for å bygge støyisolering så fort som mulig. Inntil 
en slik løsning er på plass må målene settes opp igjen og man må innføre en åpningstid for 
basketbanen i henhold til HEVs forslag.  

 
3. Bydelsutvalget mener fortsatt det ikke skal være lov å skate på Falck Ytters plass, men ber 

om at Idrettsetaten på nytt blir anmodet om å tilrettelegge for skating på Lille Bislett. Lille 
Bislett er i dag ikke i god nok stand hva gjelder belysning, adkomst, underlag og apparater, 
og bydelsutvalget ber derfor om at administrasjonen prioriterer en generell opprustning av 
plassen høyt.  

 
Notat BU august 2009 Status for støyskjerming på Falck Ytters plass 
 
Saksframstilling/Faktaopplysninger: 
I notat til BU i august ble det gitt status for støyisolering av deler av Falck Ytters plass 
(vedlagt). 
 
Bydelen har nå gjort en avtale med Multiconsult as om vurdering av støy på plassen og 
muligheter for støyskjerming av anlegget i forhold til basketballspill og forslag til tiltak som 
kan hindre skating og bruk av rollerblades på anlegget. 
 
Multiconsult as har laget et kortfattet sammendrag etter befaring på anlegget 10.9.2009. 

• Befaringen ble gjennomført med ballspill på basketballbanen. Det var ingen skating på 
publikumstribunen under befaringen. 
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• Lydnivå i leilighet til klager MW fra ballspillet var hørbar, men lav.  

• Det ble ikke gjennomført målinger av lydnivå fra ballspill i leilighet. Lydnivå ble vurdert 
som for lavt til å bli målt korrekt med hensyn til annen bakgrunnsstøy i rommet. 

• Støy fra ballspill på basketballbanen forplantes som strukturlyd ned i leiligheten. Dersom 
tiltak skal gjennomføres for å redusere (fjerne) strukturlyden vil det være nødvendig å 
gjøre tiltak ved kilden.  

• I dag er basketballstativene vibrasjonsisolert fra betongunderlaget med et dempesjikt. 
Belegget har liten eller trolig ingen effekt da boltene som fester basketballnettet til 
betongunderlaget er stivt festet og punkterer dempesjiktet flere steder. Det finnes egnede 
bolter til dette formålet som forhindrer stiv innfesting. 

2 alternative tiltak foreslås : 

-  Flytte basketballbanen til området over næringsareal, for eksempel bak område med 
sittebenker. Støymessig er dette området, nærmest dagens basketballbane, best egnet. 
Se vedlagte bilde hvor området er skissert (rødt område). Området ligger lengst vekk 
fra uteområder (balkonger) til nærliggende boligbygg. 

Dersom bydelen velger å flytte basketballbanen bør likevel basketballstativene 
monteres vibrasjonsisolert til underlaget. Dette for å redusere overføring av strukturlyd 
til næringsbygget fra annen aktivitet enn ballspillet alene. 

Det aktuelle området har i dag kunstgress. Kunstgress kan benyttes til underlag for 
basketballspill (jf. ballbingene) men trolig bør kunstgresset fjernes, noe som også 
medfører kostnader. 

Alternativet er ikke kostnadsberegnet, men utgjør kostnader ved  innfesting av 
basketballstativene med vibrasjonsisolerte bolter og dempesjikt, i tillegg til eventuelt 
fjerning av kunstgresset på ballbanen. 

Alternativet medfører at området som benyttes til fotball i dag blir mindre. 

-  Beholde baskettballbanen der den ligger i dag, men legge på et dekke (enten belegg 
eller fundament på egen opplagring). Dersom plassering av basketballbanen blir der 
den er i dag, må strukturlyddempende tiltak dimensjoneres ut fra frekvensspekteret til 
støyen som produseres. Støyen er lavfrekvent, dvs. rent fysisk er dette lange 
bølgelengder med mye energi. Det kan derfor være vanskelig å fjerne støyen helt, men 
det er fullt mulig å få til en markant reduksjon. 

Multiconsult as har kommet med følgende kostnadsoverslag på legging av dekke på 
betongen, der basketballbanen er i dag. Prisoverslag for 12mm polytanbelegg er ca. 
153.000. eks. moms.  I tillegg kommer pris på innfesting av basketballstativene med 
vibrasjonsisolerte bolter og dempesjikt. 

  

- For å gjøre betong- og tribuneområdet uegnet for skating foreslår Multiconsult at det 
setter opp noen ekstra sittebenker, tilsvarende de som er der i dag. Det foreslås også 
konstruksjoner som forhindrer skating, for eksempel rekkverk, større knotter etc. 

 
Bydelsdirektørens vurdering: 
Ovennevnte er status i saken. Som det går frem av Multiconsult as vurderinger av støyen så var 
denne hørbar, men lav. Det foreslås to alternative løsninger; flytting av basketbanen, og å legge 
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på dekke på eksisterende bane. Slik bydelsdirektøren ser det vil flytting av banen medføre at 
klager i denne saken ikke vil bli plaget av videre støy fra basketballspill. Flytting av banen vil 
imidlertid redusere størrelsen på kunstgressfotballbanen og mulighetene for å legge til rette for 
2 fotballbaner på kunstgresset ( innkjøp av 2 mål til og sperrenett mellom banene). Klage på 
støy gjelder vel så mye støy fra den ulovlige skatingen på anlegget.  Bydelsdirektøren mener at 
skating på anlegget ikke vil opphøre før det legges et dekke som gjør skating mindre attraktivt, 
alternativt at området gis et annet innhold som deler opp området og gjør det mindre attraktivt 
for skating. Videre må i tillegg også konstruksjoner som forhindrer skating, for eksempel 
rekkverk, større knotter etc. monteres på anlegget.  
Bydelsdirektøren kan se fordeler og ulemper med begge de foreslåtte løsningene. Dersom 
basketbanen flyttes, må det imidlertid likevel gjøres tiltak på dagens ballområde for å hindre 
videre ballspill og skating. Bydelsdirektøren heller derfor mot en løsning hvor det legges et 
lyddempende dekke på et noe større område enn dagens basketballbane, samt at en i tillegg 
monterer rekkverk og andre hindringer på tribune og betongelementer i området, også for å 
hindre skating.    
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
 
Bydelsutvalget anbefaler at støyproblemene på Falck Ytters plass løses ved å legge et 
lyddempende dekke på et noe større område enn dagens basketballbane, samt at en i tillegg, for 
å hindre skating, monterer rekkverk og andre hindringer på tribune og betongelementer i 
området.  
 
 
Tone Frønes 
bydelsdirektør 
  
Trykte vedlegg: 
Notat BU august 2009 Status for støyskjerming på Falck Ytters plass 
Bilde Multiconsults forslag ny ballplass  
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Sak 175/09  Status barnehageutbygging september 200 9  
 
Arkivsak: 200901928 
Arkivkode: 323.0 
Saksbehandler: Gøril Pedersen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekst- og kulturkomiteen 23.09.09 56/09  
Bydelsutvalget 29.09.09 175/09  
 
 
STATUS BARNEHAGEUTBYGGING SEPTEMBER 2009  
 
Sammendrag: 
 
Det er pr. september 2009 ni reelle/ mulige barnehageprosjekter i bydelen. Status 
barnehageprosjekter blir tatt opp i egne møter mellom KOU ( Byrådsavdelingen for kultur og 
utdanning), OBY ( Omsorgsbygg Oslo KF) og bydelen. Saksframstilling/ faktaopplysninger er 
skrevet ut fra disse møtenes agenda og møtereferat.   
 
 
 
Saksframstilling/Faktaopplysninger: 
 
Status barnehageprosjekter inneholder nye og midlertidige prosjekter, ikke rehabiliteringer/ 
oppussing av eksisterende bygg. 
 

1. Tusentrippen barnehage – midlertidig: 
Paviljongen videreføres som barnehage, og OBY søker Plan- og bygningsetaten om 
forlengelse for ytterligere 2 år. Kapasitet 72 ekvivalenter. 
 
2. Sognsveien barnehage: 
Ny revidert planskisse er sendt Plan- og bygningsetaten. Kapasitet 72 ekvivalenter. 
 
3. Akersveien 26: 
OBY har kjøpt eiendom for adkomst til Akersveien 26. Antatt ferdigstillelse/ 
overtagelsesdato for bydelen er den 15.02.09. Kapasitet 90 ekvivalenter. 
 
4. Idrettsbarnehage. 
Legges fram som egen sak. 
 
5. Marienlyst skole: 
Revidert utenomhusplan fra Plan- og bygningsetaten er godkjent. 
Antatt ferdigsstillelse/ overtagelsesdato for bydelen i løpet av februar 2010. Kapasitet 
108 ekvivalenter. 
6. Fryd barnehage- midlertidig: 
Paviljongen videreføres som barnehage, og OBY søker Plan- og bygningsetaten om 
forlengelse for ytterligere 2 år. Kapasitet 72 ekvivalenter. 
 
7. Osterhausgaten/ Hausmannsgaten: 
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Alt er klargjort fra Plan- og bygningsetatens side. Forslag med innpassing av boliger på 
tomten i tillegg til barnehage er tatt ut. Saken skal Bystyrebehandles, og det er mulig 
prosjektet tas opp igjen i begynnelsen av 2010. Kapasitet 160 ekvivalenter. 
 
8. Geitmyra: 
Eiendoms- og byfornyelsesetaten ( EBY) jobber fortsatt med reguleringen. Kapasitet 72 
ekvivalenter. 
 
9. Rossingsgate: 
Byrådsavdelingen for kultur og utdanning ser videre på prosjektet. Kapasitet 72 
ekvivalenter. 
 
   

 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar saken til orientering. 
 
 
 
 
 
 
Tone Frønes 
bydelsdirektør/ etatssjef 
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Sak 176/09  Hovedopptak i barnehager 2009  
 
Arkivsak: 200901930 
Arkivkode: 00 
Saksbehandler: Tom Petter Bærum 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekst- og kulturkomiteen 23.09.09 53/09  
Bydelsutvalget 29.09.09 176/09  
 
 
HOVEDOPPTAK I BARNEHAGER 2009  
 
Sammendrag: 
Hovedopptaket i barnehager er ferdigstillet i henhold til fremdriftsplan. Alle søkere som ble 
omfattet av retten til plass fikk tilbud. 
 
Saksframstilling/Faktaopplysninger: 
Hovedopptaket hadde søknadsfrist 01.03.09. Hovedopptaket omfatter alle barn født t.o.m 
31.08.forrige år, og gjennomføres i perioden 01.08. til 31.08. årlig.  
 
I alt er det utsendt 458 tilbud om barnehageplass i årets hovedopptak. Av disse har 40 barn uten 
plass fra før takket nei til tilbudene. Dette tallet tilsvarer ca. gjennomsnittlig prosent av nei-svar 
på tilbud de siste årene i vår bydel. Det er ikke registrert klagesaker knyttet til hovedopptaket. 
Alle barn som var omfattet av Stortingets plassgaranti fikk tilbud. Det er derfor ikke sendt ut 
avslagsbrev som tidligere. 
 
205 av årets plasser i hovedopptaket ble frigjort som følge av skolestart. 
60 nye plasser ble tilbudt som følge av ny kapasitet i Fagerborggaten barnehage, Hammersborg 
barnehage og i midlertidige lokaler i Sofies Hage. 
 
Søkere til barnehageplass nå er alle barn som enten søkte etter søknadsfristen 01.03.09 eller 
barn som er født etter 31.08.08 og som derfor ikke har deltatt i hovedopptaket.(ikke rett til plass 
i 2009) 
Pr. dato er følgende barn registrert som søkere til plass: 
 
Fødselsår Ant.søkere

2004 3
2005 4
2006 6
2007 17
2008 150
2009 82

Sum 262  
 
Søkertallet viser bare registrerte søknader pr. dato 
Disse søkerne blir tilbudt plasser kontinuerlig ved ledig kapasitet. 
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Bydelsdirektørens vurdering: 
Hovedopptaket er gjennomført i henhold til fremdriftsplan, og det er tilfredsstillende at alle 
som ble omfattet av stortingets plassgaranti kunne gis tilbud.  
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar saken til orientering. 
 
 
Tone Frønes 
bydelsdirektør 
 
 
 
  
Trykte vedlegg: ingen 
 
Utrykte vedlegg: ingen 
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Sak 177/09  Endring av valgoppgjøret for Høyre.  
 
Arkivsak: 200901960 
Arkivkode: 026.1 
Saksbehandler: Karin Fure 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 29.09.09 177/09  
 
ENDRING AV VALGOPPGJØRET FOR HØYRE.  
 
Ved valget i 2007 fikk Høyre 4 faste representanter og 7 vararepresentanter. Halvveis i 
perioden har nå 3 av vararepresentantene flyttet ut av bydelen (Sara Heierstad, Jørgen Darre, 
Lilian Andenæs). I tillegg flytter Andreas Meeg-Bentzen oktober/november. Bydelsutvalget ber 
valgstyret om å foreta nytt valgoppgjør, og oppnevne følgende  personer som nye 
varamedlemmer for Høyre i St Hanshaugen bydelsutvalg: 
 
 
Maria Badea Andreas Tangberg 
Sofies gt 7B, 0170 Oslo Thereses gt 16 C,  0452 Oslo 
maria.badea@c2i.net andreas@atangberg.no 
9110 3309 9515 9789 
  
Øivind Røise Gard Andreassen 
Griffenfeldts gt 12 C,  0460 Oslo Kirkevn 100 C,  0361 Oslo 
oe.roeise@gmail.com  gardsa@gmail.com 
9346 7346 9901 9363 
  
Henning Mathiesen  
General Birchs gt 30,  0454 Oslo  
hmathisen@hotmail.com  
9013 3577  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget ber valgstyret om å foreta nytt valgoppgjør for Høyre, for følgende personer: 
Maria Badea 
Øivind Røise 
Henning Mathiesen 
Gard Andreassen 
Andreas Tangberg 
 
 
 
 
Tone Frønes 
bydelsdirektør 
 
 
 



 

 84

 

Sak 178/09  Oppnevning av 2. vara til HSK fra Høyre   
 
Arkivsak: 200902009 
Arkivkode: 026.1 
Saksbehandler: Kristin Kaus 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 29.09.09 178/09  
 
OPPNEVNING AV 2. VARA TIL HSK FRA HØYRE  
 
 
Saksframstilling/Faktaopplysninger: 
Høyres vararepresentant i helse- og sosialkomiteen er i permisjon, og Høyre ber om at det 
oppnevnes 2. vara. 
 
Bydelsutvalget oppnevner Olav Bye som ny (2.) vara for Høyre i helse- og sosialkomiteen 
 
 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Høyres forslag: 
Bydelsutvalget oppnevner Olav Bye som ny (2.) vara for Høyre i helse- og sosialkomiteen. 
 
 
  
 
Tone Frønes 
bydelsdirektør 
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Sak 179/09  Nytt medlem til driftsstyret ved Ila sk ole fra Venstre  
 
Arkivsak: 200902009 
Arkivkode: 026.1 
Saksbehandler: Kristin Kaus 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 29.09.09 179/09  
 
NYTT MEDLEM TIL DRIFTSSTYRET VED ILA SKOLE FRA VENS TRE  
 
 
 
Saksframstilling/Faktaopplysninger: 
 
Gudrun Jære Hoel har fått jobb i Utdanningsetaten ved Bjølsen skole, og må trekke seg som 
driftsstyrerepresentant ved Ila skole. 
 
Venstre foreslår som ny representant Vilde Anna Egeland. 
 
 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Venstres forslag: 
Vilde Anna Egeland oppnevnes som ny representant i driftsstyret ved Ila skole. 
 
 
Tone Frønes 
bydelsdirektør 
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REFERATSAKER 
 
Periode: 26. august 2009 - 29. september 

2009 
  

   
Sak nr. Arkivsak Tittel 
   
96/09 200601657-11 Underretning av politisk planvedtak - Keysers gate 6-8 / 

Teatergata 9  - reguleringsplan 
   
97/09 200901722-1 Langkaia 1 Gnr/Bnr  207/158 - Underretning om mindre vesentlig 

endring 
   
98/09 200901651-2 Icebar Oslo by Icehotel, Kristian IV`s gate 12: Høringsuttalelse til 

søknad om bevilling for skjenking av alkohol inne 
   
99/09 200901758-2 Mojo Bar, Skippergata 20: Høringsuttalelse til søknad om 

bevilling for skjenking av alkoholholdig drikk inne 
   
100/09 200901669-2 Brev om lov om helligdagsfred - Bekreftelse på mottak og 

formidling til bydelsutvalget 
   
101/09 200700097-10 Oppfølging av bystyrets vedtak av 17.12.2008 sak 464 Evaluering 

av nye oppgaver til bydelene 
   
105/09 200901924-1 Tillatelse ett trinn - Bjørvika - etablering av flytende 

kunstinstallasjon - She Lies 
   
 
 
 


